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ولادت حضرت زینب )س(و روز پرستار گرامی باد

سرمقاله

 تجلی  گاه ، رونق تولید ، جهش تولید
 در مجتمع فولاد مبارکه  

یکم دی ماه  1360  ، سالروز آغاز احداث فولاد مبارکه 
گرامی باد  

در مقام يک خدمتگزار فرهنگي و روزنامه نگاري که بيش 
از ســه دهه از عمر خويش را در راه روشــنگري و تنوير افکار 
عمومي سپري کرده و به اقتضاي باورهاي ديني و نظام ارزشي 
حاکم بر جامعه ، مردمان آرزومند و هميشــه خوب اين مرز و 
بوم را ولي نعمتان انقلاب مي دانسته است ، اعتقاد راسخ داشته 
و دارم يکي از ضروريات و پيش زمينه هاي اصلي براي تحقق 
اهداف راهبــردي نظام و پيش برد برنامه هاي جامعي که در 
 جهــت اصلاح امور جامعه توســط دولــت تدوين و تعقيب 
مي شــود، انتصاب مديران کار آزموده ، توانمند ، ژرف بين و 
خلاقي است که با سرانگشت تدبير گره  از کارها مي گشايند 
و به نيروي ابتکار و ابداع ، مسير پيشرفت و اعتلاي همه جانبة 
جامعه را فراهم ميسازند.                            ادامه در صفحه آخر

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

شهید سلیمانی با حیات و 
 شهادت خود استکبار را 

شکست داد

مديرعامل فولاد مبارکه، در جريان بازديد وزير صمت از اين کارخانه، 
ضمن ارائة گزارشی از روند توليد و دستاوردهای فولاد مبارکه در سال های 
اخير گفت: فولاد مبارکه مولود انقلاب اسلامی است و مديران و پيمانکارانی 
در دوران دفــاع مقدس با پايمردی خود اين شــرکت را بنا کردند و به 

بهره برداری رساندند و به اين وسيله برای کشور عزت و افتخار آفريدند.
حميدرضــا عظيميان از گروه فولاد مبارکــه به عنوان بزرگ ترين 
توليدکنندۀ آهن اســفنجی در جهان و بزرگ ترين فولادســاز منطقة 
خاورميانه و منطقة منا با سهم 20 درصدی توليد فولاد نام برد و گفت: با 
تصويب در مجمع عمومی پيش رو ارزش سرماية شرکت به 304هزار و 
500ميليارد ريال خواهد رسيد و ارزش بازار اين شرکت در حال حاضر به 
بالای 300 هزار ميليارد تومان رسيده است. هم اکنون 7.2 ميليون تن 
فولاد در داخل شرکت توليد می شود و در گروه فولاد مبارکه )فولاد مبارکه، 
فولاد هرمزگان و مجتمع فولاد ســبا( نيز ظرفيت توليد به حدود 10.2 

ميليون تن افزايش يافته است.
وی ادامــه داد: حدود 1000 کارخانه در کشــور تأمين کالا و مواد 
مصرفــی فولاد مبارکــه را بر عهده دارند و حــدود 3000 کارگاه نيز از 
محصولات اين شرکت در خطوط توليد خود استفاده و ورق فولاد مبارکه 
را به محصولات نهايی تبديل می کنند. ديرعامل فولاد مبارکه با اشاره به 
اينکه در حال حاضر به طور مستقيم و غيرمستقيم حدود 350 هزار فرصت 
شغلی در زنجيرۀ توليد فولاد مبارکه وجود دارد گفت: علاوه بر شرکت های 
يادشده، هلدينگ های ديگری شــامل توکافولاد، آتيه فولاد، هلدينگ 
سرمايه گذاری توسعة معادن و فلزات و هلدينگ متيل نيز در گروه فولاد 
مبارکه حضور دارند. اين در حالی است که يکی از بزرگ ترين هلدينگ های 
مالی کشور توسط مبارکه در حال تأسيس و راه اندازی است. وی از وجود 
زنجيرۀ کامل توليد در فولاد مبارکه به عنوان عامل اصلی افزايش سود و 

درآمد اين شرکت نام برد و اظهار داشت: فروش فولاد مبارکه در سال 97 
حدود 23 هزار ميليارد تومان و در سال 98 حدود 40 هزار ميليارد تومان 
بوده و امسال پيش بينی می شود اين عدد به مرز 55 هزار ميليارد تومان 
فروش برسد. به همين دليل می توان گفت فولاد مبارکه علاوه بر اينکه يک 
بنگاه صنعتی است، يک بنگاه اقتصادی هم هست و در بازار سرمايه نقش 
بسيار مهمی دارد. وی در تشريح عملکرد خطوط توليد اين شرکت گفت: 
شرکت در هشت ماهة سال جاری در مقايسه با مدت مشابه سال قبل روند 
روبه رشدی داشته است؛ به نحوی که با تلاش کارکنان آن، توليد گندله در 
بازۀ زمانی مذکور در ســال 97 نزديک به 6 ميليون تن بوده و امسال به 
حدود 7 ميليون تن افزايش يافته است. در توليد آهن اسفنجی از 7 ميليون 
تن به 7 ميليون و 800 هزار تن و در فولاد خام از 6 ميليون و  200 هزار 
تن به 6 ميليون 690 هزار تن رسيده ايم.                         ادامه در صفحه 5

حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه :

با تصویب در مجمع عمومی پیش رو فولاد مبارکه، ارزش 
سرمایۀ شرکت به 304هزار  و 500 میلیارد ریال خواهد رسید

روحانی: به تمام وعده های ۷ سال گذشته عمل کردیم 

پیش شرط برای بازگشت آمریکا به برجام یعنی تداوم تحریم ها 
نمی گذاریم عده ای پایان تحریم را به تاخیر بیندازند

شب یلدا در جبهه دفاع مقدس

شانزدهمين نشست خبری حسن روحانی در  هفتمين سال رياست 
جمهوری شــيوع بيماری کرونا باعث شــده بود تا با حضور 17 رســانه 
)12داخلــی و 5 خارجی ( نشســت خبری برگزار شــود  وی در ابتدای 
ســخنانش به بيان آمارهايی از دســتاوردهای دولت يازدهم و دوازدهم 
پرداخت.نکات مهم اين نشســت خبری 100دقيقــه ای را در ادامه می 

خوانيد :
 توافق برجام ايراداتی هم داشت، به هرحال بی نقص فقط خداست. 
برخی می خواستند برجام را نابود کنند تا نباشد و همان طور که گفتم اين 
برجام با دست و پای شکسته جلوی ترامپ ايستاد و سه بار او را در مجامع 
بين المللی شکست داد. دولت نخواهد گذاشت که کسانی پايان تحريم را 
به تأخير بيندازند. به يک دقيقه و يک ساعت تاخير انداختن هم رضايت 
نخواهيــم داد.  اين که مردم در زندگــی و تامين  کالاهای روزمره دچار 
مشکل هستند کاملا درست است . به خاطر کرونا صادرات غيرنفتی در 
هشــت ماه اول ســال حدود 20 درصد کاهش يافته و  منابع ارزی ما در 
کشورهای ديگر با مشکلاتی در برداشت مواجه شده است . با گرانی هايی 
مواجهيم که دلايل آن نيز برخی ســوء مديريت ها، عدم برخورد قاطع با 
متخلفان و جنگ اقتصادی است. پيش بينی من اين است که در ماه های 
آينده شرايط با ثبات تری داشته باشيم.   هيچ نقطه ضعفی در بودجه1400 
قائل نيســتيم ،بودجه ما نقطه قوت دارد آنان که دنبال نقطه ضعف آن 
هستند، بروند و اين ها را پيدا کنند. البته انتقاد از بودجه حق نمايندگان 
مجلس است. اين بودجه برای قشرهای فرودست و برای جامعه سودمند 
است. همان طور که پيشتر گفته ام ما سال آينده به طور متوسط تا پايان 
سال روزی دو ميليون و300 هزار بشکه نفت توليد می کنيم و به فروش 

خواهيم رساند؛به برجام نيز ربطی ندارد.
 آن چه مجلس تصويب کرده اقدام راهبردی برای رفع تحريم است 
و نه ادامه تحريم، اما اين که آيا اين قانون با هدفی که دارد منطبق است 
يا خير بحث ديگری است؛آن چه الان در زمينه فعال شدن IR2M يا آن 
چه مجلس تعيين کرده، همه در قالب چيزی اســت که سال قبل اعلام 

کردم و گفتم هيچ تعهدی ديگر در غنی سازی نداريم؛ ما مشکلی نخواهيم 
داشت اگر آمريکا بازگردد و اشتباهات گذشته خود را جبران کند . اگرآقای 

بايدن به شرايط 2017 بازگردد ما هم مشکلی نخواهيم داشت .
 غير از مشکلات ساختاری و جنگ اقتصادی با مشکلی به نام همسويی 
مخالفان دولت با مخالفان جمهوری اســلامی در دنيا مواجهيم؛ اين هم 
صدايی خيلی بد است. چرا درباره مخالفان دولت سوالی نمی شود؟هرفردی 

در مديريت حتما عيب و نقص دارد و همه بايد ما را ياری کنند .
 چرا فقط به دولتی که وسط ميدان جنگ است حمله می کنيم و به 
ديگران حمله نمی کنيم؛ اگر کسی به دولت تهمت زد و توهين کرد چرا 
تشويق می شود! آيا امروز کسی جرئت دارد به قوه قضاييه و نيروهای مسلح 
توهين کند؟ اگر جرئت می کند بفرماييد؛ فردا اين کار را بکنند و پس فردا 

ببينيم چه اتفاقی می افتد و چند نفر احضار می شوند.
به آن چه به مردم وعده داديم در طول اين هفت سال عمل کرديم. 
وعده ما اعتدال، تعامل سازنده با جهان و برداشتن تحريم ها از دوش مردم 
بود و اين که حقوق هســته ای را برای ملت ايران ثبت کنيم. کشــور را از 
PMD و شرايط سخت آژانس رهانيديم. اقداماتی که در اين مدت داشتيم 
يک مديريت اقتصادی خوب بود.    دولت قبلا موضع خود را درباره قانون 
هسته ای مجلس اعلام کرده و من قبل از تصويب قانون هم اعلام کردم 
که اين را مفيد نمی دانم. دولت به اتفاق آرا اين طرح را مفيد نمی داند. البته 
من به وزرا و معاونين مربوط دستور دادم که آيين نامه اجرايی اين قانون 
را فراهم کنند و اميدوارم که تا پايان اين هفته در جلســه دولت مطرح و 
تصويب شود، آيين نامه اجرايی را در چارچوب تفسيرمان از قانون مجلس 

خواهيم نوشت و در صورت تصويب ، بر اساس آن عمل خواهد شد.
متاسفانه مجلس به لوايح دولت اهميت نمی دهد و اين به نفع کشور 
نيست. دولت يک بدنه کارشناسی عظيمی دارد و اين بدنه کارشناسی را 
نمی توان با کميسيون های مجلس و مرکز بررسی های مجلس مقايسه 
کرد. عدم تناســب يعنی خواباندن لوايح دولت و رسيدگی به طرح های 
نمايندگان نمی تواند خيلی مفيد باشد.  علت گرانی و بی ثباتی در برخی 
اجناس اين اســت که ما در دولت وزيری که حامی مصرف کننده باشد 
نداريم؛ ما به مجلس قبل پيشــنهاد تشکيل وزارت بازرگانی را داديم؛ در 
نهايت روز آخر تصويب کرد اما در يک جمله ايراد داشت که مجلس فعلی 
می توانســت در دو دقيقه آن را اصلاح کند اما مصوبه به بايگانی رفت. در 
ديدار اعضای دولت با رهبری، ايشان به دولت انتقاد کردند که چرا چهار 
وزارتخانه را يک وزير اداره می کند؛ طرح های نمايندگان اگر به نفع مردم 
باشــد ما کمک می کنيم؛ حتی در زمينه طرح اخير درباره تحريم ها ما 
مخالفيم اما درحال تدوين آيين نامه اجرايی آن هستيم. ما بر مبنای خوش 
بينی اين بودجه را تنظيم نکرديم و براساس واقع بينی است. وزارت نفت 
گفته است که دو ميليون و 300 هزار بشکه توان توليد دارد اما لزوماً قرار 
نيســت همه آن را هم در خارج از کشور به فروش برسانيم، ممکن است 
يک ميليون و 800 هزاربشــکه را در خارج بفروشيم و 500هزار بشکه را 
هم در داخل به فروش برسانيم.                                           ادامه در صفحه 2

و ماهنامه ای برای هر شهروند

منتشــر شد



خبر

حضرت آيت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
صبح امروز )چهارشنبه( در ديدار اعضای ستاد بزرگداشت 
سالگرد سپهبد شهيد سردار سليمانی و خانواده آن شهيد 
والامقام، شهيد سليمانی را قهرمان ملت ايران و قهرمان 
امت اســلامی خواندند و گفتند: تشييع ميليونی شهيد 
سليمانی و شــهيد ابومهدی المهندس در عراق و ايران، 
اولين سيلی سخت به امريکايی ها بود اما سيلی سخت تر 
»غلبه نرم افزاری بر هيمنه پوچ استکبار« و »اخراج امريکا 
از منطقه« است، البته آمران و قاتلان سردار سليمانی نيز 
بايد انتقام پس دهند و اين انتقام در هر زمانی که ممکن 

باشد، قطعی است.
رهبر انقلاب اسلامی در اين ديدار چهار توصيه مهم 
به مسئولان و ملت ايران داشتند: »در همه زمينه ها قوی 
شويد«، »به دشمن اعتماد نکنيد«، »اتحاد ملی را حفظ 
کنيد« و »بيش از آنکه به فکر رفع تحريم باشيد، به فکر 

خنثی کردن تحريم باشيد«.
حضرت آيت الله خامنه ای در ابتدای اين ديدار ضمن 
تشکر از دست اندرکاران ستاد بزرگداشت شهيد سليمانی 
و شهدای مدافع حرم و همچنين قدردانی از اقدامات خوب 
خانواده شهيد سليمانی برای زنده نگه داشتن ياد و راه آن 
شهيد عزيز، تأکيد کردند: با توجه به اينکه آن شهيد همواره 
مردمی بود، برای بزرگداشــت او نيز بايد از ظرفيت های 

مردمی و تلاشهای فرهنگی و مبتکرانه استفاده شود.

ايشان شهادت سردار سليمانی را يک حادثه تاريخی 
خواندند و با اشاره به تبديل شدن آن شهيد به قهرمان ملی 
برای ايرانيان و قهرمان امت اســلامی افزودند: علت آنکه 
شهيد سليمانی قهرمان ملت ايران شد و قشرهای مختلف 
مردم )حتی آنهايی که تصور نمی رفت( او را تکريم و به او 
ابراز احساسات کردند، اين بود که شهيد سليمانی تبلور 

ارزشهای فرهنگی ايران و ايرانی بود.
رهبر انقلاب اسلامی »شجاعت و مقاومت« را از جمله 
ويژگی های بارز شــهيد ســليمانی برشمردند و گفتند: 
شــجاعت و روحيه مقاومت از خصلت های ايرانی است و 
زبونی و انفعال ضد روحيه ملی است، بنابراين آنهايی که 
ادعای مليت می کنند اما زبونی نشــان می دهند، دچار 

تناقض هستند.
حضرت آيــت الله خامنه ای »درايت، تيزهوشــی، 
فداکاری و نوع دوســتی« را از ديگر ويژگی های شــهيد 
سليمانی دانستند و خاطرنشان کردند: آن شهيد والامقام 
همچنيــن اهل معنويت، اخلاص و آخرت بود و هيچ گاه 

اهل تظاهر نبود.

ايشان مجموعه اين خصلت ها و روحيات ايرانی را که 
در شهيد سليمانی تبلور يافته بود و آنها را در کشورهای 
منطقه به صورت عملی به نمايش گذاشــت، زمينه ساز 
تبديل شــدن آن شهيد به قهرمان ملت ايران دانستند و 

خاطرنشــان کردند: شهيد ســليمانی از طرف ديگر به 
قهرمان امت اسلامی نيز تبديل شد زيرا تلاشها، روحيات 
و شهادت آن عزيز، »اسم رمز برانگيختگی و بسيج مقاومت 
در دنيای اسلام« است و در هر نقطه جهان اسلام که بنای 
مقاومت در مقابل اســتکبار وجود داشته باشد، اسم رمز 

شان »شهيد سليمانی« است.
رهبر انقلاب اسلامی تأکيد کردند: شهيد سليمانی 
نــرم افزار مقاومت و الگوی مبــارزه را در ميان ملت های 

اسلامی رايج کرد.
حضرت آيت الله خامنه ای با تأکيد بر اينکه شــهيد 
سليمانی، هم در زمان حيات و هم با شهادت خود استکبار 
را شکســت داد، افزودند: رئيس جمهــور امريکا گفت 7 
تريليون دلار در منطقه هزينه کرديم اما چيزی به دست 
نياورديم و در نهايت هم مجبور شد در تاريکی شب و برای 
چند ساعت به يک پايگاه نظامی برود. همه دنيا اذعان دارند 
که امريکا به اهداف خود در سوريه و بويژه در عراق نرسيده 
اســت. ايشــان گفتند: قهرمان اين کار بزرگ، ســردار 

سليمانی است که در زمان حيات او، انجام شد.

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به اينکه دشمن پس از 
شهادت سردار سليمانی نيز شکست خورد، خاطرنشان 
کردند: تشييع ميليونی و فراموش نشدنی شهيد سليمانی 
و شهيد ابومهدی المهندس در عراق و ايران و مراسم های 

بزرگداشت اين دو شهيد، ژنرال های جنگ نرم استکبار را 
متحير کرد و اولين سيلی سخت به امريکايی ها بود.

حضرت آيت الله خامنه ای با اشاره به سيلی ديگری 
که در حمله موشــکی به پايگاه امريکايی عين الاسد زده 
شــد، افزودند: اما سيلی ســخت تر عبارت است از غلبه 
نرم افزاری بر هيمنه پوچ استکبار که نيازمند همت جوانان 
انقلابــی و نخبــگان مؤمن ما اســت و همچنين اخراج 
امريکايی هــا از منطقه که همت ملتها و سياســت های 

مقاومت را می طلبد.
ايشــان تأکيد کردند: البته اين سيلی سخت غير از 
انتقام است زيرا آمران و قاتلان سردار سليمانی بايد انتقام 
پس دهند و اين انتقام در هر زمانی که ممکن باشد قطعی 
است، اگرچه به گفته آن عزيز، کفش پای سليمانی بر سر 

قاتل او شرف دارد.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش ديگری از سخنانشان 
چند توصيه مهم خطاب به مسئولان و مردم بيان کردند.
حضرت آيت الله خامنه ای در توصيه اول تأکيد کردند: 
بايد در همه عرصه ها از جملــه اقتصاد، علم و فناوری و 
دفاعی قوی شويم چون تا قوی نشويم دشمنان از طمع، 

تعرض و تجاوز دست بر نخواهند داشت.
رهبر انقلاب اســلامی در بيان توصيه دوم گفتند: 

توصيه قطعی من اين است که به دشمن اعتماد نکنيد.
ايشان خاطرنشان کردند: برای رفع مشکلات مردم و 
درســت شدن آينده کشور به وعده های اين و آن اعتماد 
نکنيد، زيرا اينها وعده های خوبان نيست بلکه وعده های 
اشرار است، ضمن آنکه دشمنی ها را نيز نبايد از ياد ببريد.

رهبر انقلاب اســلامی افزودند: ديديد که آمريکای 
ترامپ و آمريکای اوباما با شــما چه کرد. دشمنی ها فقط 
مخصوص آمريکای ترامپ نيست که با رفتن آن تمام شود، 

آمريکای اوباما نيز با شما و ملت ايران بدی کرد.
حضرت آيت الله خامنه ای خاطرنشــان کردند: سه 
کشور اروپايی نيز نهايت بدعملی، لئامت، دورويی و نفاق 

را از خود نشان دادند.
ايشان در توصيه بعدی با تأکيد بر »حفظ اتحاد ملی«، 
به صدای واحد ملت در بســياری از امور اشــاره کردند و 
گفتند: مسئولان نبايد اين اتحاد و هم صدايی مردم را از 
بين ببرند و ملت را تکه تکه کنند، بلکه بايد هر سه قوه بويژه 
رؤسای آنها با هم افزايی و همکاری، اتحاد ملی را روز به روز 
تقويت کنند. ايشان با انتقاد از برخی سخنان اختلاف افکن، 
خطاب به مسئولان گفتند: اختلافات خود را با مذاکره با 
يکديگر حل کنيد. مگر نمی گوييد بايد با دنيا مذاکره کرد، 
آيا نمی شود با عنصر داخلی مذاکره و اختلافات را حل کرد؟ 
توصيــه آخر حضــرت آيــت الله خامنــه ای، تأکيد بر 
»خنثی سازی تحريم ها« بود. ايشان با بيان اين واقعيت که 
»رفع تحريم به دست دشمن است اما خنثی سازی آن به 
دست خودمان است«، گفتند: بنابراين بايد بيش از آنکه 
به فکر رفع تحريم باشيم بر خنثی کردن آن تمرکز کنيم. 
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: البته نمی گوييم دنبال رفع 
تحريم نباشيم، چرا که اگر بتوان تحريم را رفع کرد، حتی 
يک ساعت هم نبايد تأخير کنيم، اگرچه اکنون چهار سال 
است که تأخير شده و از سال 95 که بنا بود همه تحريم ها 
يک باره برداشته شود، تا امروز نه تنها تحريم ها برداشته 
نشد بلکه زيادتر هم شد. حضرت آيت الله خامنه ای خطاب 
به مســئولان گفتند: اگر بتوان با روش درست، عاقلانه، 
ايرانی- اسلامی و عزتمندانه تحريم ها را برطرف کرد بايد 
اين کار را انجام داد اما تمرکز عمده بايد بر خنثی ســازی 
تحريم ها باشد که ابتکار آن به دست شما است. ايشان در 
پايان خاطرنشان کردند: من از مسئولين کشور حمايت 
می کنم به شرطی که به اهداف ملت پايبند باشند. پيش 
از سخنان رهبر انقلاب سلامی، سردار سرلشکر سلامی 
فرمانده کل سپاه گزارشی از برنامه ها و فعاليت های ستاد 
 بزرگداشت سردار شهيد ســليمانی و شهدای مقاومت

 بيان کرد.

 جزئیات نامه رهبر انقلاب اسلامی 
 به رییس جمهور  درباره برداشت 

از صندوق توسعه 
 رييس کميته اصلاح ســاختار بودجه گفت: رهبر 
انقلاب برداشــت از سهم صندوق توسعه را فقط تا سقف 
يک ميليون بشکه در روز مجاز دانسته اند. به گزارش  خانه 
ملت،  محســن زنگنه در صفحه شخصی خود در فضای 
مجازی با انتشار نامه ای نوشــت: »رهبر معظم انقلاب، 
برداشــت مازاد بر 20 درصد از صندوق توسعه را فقط تا 
سقف يک ميليون بشکه در روز مجاز دانستند. نيز هر گونه 
برداشت از صندوق را برای مصارف اجازه ندادند. اين يعنی 
کاهش 50 هزار ميليارد تومان از منابع و حذف بند ه تبصره 
4. پيشــنهاد می کنم دولت اصلاحات را انجام و مجدد 

لايحه را ارسال کند.«

مردم تحمل ندارند هر روز با یک پرونده 
فساد جدید مواجه شوند

رئيس قوه قضائيه گفت: موضــوع آبگرفتگی در 
اســتان خوزســتان برای چندمين بار است که اتفاق 
می افتــد و لازم اســت اين موضــوع به صورت جدی 
پيگيری شــود و اگر قصور، تقصير و ترک فعل افرادی 
موجــب بروز اين شــرايط شــده، بدون هيــچ گونه 
رودربايســتی و اغماض برخورد شود. او در واکنش به 
گزارش حجت الاســلام درويشــيان رئيس سازمان 
بازرسی کل کشور، با تشکر از حضور ميدانی و سرکشی 
وی در اســتان خوزســتان هم گفــت: نفس حضور 
مســئولان در بين مردم در زمان مشکلاتشان موجب 
می شود مردم بدانند عده ای پيگير مسائل آنها هستند 
و همين امــر موجب آرامش خاطر آنها می شــود. به 
گزارش اعتبار به نقل از  مرکز رسانه قوه قضائيه، آيت ا... 
سيدابراهيم رئيسی در ابتدای جلسه شورای عالی قوه 
قضائيه با تجليل از شــخصيت علمی و انقلابی مرحوم 
آيــت الله يزدی، دقت در آمار و ارقــام در فعاليت های 
تحقيقاتی و پژوهشــی را مــورد تأکيد قرار داد و با رد 
برخی آمار مطرح شــده دربــاره ورودی پرونده های 
قضايی گفت: اين که برخی رقم پرونده های ورودی به 
قوه قضائيــه را 17 ميليون عنوان کرده اند، درســت 
نيســت و مجموع پرونده های وارده به شورا های حل 
اختلاف و دادگســتری ها حدود 9 ميليون فقره است. 
آمار 17 ميليونی پرونده های قضايی در واقع مربوط به 
فرآيند رسيدگی به 2 ميليون پرونده وارده به شورا های 
حل اختلاف و 7 ميليون پرونده مفتوح در دادگستری 
هاست که در يک چرخه از بازپرسی و محاکم تا ديوان 
عالی کشــور مورد رســيدگی قــرار می گيرند، نتايج 
مطالعاتی حاصل از آمار نادرست، درست نخواهد بود، 
از محققان و پژوهشگران خواست که در آسيب شناسی 
مســائل اجتماعی و بررسی مســائل مربوط به جرم 
شناسی نيز به آمار دقيق مجرمين و بزه ديدگان توجه 
کنند؛ نه آمار نادرســتی که بعضاً مطرح می شود،  وی 
در نشست با اعضای کميســيون اقتصادی مجلس با 
تقدير از نگاه مردمی و دغدغه مند نمايندگان ملت برای 
رفع مشــکلات اقتصادی کشــور، بر تقويت تعامل و 
همفکــری قوه مقننــه با قوه قضائيــه در جهت  گره 

گشايی از زندگی مردم تأکيد کرد. 
رئيس قــوه قضائيه با بيان اين که فقر، فســاد و 
تبعيض زيبنده نظام اســلامی نيست، گفت: مبارزه با 
فقر، فساد و تبعيض در گرو قوانين و مقرراتی است که 
بايد با نگاه به واقعيت های کشور و ضرورت های اقتصاد 
مقاومتی اجرايی شــوند و اصــلاح قوانين نيز بايد در 
هميــن چارچوب صورت گيرد. وی با تأکيد بر اين که 
مردم تحمل ندارند هر روز با يک پرونده فســاد جديد 
در کشور مواجه شــوند، افزود: بايد با اصلاح قوانين و 
مقررات مربوط به نظام بانکــی و مالياتی مانع از بروز 
تخلفات جديد و فرارهای مالياتی و افزايش روزافزون 

پرونده های قضايی شويم.
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هفته نامه اقتصادی ایران

سردار سرلشکر باقری رئیس ستاد کل نیرو های مســلح صبح امروز با حضور در منزل دانشمند شهید محسن فخری زاده و 
دیدار با خانواده این شــهید، نشــان درجه یک نصر را که اهدایی و مزین به امضاء رهبر معظم انقلاب اسلامی است، به ایشان 
تقدیم کرد. در این دیدار که فرمانده کل ارتش و رئیس سازمان عقیدتی سیاسی وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح نیز 
حضور داشتند، سرلشکر باقری نشان نصر را ویژه محققان و شخصیت های برجسته  ملی که جبهه دفاعی جمهوری اسلامی 
را پشتیبانی و حمایت می کنند توصیف کرد و گفت: رهبر معظم انقلاب اسلامی با اهداء بالاترین رتبه یعنی نشان درجه 

یک نصر به این شهید والامقام موافقت کردند.
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 رهبر انقلاب اسلامی در دیدار اعضای ستاد بزرگداشت شهید
 سلیمانی و خانواده آن شهید:

 سیلی سخت تر 
 غلبه نرم افزاری 

 بر هیمنه پوچ استکبار 
 و اخراج امریکا 

از منطقه است

رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح امروز )يکشنبه( در 
سخنان زنده و تلويزيونی به مناسبت ميلاد حضرت زينب 
کبری سلام الله عليها و روز پرستار، ضمن تبريک اين روز به 

همه پرستاران، پرستار را فرشته رحمت بيمار خواندند و گفتند: 
پرســتاران عزيز ما در دوران کرونايی و در شــرايطی بسيار 
دشوارتر و پراضطراب تر از شرايط معمولی، کار بزرگی را به ثبت 

رساندند و صحنه ها و فعاليت هايی را به نمايش گذاشتند که 
حقيقتاً اعجاب انگيز است.

حضرت آيت الله خامنــه ای به خانواده های گرامی که 
عزيزان پرستار خود را در شرايط کرونا از دست داده اند، تسليت 
گفتند و با اشاره به نقش پرستار در بهبود جسمی و آرامش 
روحی بيمار، افزودند: در زمينه بهبود جسمی بيمار، پرستار 
شريک و مددکار پزشک است و هر چقدر هم که پزشک حاذق 
و توانا باشــد اما نبود پرستار ممکن است بهبود جسمی را با 
مشکل مواجه کند. رهبر انقلاب اسلامی خاطر نشان کردند: 

پرستار از نظر کمک روحی نيز با يک لبخند و يا يک حرکت و 
سخن مهربانانه در واقع غمگسار و روحيه بخش بيمار است و 

اين، يکی از ارزشهای والای اسلامی است.
ايشان با اشاره به ســخت تر و پراضطراب تر شدن کار 
پرستاران در دوران کرونا بدليل احتمال ابتلاء و خطر واگيری، 
گفتند: مجاهدتی که پرستاران در اين مدت انجام دادند، آنها 

را در چشم مردم، عزيزتر و شرافتمندتر از هميشه کرد.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه سخنان خود به وظايف و 
تکاليف مسئولان در قبال زحمات و از خودگذشتگی های 

پرستاران پرداختند و افزودند: يکی از کارهای لازمی که به من 
گزارش شــده و مســئولان بايد انجام دهند، اجرای قانون 
تعرفه گذاری خدمات پرستاران است که مدتها قبل تصويب 

شده اما هنوز اجرا نشده است.
حضرت آيت الله خامنه ای افزودند: همچنين استخدام 
پرستاران يکی ديگر از کارهای ضروری و خيلی خوب است 
که بايد با جديت دنبال شود تا وضع پرستاران به گونه ای باشد 
که با خيال راحت به کار خود بپردازند و خانواده های آنها هم 

نسبت به وضعيت آنها خاطر جمع باشند.

رهبر انقلاب اسلامی در سخنرانی تلویزیونی به مناسبت سالروز ولادت حضرت زینب و روز پرستار:

 مجاهدت های پرستاران در روزهای کرونا آنها را 
در چشم مردم عزیزتر از همیشه کرد

علت آن که شهید 
سلیمانی قهرمان ملت 
ایران شد و قشرهای 

مختلف مردم او را تکریم 
و به او ابراز احساسات 

کردن، این بود که شهید 
 سلیمانی  تبلور 

ارزش های فرهنگی 
ایران و ایرانی بود

اگر بتوان با روش 
 درست، عاقلانه 

ایرانی - اسلامی و 
عزتمندانه ،تحریم ها را 

برطرف کرد
باید این کار را انجام داد
اما تمرکز عمده باید بر 
خنثی سازی تحریم ها 
باشد که ابتکار آن به 

دست شما است

برای رفع مشکلات 
مردم به وعده های این و 
آن  اعتماد نکیند، دیدید 

آمریکای ترامپ و آمریکای 
اوباما با شما چه کرد، 

دشمنی ها فقط مخصوص 
آمریکای ترامپ نیست، 

آمریکای اوباما نیز با شما و 
ملت ایران بدی کرد

شهید سلیمانی 
قهرمان ملت ایران 
واسم رمز بسیج 
مقاوت در دنیای 

اسلام است.
 امران و قاتلان سردار 
 سلیمانی باید انتقام 

پس بدهند
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شهید فخری زاده همزمان از دو فضلیت علم و شهادت بهره بردخبر
تست انسانی واکسن ایرانی کرونا از اول 

دی آغاز می شود
انعقاد تفاهمنامه  آيين 
طرح جهش توليد ديمزارهای 
کشــور و چند تفاهمنامه و 
عمليات مشــترک ديگر در 
زمينه تأمين امنيت غذايی در 
حوزه محصولات کشاورزی و 
دامی بين ستاد اجرايی فرمان 
امام و وزارت جهاد کشاورزی 
برگزار شد. در مراسمی با حضور محمد مخبر رئيس ستاد 
اجرايی فرمان امام، کاظم خاوازی وزير جهاد کشــاورزی، 
مديران عامل بنيادهای برکت، احسان، تدبير و هلدينگ 
کشاورزی ســتاد اجرايی فرمان امام و معاونت های وزارت 
کشاورزی دو تفاهمنامه »طرح جهش توليد ديمزارهای 
کشــور«، »تأمين و توليد نهاده های دامی و گوشت« امضا 
وعمليات توليد و تکثير بذرهای هيبريد سبزی و صيفی با 
همکاری دو مجموعه آغاز شد. محمد مخبر  با اشاره به اين 
تفاهمنامه ها افزود: در 6 ماه آخر سال گذشته با اجرای 10 
هزار طرح در سيستان و بلوچستان توسط ستاد اجرايی، 16 
هزار تن گوشت قرمز توليد شد وبا اجرای تفاهمنامه امروز، 
تا پايان امسال نيز از سه طريق اشتغال های خرد و خانگی، 
تهاتر و ساماندهی توليدات، اين ميزان به 48 هزار تن خواهد 
رسيد. مخبر همچنين  درباره توليد واکسن ايرانی کرونا 
افزود: تست انسانی واکسن کرونای توليدی ستاد اجرايی با 
مجوز صادرشــده ازسوی وزارت بهداشت از هفته اول دی 
آغاز و در سه فاز 28 روزه انجام خواهد شد. دانشمندان ستاد 
اجرايی اطمينان دارند که بهترين و مطمئن ترين واکسن 
کرونا را در کشــورتوليد خواهيم کرد و به دليل استفاده از 
ويروس کشته شــده، اين واکسن هيچ خطری برای مردم 
عزيزمان نخواهد داشت. اين واکسن ابتدا به 56 نفر تزريق 
خواهد شد، در فاز دوم اين واکسن به 500نفر تزريق خواهد 
شــد و برای فاز سوم هيچ محدوديتی اعمال نمی شود و ما 
می توانيم به توليد انبوه برســيم و 3 الی 4 ماه بعد از تست 
انسانی ما به نقطه ای خواهيم رسيد که کشور از واردات اين 

واکسن بی نياز خواهد شد.

خبر

هفته نامه اقتصادی ایران

سيد عباس صالحی وزير فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با اشاره به ارزش علم و شهادت از منظر 
معارف دينی گفت: در معارف دينی علم از ارزش 
بسيار بالايی برخوردار است. اما ارزش ديگری 
که در دين اسلام به آن اشاره شده است فضيلت 
شهادت است، اين دو در حوزه معرفت اجتماعی 
يک زايندگی خاصی ايجاد می کند؛ همچون 

شهيد فخری زاده.
 به گزارش اعتبار به نقل از  مرکز روابط 
عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، وی با حضور در منزل شهيد دفاعی و 
هسته ای دکتر محسن فخری زاده با خانواده 

اين شهيد ديدار و گفت وگو کرد.
او  در اين ديدار با بيان اينکه شهادت اين 
شهيد بزرگوار موجب تاثر شديد شد، اظهار 
کرد: در معارف دينی اسلام، علم از ارزش بسيار 
زيادی برخوردار است. اما ارزش ديگری که در 
دين ما به آن اشاره شده است فضيلت شهادت 
اســت کــه بــه تعبيــر پيامبــر)ص( که 
می فرمايند»فَوقَ کُل ذی بـِـرّ برِّحَتّی يقُتَلُ 
«، قله کارهای نيکو است  الرَّجُلُ فیِ سَبيلِ الَلهّ
که هيچ چيز با آن برابــری نمی کند. اين دو 
موضوع اگر با يکديگر ترکيب شوند يک ارزش 
و زايندگــی مضاعف ايجاد می کند. همچون 
شهيد مطهری و دانشمندان شهيد در تاريخ  و 

دانشمند شهيد فخری زاده هم در اين زمره قرار 
دارد، ايشان اين ويژگی را هم دارند که به دست 
اشــقی الاشقيای زمان يعنی رژيم اشغالگر و 
تروريست صهيونيســتی به شهادت رسيد . 
شهيد فخری زاده پس از سال ها به آرزوی ديرين 
خود رســيد و ملت ايران هميشــه قدردان 
شــهيدان بوده و خواهد بود.  وی خطاب به 
خانواده فخری زاده افزود: قبل از شهادت ايشان، 
عموم مردم کمتر ايشان را می شناختند اما الان 
کسانی که با اين شهيد در ارتباط بودند وقتی از 
او سخن می گويند، متوجه ارزش های اخلاقی 
بسيار  زياد ايشان می شوند به نحوی که در هر 
برگش هزاران حرف نهفته اســت اما دريغ و 

افسوس که حضور مادی ايشان از ما گرفته شده 
اســت. البته شــهادت شــهدا يک حيات 
جديد  است.   وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی با 
اشاره به توانايی علمی و دانش شهيد فخری زاده 
بيان کرد: تنوع کاری ايشــان در حوزه علم و 
فناوری بسيار زياد بوده است. اينکه علم را به 
قدرت کاربردی تبديل کنيم يک امتياز خاص 
است که ايشان از آن بهره مند بود، رشته های 
دانش و فناوری بسيار گسترده است وشهيد 
فخری زاده در  رشته های متنوع علمی و فنی 
فعال بودند. تنــوع کار خلاقانه ، هنر و تبحر 
خاصی می خواهد و اين که در اين تنوع کاری 
هر  کدام را به نقطه ای رساندن توانايی ويژه ای را 

می  طلبد که ايشان از آن بهره مند بود. روح آن 
شهيد که اکنون زنده تر از گذشته است بيشتر 
از گذشته به باور مردم کمک خواهد کرد. او  
خطاب به همسر شــهيد فخری زاده گفت: 
سخنان شما پس از شهادت ايشان و استقامت 
و پايداری تان در مقاومت اجتماعی بســيار 
موثر  بود و نشان داد راه شهدای کربلا و حضرت 
زينــب کبری)س( همچنان پايدار اســت و 
جوشــش اين راه در پايداری پيروان ايشان 
جريان دارد. وی  پس از شنيدن سخنان همسر 
شــهيد فخری زاده از وقايع روز ترور تصريح 
کرد: حضرت زينب)س(  نماد و پشــتيبان 
روحی بانوان اين ســرزمين است. شما از آغاز 
زندگی مشترک تا لحظه شهادت يار و ياور و در 
کنار اين شهيد بوديد. اين همراهی و روايت شما 
می توانــد برای بانوان اين ســرزمين درس 

صبوری و مقاومت باشد. 
وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی در پايان اين 
ديدار از آنجا که شهيد فخری زاده انس خاصی 
با حافظ داشت يک جلد ديوان نفيس حافظ را 
در آستانه شب يلدا به خانواده اين شهيد به رسم 
يادبود تقديم کرد. ادآور می شود در اين ديدار 
مهدی محمدی، مشاور وزير و مديرکل حوزه 
وزارتی، وزير فرهنگ و ارشــاد اســلامی را 

همراهی می کرد.

امن ترین واکسن کرونا را برای کشور تأمین 
می کنیم

وزير بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بيان اينکه 
بهترين و امن ترين واکســن کرونا را برای کشــور تامين 
می کنيــم، گفت: اجازه نخواهم داد هموطنم گروه هدف 
تست واکسنی شود که اين دوره را در جايی ديگر نگذرانده 

باشد. 
»سعيد نمکی« در نشست ستاد استانی مديريت کرونا 
خراسان جنوبی افزود: ما در حال توليد واکسن هستيم و 
با وجود فرمايشات برخی که می گويند »اين کاره نيستيم«، 
اثبــات می کنيم اين کاره هســتيم. وی گفت: دنيا اين را 
خواهد فهميد و در بهار ســال آينده واکسن ساخت اين 
مملکت را روی ميز خواهيم داشــت؛ ترديد نکنيد. وزير 
بهداشت اظهار داشت: به واکسنی که قرار باشد اينجا روی 
مردم ايران تست کنند، اجازه نداديم، در حالی که در نقاط 
ديگر تست انسانی واکسن را انجام می دهند. نمکی افزود: 
رئيس جمهوری در اين زمينه دستور اکيد داده اند و برای 
تأمين منابع نيز دستور داده اند و در روزهای آينده اين خبر 
خوش را خواهيم داد که اين واکســن از معتبرترين منابع 
وارد کشور می شود؛ نه منابعی که ترديد در آن است يا وسط 
کار اعلام کنند عوارض آن سبب مشکلات خاص شده است. 
وی تاکيد کرد: ما نخواهيم گذاشت ملت شريف ايران موش 
آزمايشگاهی هيچ جريانی شود و غيرت ملی اين سرزمين 
با خودخواهی ديگران پايمال شــود. نمکی افزود: واکسن 
پديده ای نيست که بشريت را از کرونا نجات بدهد اگرچه 
تأثيرگذار است و ما تمام تلاش خود را می کنيم تا مردم اين 
سرزمين حسرت نداشتن آنچه را ديگران دارند، نخورند. 
وی گفت: داروهايی مانند رمدسيوير مربوط به کرونا را تا 
يک روز يا دو روز بعد از آن که توســط ســازمان بهداشت 
جهانی يا آمريکا و ساير اعلام می شد، در ايران داشتيم. موج 
سوم کرونا مهار شد وزير بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
همچنين گفت: با همت همکاران ما، امروز می توانيم بگوييم 
که موج سوم سهمگين کرونا را مهار کرديم. نمکی، افزود: 
ان شاء الله به سمت مرگ های بسيار کمتر از آنچه امروز در 
کشور گزارش می شــود، می رويم و آينده روشن تری در 

مبارزه با کرونا خواهيم داشت.

معاون علمی و فناوری رئیس جمهور با  اشاره به افزایش ۲۳ درصدی اعتبارات معاونت علمی ریاست جمهوری در بودجه ۱۴۰۰ گفت: بودجه معاونت علمی ظرف ۱۰ سال فقط 
دو برابر رشد داشــته است.  سورنا ستاری درباره افزایش بودجه حوزه پژوهش در لایحه بودجه سال ۱۴۰۰، عنوان کرد: بودجه معاونت علمی و فناوری رئیس جمهور در 
بودجه سال آینده ۲۳ درصد افزایش داشته است،امیدواریم با نظر مساعد نمایندگان مجلس ارتقای بودجه در این حوزه محقق شود. وی در پاسخ به این سؤال که معاونت 
علمی به چه میزان اعتباری برای پیشبرد اهداف خود در سال آینده نیازمند است، گفت: با توجه به اینکه در بودجه اعداد مختلفی از جمله ردیف اصلی معاونت و ردیف های 
ستادهای توسعه ای قید می شود نمی توان عدد دقیقی درباره بودجه این حوزه گفت. با وجود اینکه اعتبارات معاونت علمی طی سال های اخیر افزایش چشمگیری نداشته، 
ولی ما توانسته ایم کمک های خوبی از صندوق توسعه با حمایت دولت و مجلس و موافقت رهبر معظم انقلاب دریافت کنیم و این بودجه ها در حوزه پژوهش کمک خوبی 
کرده است. این در حالی است که بودجه معاونت علمی ریاست جمهوری طی ۱۰ سال گذشته فقط دو برابر افزایش داشته است.او در پاسخ به این سؤال که آیا اعتبارات 

صندوق نوآوری و شکوفایی نیز از بودجه های معاونت علمی ریاست جمهوری به شمار می آید، گفت: خیر؛ این بودجه جدا و مستقل از معاونت علمی است./ خانه ملت

بودجهمعاونت
علمیظرف۱۰سال
فقط۲برابررشد

داشتهاست

قالیباف در گفتگوی تلویزیونی:

یارانه ها در سال آینده قطع نمی شود
ادامه از شماره 258

یارانه ها در سال آینده قطع نمی شود
وی گفت: يارانه ها در سال آينده به هيچ وجه قطع نمی شود نه به صورت 
ارزی نه ريالی اما واقعاً هدفمند می شود يعنی در جايی که بايد هزينه می شود. 
ضمن آنکه ما يک يارانه ديگری می دهيم که بايد در قالب ساختار بودجه اصلاح 
شود. رئيس مجلس شورای اسلامی با اشاره به حواشی ايجاد شده ناشی از 
افزايش قيمت بنزين، تصريح کرد: براساس آمارها حدود 45 تا 50 درصد 
خانواده ها خودرو ندارند، ما در شــرايط کنونی يارانه که در حوزه انرژی به 
خودروها می دهيم فرد مستضعف يا روستايی يا افراد ساکن در شهرستان ها 
که فاقد خودرو هستند يا مترو و اتوبوس ندارند شرايط متفاوتی به افراد ساکن 
در تهران و شهرهای بزرگ دارند، يارانه حمل و نقل ندهيم اما افرادی در تهران 
سکونت دارند که هرکدام از افراد خانواده دارای يک خودرو هستند و اين به 
دور از عدالت است. قاليباف در پاسخ به سوالی درباره گلايه پدری ساکن در 
مرزها که فرزندش در هنگام حمل گالن بنزين کشته شده بود و به او ]قاليباف[ 
که در ناجا فعاليت می کرد شکايت کرده بود، گفت: چطور پيرمرد روستايی 
ساکن در زهک که 75 سال سن دارد اين موضوع را متوجه می شود اما من 
رئيس مجلس اين را متوجه نشوم چرا ما شجاعت تصميم گيری نداريم. اصلاح 

ساختار بودجه به اين موضوع برمی گردد.
دولت را وادار به کار می کنیم

وی با بيان اينکه ما با دولت همکاری می کنيم و کمک می کنيم و آن را 
وادار به کار می کنيم، گفت: از اينکه دولت به فکر معيشــت افتاده اســت 
خوشحاليم، چه فرقی می کند طرح معيشتی که در مجلس تصويب شده است 
به نام دولت باشد که آن را انجام دهد مهم اين است که به افراد نيازمند کمک 
کنيم.رئيس مجلس شورای اسلامی افزود: هم اکنون جمعيت قابل توجهی 
که فقط حدود 6 ميليون نفر هستند 5 درصد برق مصرف می کنند که الان 
دولت که حل مشکل معيشت را دنبال می کنند گفته است که قيمت برق 
برای اين افراد رايگان باشد ضمن اينکه قانون نيز در اين مورد اشکال داشت و 
از زمانی که وزير نيرو به اين موضوع اشاره کرد تاکيد کرديم که حتماً آن را 
حل می کنيم و ظرف مدت 48 ساعت ابلاغ کرديم، کار انجام شود ضمن اينکه 
اين مسئله در مورد گاز هم وجود دارد و اينکه بخواهيم قيمت گاز را پلکانی 
کنيم چقدر قابل محقق شدن است. چند برابر کسی که با يک مشعل زندگی 
می کند با فردی که چندين خانه دارد و گاز مصرف می کند بايد قيمت گاز را 
بپردازد بنابراين بايد براساس کدملی افراد مصرف گاز را تعيين کنيم و اين 
همان PIT اســت که در مصرف انجام می دهد. قاليباف با اشاره به گزارش 
رئيس سازمان برنامه و بودجه، افزود: آقای نوبخت به اين نکته اشاره کرده که 
غير از 250 هزار ميليارد که بخش های مختلف از جمله حوزه ســلامت به 
عنوان بودجه پرداخت می شود بيش از 1.400 ميليارد تومان يارانه پنهان 
پرداخت می شود که آنها را قشر خاصی از جامعه دريافت می کنند. وی درباره 
اينکه آيا تصميم مجلس اين است که قيمت بنزين افزايش پيدا کند؟، گفت 
ما معتقد به همان ليتری 1.500 تومان سهميه و 3.000 تومان قيمت آزاد 
هستيم، چرا خانواده ای که فاقد خودرو هستند از يارانه اين بخش استفاده 
نکنند. اين ظلم اســت و در ساختار بودجه بايد اصلاح شود.رئيس مجلس 
شورای اسلامی در پاسخ به اين پرسش که عده ای معتقدند که مجلس چرا 

به جای کمک به دولت مصوبه اقدام راهبردی برای رفع تحريم را آن هم در 
فضای بين المللی ايجاد شده بعد از پيروزی »بايدن« در انتخابات رياست 
جمهوری آمريکا ايجاد کرد و کشور را با چالش مواجه کرد، گفت: اين حرف 
را غيرکارشناسی می دانم و اصلاً اين طور نيست. ما دو راه برای تحريم داريم، 
يک راه اينکه اثر تحريم را خنثی سازی کنيم يعنی به جای اينکه از قبل اين 
کار را می کرديم حتی اگر تحريم نبود چرا نفت خام می فروختيم و آن را تبديل 
به فرآورده نکرديم چرا گاز را تبديل به پتروشيمی و پاراپتروشيمی و … نکرديم 
و در شرايط کنونی بايد اثر تحريم را کاهش دهيم. نگويند اگر ما اين کارها را 
می کرديم FATF را انجام می داديم. قاليباف افزود: ما 4 ماه است که در مجلس 
روی اين موضوع کار کارشناسی انجام داديم و اين موضوع ربطی به انتخاب 
»بايدن« ندارد. هرچند اين موضوعات کار مجلس نيست و از شئونات شورای 
عالی امنيت ملی است و ما يک بحثی در کميسيون امنيت ملی داشتيم و اين 
موضوع در شورای عالی امنيت ملی بحث شد که در آن يک مصوبه بند هفتی 
وجود دارد که مجلس با اخذ نظر از وزارت امور خارجه و سازمان انرژی اتمی 
و با محوريت دبيرخانه شورايعالی امنيت ملی و کميسيون امنيت ملی مجلس 
اين کار را انجام دهد. وی افزود: در اين زمينه کار دقيقی انجام شده ضمن اينکه 
اين بحث خروج از برجام نيست چرا که بحث مجلس در اين مورد نيست ما 
در اين طرح از مواد 36 و 37 برجام استفاده کرديم که گفته دوطرفی که به 
برجام متعهد هستند هرکدام که تعهد خود را انجام می دهند طرف مقابل خود 
اجازه دارد به همين ميزان تعهد خود را کاهش دهد. رئيس مجلس شورای 
اسلامی تاکيد کرد: از روزی که قرارداد برجام امضا شد ما دچار مشکلاتی بوديم 
زيرا ما به تعهداتمان عمل می کرديم اما طرف های مقابل کوتاهی می کردند 
لذا ما در قانون، راهبردی برای لغو تحريم ها آورديم که در صورتی که طرف 
مقابل به تعهدات خود عمل نکند ما غنی سازی را به 20 درصد برسانيم. قاليباف 
با اشاره به شهادت محسن فخری زاده، حادثه نطنز که ماحصل اقدام نفوذی 
بود و شهادت سردار سليمانی، گفت: سردار سليمانی را ترور کردند سپس 
رئيس جمهور دولتی که حرف از دموکراسی می زند به طور رسمی اعلام کرد 
که اين ترور را آنها انجام داده اند، از سوی ديگر شاهد جاسوسی هايی هستيم 
که آلوده کردن سايت های هسته ای توسط بازرسان يکی از آنها بود بنابراين 
ما نمی توانيم در شرايطی که امنيت ملی مان را به خطر می اندازند و به هيچ 

تعهدی عمل نمی کنند واکنشی نشان ندهيم.

ادامه از صفحه اول
اگر بخواهيم طلبمان  را از آمريکا بگيريم که خيلی زياد است از اول 
انقلاب و حتی قبل از انقلاب و از کودتای سال 1953 تاکنون خسارت های 
بسيار زيادی از آمريکا خورده ايم که محاسبه آن هم خيلی سخت است.
اما اين که برای بازگشــت به برجام پيش شرط بگذاريم، زمانی است که 
همه برمی گرديم و تعهدات و  مطالباتمان را هم مطرح می کنيم که خوب 
است و حتما اين کار را هم می کنيم. ولی پيش شرط يعنی چه؟ مثلا بگوييم 
چقدر ما خسارت ديديم؟ چه کسی بايد خسارت بدهد؟ چطور بايد بدهد؟ 
در کدام کنگره بايد تصويب شود؟ معنی آن اين است که تحريم ادامه پيدا 
کند و معنی ديگری ندارد.اگر بخواهيم پيش شرط بگذاريم برای گرفتن 

خسارت ها ، بايد جنگ جهانی راه بيندازيم.
هيچ بحث و بررسی و مذاکره مجدد درباره برجام وجود ندارد و مسائل 
ديگری مانند مسائل منطقه ای و موشکی هيچ ربطی به برنامه هسته ای 
نــدارد و درباره همه اين ها قبلًا بحث کرده بودند در زمان برجام و ماه ها 
می خواستند اين موارد را هم وارد مذاکره کنند که ما رد کرديم بنابراين 
امکان چنين چيــزی وجود ندارد.  من از ابتدای انقلاب و نهضت حضور 
داشتم و از ابتدای نظام در درون آن مسئوليت داشته ام. من آن کسی نيستم 
که بيايم و هشت سال رئيس جمهور شوم و بعد بروم با اين و آن مصاحبه 

کنم. من برايم نظام مهم است و کليت کشور اهميت دارد. 
 مســئله تماميت ارضی، ايران و جايگاه ايران اهميت ويژه ای دارد و 
حق مردم ماست که درباره يک جمله ای حساسيت به خرج دهند. آن چه 
بــرای من مهم بود اين بود که وزير خارجه ترکيه به وزير خارجه ما گفته 
که آقای اردوغان اصلا چنين قصدی نداشته است همچنين با سابقه ای 
که از آقای اردوغان دارم بسيار بعيد می دانم که ايشان بخواهند به تماميت 
ارضی ما توهين کنند.آقای اردوغان معمولا شعر زياد می خوانند و به  نظر 

من با توضيحاتی که دادند می توانيم از اين مسئله عبور کنيم.
جمهوری اســلامی ايران قوه قضاييه مستقل دارد و اين که حکمی 
برای گروهی باعث خشنودی يا ناخشنودی باشد برای ما مهم نيست.اين 
چيز خوبی برای تاريخ زندگی آقای زم نيست که کشورها در برابر اين يک 

مورد، اين گونه نگرانی و حساســيت نشان می دهند و اين طور استنباط 
می شود که برای منافع آن ها کار می کرده است.

به گفته روحانی، درآمد نفتی در سال 90، 119 ميليارد دلار بود، اما 
در سال گذشــته اگر ما 100 ميليارد دلار آن را هم حذف کنيم، درآمد 

نفتی مان باز هم از اين کمتر بوده.
در ســال 91 ما بحران کالاهای اساسی داشتيم و صف های طولانی 
برای خريد آن وجود داشت، اين درحالی است که گرانی های اخير به جنگ 
اقتصادی و مديريت غيرصحيح و عدم برخورد قاطع با متخلفان بازمی گردد. 
در برخی موارد به خاطر جنگ اقتصادی، نهاده های دامی به موقع به کشور 
وارد نشده يا اين کار تاخير داشت؛ در برخی موارد با احتکارکنندگان کالا 
بايستی قاطعانه برخورد می شد که اين کار هم صورت نگرفته است.« وی 
تصريح کرد: در کارگروه دولت الکترونيک مصوبه ای درباره سامانه جامع 
تجارت داشتيم، اما شما بياييد و ببينيد چه می کنند و به کجاها شکايت 
می کنند و چه اقداماتی انجام می دهند. برخی افراد به دادگاه های مختلف 
شــکايت کرده اند برای آنکه انبارهای متعدد آنها روشن نشود تا مردم به 
حقوق خودشان دست پيدا نکنند، ولی ما مرحله دوم و سوم اين سامانه 
را راه اندازی خواهيم کرد، هرچند تاکنون 70 درصد اين سامانه راه اندازی 
شده و قرار است بخشی از آن در دی و بخشی ديگر در اسفندماه عملياتی 

شود. بايد بدانيم چه کالايی وارد شده و در کجا انبار می شود؟
وی درباره ملزومات جنگ اقتصادی و فروش نفت اظهار داشت: »اولا 
من معتقد هستم دوران جنگ اقتصادی به سر آمده و اين جنگ نمی تواند 
ادامه داشته باشد. نه به خاطر اينکه ترامپ شکست خورده و آقای بايدن 
پيروز شده است و حتی اگر در شرايطی ترامپ هم پيروز می شد، ناچار بود 
تحريــم را کنار بگذارد. هم دنيــا بيش از اين اجازه نمی دهد و هم به نفع 
منطقه و هم به نفع خودشان نيست و هم طرحی بود که شکست خورد و 
سه سال است که تحريم را ادامه داده اند و شکست خورده اند. بنابراين من 
بازهم معتقدم دو ميليون و 300 هزار بشکه نفت توليد کرده و می فروشيم 
و من به وزارت نفت دســتور دادم توليد را اضافه کند و ما بايد به صادرات 
دوميليون و 900 هزار بشکه برسيم.« روحانی همچنين يادآور شد: »اما 
اينکه تحريم ها برداشته می شود يا نمی شود، بارها گفته اند که شرايط دنيا 
به گونه ای نيست که جنگ اقتصادی و تحريم ادامه پيدا کند، بنابراين ما 
برمبنای خوش بينی و واقع نگری اين بودجه را تنظيم کرده ايم. اولا وزارت 
نفت گفته من قدرت توليد و فروش دو ميليون و 300 هزار بشکه را دارم. 
حال ممکن است همه اين توليد صادر نشود و يک بخشی از آن در داخل 
به فروش برسد. اشکالی ندارد و ما نگفتيم که همه اين توليد در بازار خارجی 
به فروش برسد و ممکن است از 300 هزار بشکه يک ميليون و 800 هزار 
بشکه فروش خارجی باشد و 500 هزار بشکه هم در داخل به فروش برود. 
ما می گوييم دو ميليون و 300 هزار بشکه توليد کرده و می فروشيم و بودجه 
بر اين مبنا برنامه ريزی شده است، بنابراين مشکلی نيست حتی اگر تحريم 
باشيم، دو ميليون و 300 هزار بشکه را توليد کرده و بفروشيم و به نظر من 

عمر تحريم به سر آمده است.«

روحانی: به تمام وعده های ۷ سال گذشته عمل کردیم 

پیش شرط برای بازگشت آمریکا به برجام یعنی تداوم تحریم ها 
نمی گذاریم عده ای پایان تحریم را به تاخیر بیندازند

بیانیه ارتش در مورد حضور بمب افکن های B ۵۲ در خلیج فارس
 بيانيــه ارتــش در مــورد حضــور 

بمب  افکن های B۵۲ در خليج فارس
باشگاه خبرنگاران : ارتش جمهوری 
اسلامی ايران به خبر حضور بمب افکن های 
B52 در خليج فارس واکنش نشان داد. امير 
ســرتيپ قادر رحيم زاده، جانشين قرارگاه 

پدافند هوايی کشور گفت: حريم هوايی کشور 
جزو خطوط قرمز ما محســوب می شود و 
همان طور که دشمنان پيش از اين نيز تجربه 
کرده اند، کوچک ترين تجاوز به حريم هوايی 
کشور با پاسخ کوبنده و آتشين پدافند هوايی 
مواجه خواهد شد. پنج شنبه هفته گذشته 

ارتش آمريکا دو فروند بمب افکن »بی -52 
اچ« را از ايالت لوئيزيانا به خاورميانه اعزام کرد. 
ستاد فرماندهی مرکزی ايالات متحده آمريکا 
)سنتکام( با صدور بيانيه ای مدعی شد که 
ماموريت اين دو بمب افکن در راستای تلاش 
بــرای ايجاد بازدارندگــی در برابر اقدامات 

تهاجمی ايران اســت. به ادعای يک مقام 
بلندپايه ارتش آمريــکا اين بمب افکن ها 
به دنبال برآوردهای ارتش اين کشور مبنی بر 
افزايش احتمال اقدام ايران يا تشديد خطر 
بروز خطای محاســباتی از سوی تهران به 

منطقه اعزام شده اند.
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تفاهم نامه چهارجانبه ميان گروه صنعتی ايران خودرو، 
ســازمان گســترش و نوســازی صنايع ايران، صندوق 
بازنشستگی صدا و سيما و موسسه هادی انديشه توسعه 
فناور )ايســتگاه نوآوری شــريف( با هدف حضور موثرتر 

فناوری های نوين در صنايع خودروسازی به امضا رسيد.
حمايت ايدرو از اقدامات فناورانه/ ايجاد نخســتين 

پژوهشگاه گيربکس در کشور
ايکوپرس- رييس هيات عامل ايدرو در مراسم انعقاد 
اين تفاهم نامه، با ضروری خواندن هم راستايی با پيشرفت های 
شــتابان حوزه فناوری، اظهار کرد: ايدرو برای حمايت از 
شرکت های دانش بنيان و اقدامات فناورانه، برنامه های کوتاه 

مدت و بلندمدتی را تدوين کرده است.
محسن صالحی نيا، با بيان اين که يکی از ماموريت های 
ايــدرو به عنوان ســازمان توســعه ای اين اســت که در 
سرمايه گذاری های خطرپذير ورود کند، اظهار کرد: با توجه 
به گستردگی و اهميت صنعت خودرو و نقشی که داخلی 
سازی آن می تواند در ايجاد ارزش افزوده و اشتغال داشته 
باشد و همچنين  ظرفيت های اين صنعت در ارتقای سطح 
فناوری و ســرمايه گذاری های فناورانــه، حضور فعال و 

اثربخش در  اين صنعت را در دستور کار  قرار داده ايم.
وی ضمن اشــاره به اظهارنظرهــای مختلف درباره 
خودروسازی کشور گفت: با وجود همه نقد و نظرها  واقعيت 
اميدوارکننده اين اســت که خودروسازی کشور گام های 
نخست حرکت رو به جلو در بخش داخلی سازی فناوری و 
قطعات را برداشــته و مسير توسعه و بهبود کمی و کيفی 

محصولات خود را آغاز کرده است.
صالحی نيا، با بيان اين که تحريم ها تمام صنايع و کسب 
و کارهای مختلف از جمله خودروسازی را تحت تاثير قرار 
داده، تصريح کرد: در راهبرد تبديل تهديد تحريم  به فرصت، 
خودروسازی با توجه به پيچيدگی و ارتباط گسترده با صنايع 
بالادستی و پايين دستی همواره مورد توجه بوده و اميدواريم 
با افزايش همکاری با دانش بنيان ها بتواند مسير توسعه را به 
درستی طی کند و محصولاتی همسو با فناوری های روز 
عرضه کند. معاون وزير صمت تصريح کرد: ايدرو به عنوان 
دستگاه سياست گذار از همکاری ايران خودرو با مراکز دانش 
بنيان حمايت می کند و در صــدد ترغيب و فراهم آوری 
زمينه های بهم رســانی ساير شــرکت ها از ظرفيت های 
درون زايی اقتصاد و فناوری کشور هستيم. مديرعامل گروه 
صنعتی ايران خودرو نيز در اين مراســم، نيازمندی های 
صنعت خودرو در حوزه فناوری را تشريح کرد و گفت: اجرای 
پروژه های مختلف در حوزه های طراحی خودرو، قطعه، قوای 
محرکه، برق و الکترونيــک را می توان با همکاری دانش 
بنيان ها، تسريع بخشيد. فرشاد مقيمی، با اشاره به اهميت 
صنعت خودرو و سهم 20 درصدی آن در ارزش افزوده بخش 
صنعت کشور و سهم دو تا دو و نيم درصدی در توليد ناخالص 
داخلی، اظهار کرد: توسعه در اين بخش و کاهش وابستگی ها 

همواره مورد تاکيد مقام معظم رهبری بوده است.
وی ايجاد امکان تســت های مختلف پيش از توليد 
محصولات را از نيازهای فعلی خودروسازی کشور دانست و 
گفت: مراحل آزمون هــای مختف محصول جديد ايران 

خودرو که قرار است به زودی به توليد انبوه برسد،  در خارج 
از کشور انجام شده در صورتی که با توجه به ظرفيت های 
موجود، ايجاد اين مراکز در کشــور، سبب صرفه جويی در 
زمان و هزينه آزمون ها خواهد شد. اين اقدام در همکاری با 

شرکت های دانش بنيان ميسر می شود.
مقيمــی تصريح کــرد:  حلقه های مفقــوده اتصال 
ظرفيت های موجود، می تواند از طريق دانش بنيان ها شکل 
گيرد. مديرعامل گروه صنعتی ايران خودرو با اشاره به فعاليت 
شرکت های دانش بنيان در اين خودروساز،  از ايجاد نخستين 
پژوهشگاه گيربکس در شرکت نيرومحرکه خبر داد و گفت: 
اين پژوهشگاه با حمايت معاونت علمی و فناوری رياست 
جمهوری ايجاد شده که در زمينه تحقيقات حوزه گيربکس 

فعاليت می کند.
مقيمی افزود: درصدد هستيم تا از طريق شرکت های 
دانش بنيان جتکو، ايپکو و سازندگان ساپکو، تکنوسنتر 
ايران خودرو را ايجاد کنيم تا با هم افزايی بيشــتر در مسير 

کاهش وابستگی ها گام های بلندتری را برداريم.
در اين مراسم، مدير ايستگاه نوآوری شريف نيز درباره 
حوزه های فعاليت اين شرکت توضيحاتی ارايه کرد. سجاد 
روستاآزاد گفت: طرح جامعی برای توسعه اين مرکز در 9 

فاز تعريف شده که فرآيند اجرايی آن آغاز شده است.
مجتبی رضايی رييس صندوق بازنشســتگی صدا و 
سيما نيز در اين مراسم از اختصاص بخشی از ارزش دارايی 
های اين صندوق در سرمايه گذاری ها در فناوری های نوين 
خبر داد. وی گفت: در حوزه اکوسيستم رسانه فعاليت خود 
را آغاز کرده ايم و در حوزه صنعت نيز با همکاری ايدرو حضور 
فعالی خواهيم داشت. گفتنی است، ايجاد زيرساخت های 
مــورد نياز بــرای توســعه شــرکت های دانش بنيان و 
ســرمايه گذاری در حوزه های مرتبط با صنعت خودرو و 
فناوری های وابسته، موضوع اين تفاهم نامه چهارجانبه است. 
تفاهم نامه يادشده در سالن کنفرانس موسسه هادی انديشه 
توســعه فناور، به امضای فرشاد مقيمی، مديرعامل گروه 
صنعتی ايران خودرو، بهزاد اعتمادی، معاون توسعه صنايع 
حمل و نقل ســازمان گسترش و نوســازی صنايع ايران، 
مجتبی رضايی، رييس صندوق بازنشستگی صدا و سيمای 
جمهوری اسلامی ايران و سجاد روستاآزاد، رييس موسسه 

هادی انديشه توسعه فناور رسيد.

هفته نامه اقتصادی ایران

تفاهم چهار جانبه برای توسعه فناوری های نوین در خودروسازی امضا شد

 ایجاد نخستین پژوهشگاه گیربکس در کشور

افزایش ظرفیت مجموعه سازی تیبا در ایدکوپرس سایپا
بــا افتتاح و بهره برداری از ســالن جديد توليد 
مجموعه های پرسی توســعه صنايع خودرو سايپا 
)ايدکوپرس( ظرفيت توليد اين شرکت افزايش يافت.
علی شــيخ زاده عضو هيأت مديره و قائم مقام 
مديرعامل ســايپا در امور توليد، کيفيت و توســعه 
محصــول با اعلام اين خبر، اظهار کــرد: با توجه به 
افزايش توليد محصولات گروه ايکس200 در سايپا، 
نياز به افزايش ظرفيت توليد مجموعه ســازی اين 
گروه، وجود داشت که با افتتاح سالن جديد توليد در 
شرکت ايدکوپرس سايپا، ظرفيت توليد اين مجموعه 
ها 120 درصد رشد کرد، قطعات مورد نياز محصولات 
ايکس200 شامل 94 قطعه است که با افتتاح سالن 
جديــد، توليدآن از 700 مجموعــه قطعه در روز به 
1500 مجموعه قطعه افزايش خواهد يافت. همزمان 
با افتتاح اين سالن توليد، شيخ زاده از سالن های توليد 

مجموعه ســازی رام و اکَســل SP100، ســالن 
مجموعه سازی تيبا و ســالن پرس کاری و خطوط 
رباتيک شرکت ايدکوپرس سايپا نيز بازديد کرد و از 
نزديک در جريان فعاليت ها و مشکلات موجود قرار 
گرفت. گفتنی است، شــرکت ايدکوپرس سايپا در 
توليد قطعات خودرو جديد شاهين نيز با توليد 103 

قطعه از قطعات پرسی در مجموعه سازی خط اکَسل، 
رام و قطعات بدنه داخلی اين خودرو نقش مهمی را 
در توليــد خودرو جديد گروه ســايپا به عهده دارد. 
همچنين ظرفيت توليد آن بــرای  قطعات خودرو 
شاهين 60 مجموعه در روز است که از ابتدای دی ماه 
توليد خواهد شــد. بعد از بازديد و افتتاح خط جديد 
شرکت ايدکوپرس، حسن صالحوند مديرعامل اين 
شرکت گزارشی از عملکرد و اقدامات انجام شده ارائه 
کرد و در خصوص مشکلات و شرايط موجود در اين 
شرکت نيز تبادل نظر انجام شد. لازم به ذکر است در 
شــرکت ايدکوپرس سايپا، قطعاتی از شاسی و بدنه 
همچون يال طولــی، پنل جلويی شــراد، قطعات 
محفظه چرخ،  قطعه پنل انتهايی، محفظه چرخ و ... 
از خودروهای مختلف گروه سايپا و ساير خودروسازان 

کشور توليد می شود.
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خودروهای داخلی در شأن مردم نیست

 وزير صنعت، معدن و تجارت با بيان اينکه کيفيت، 
تنوع و قيمت خودروهای داخلی در شــأن مردم ايران 
نيست، از نهايی شدن بسته ارائه شده برای اصلاح صنعت 
خودرو در آينده نزديک خبــر داد و تاکيد کرد که بايد 
رقبای جديد در حوزه خودروسازی وارد شوند. عليرضا 
رزم حســينی در نشست هم انديشــی خود با مديران 
رسانه های کشــور،  کيفيت، تنوع و قيمت خودروهای 
توليد داخل را در شأن مردم ايران ندانسته و اظهار کرد: 
بسته اصلاح صنعت خودرو را ارائه کرده ايم که به زودی 
نهايی می شود. اين در حالی است که بايد رقبای جديد 
در حوزه خودروســازی وارد شده و بخش خصوصی نيز 
بايد تقويت شود.وزير صمت ضمن اشاره به افزايش توليد 
خودرو در دو خودروساز بزرگ کشور طی چند ماهه اخير 
گفــت: افزايش توليــد 50 درصدی در حــوزه خودرو 
پيش بينی شــده اســت که تا پايان سال محقق خواهد 
شد.رزم حســينی همچنين در بخشی ديگر از سخنان 
خود، دو نرخی بودن ارز را ريشــه بســياری از فسادها 
دانسته که سبب از بين رفتن ثروت ملی می شود و در اين 
رابطه اعلام کرد: در بيست قلم کالايی که ارز ترجيحی 
دريافت می کنند ثبات نســبی، کاهش قيمت و وفور را 

شاهد هستيم.

خودکفایی در کروز 
مرکز تحقيقات و نوآوری کروز به عنوان شتاب دهنده 
تخصصــی معاونت علمی و فناوری رياســت جمهوری 
انتخاب شــد. شــرکت مرکز تحقيقات و نوآوری کروز 
به تازگی با امضــای تفاهم نامه ای مورد حمايت معاونت 

علمی و فناوری رياست جمهوری قرار گرفت.
هلدينگ کروز با ســابقه 40 ساله در عرصه صنعت 
خودرو، در اقدامی جديد با ايجاد شرکت مرکز تحقيقات 
و نوآوری کروز حوزه فعاليت خود را گسترش داده و در 
زمينه فناوری های صنعت خودرو، هوش مصنوعی و دارو 
بــه تحقيق و نــوآوری پرداخته اســت. اکنــون مرکز 
شــتاب دهنده تخصصــی کروز به عنوان يک شــرکت 
دانش بنيان مطابق امضای تفاهم نامه ای با معاونت علمی 
و فناوری رياست جمهوری به مدت سه سال مورد حمايت 

آن قرار گرفت.  

مرکز تحقيق و نوآوری شــرکت کــروز در زمينه 
فناوری های صنعت خودرو، اکنون به بزرگترين مجموعه 
تحقيــق و نــوآوری در خاورميانــه تبديل شــده و با 
ايده پــردازی، طراحی و توليد قطعــات جديدی که در 
صنعت خودرو امروزه مطرح اســت و آينده به آن سمت 
می رود، پيشتاز در صنعت خودروی خاورميانه است. به 
اين منظور با سرمايه گذاری سه ميليون دلاری، فضای 
2400 متری مطابق با استانداردهای مراکز تحقيقاتی 
دنيا، با جديدترين تجهيزات آماده سازی شده است که 
به زودی افتتاح می شــود.هلدينگ کروز به اين موضوع 
اعتقاد دارد که همکاری بين صنعت و دانشــگاه ها بايد 
تقويت شود و در اين راستا از سال گذشته با سه دانشگاه 
صنعتی شريف، اميرکبير و تهران همکاری دارد و توانسته 
با همت جوانان نخبه و دانشــگاهی، بسياری از قطعات 
اســتراتژيک و »های تک« خودرو که روزی بومی سازی 
آن رويايی بيش نبود، به خودکفايی برســاند. هم اکنون 
250 نفر از نخبگان کشور در مرکز تحقيقات کروز مستقر 
هستند و اين شرکت با اشتغال 12500 نفر، بزرگ ترين 

قطعه ساز کشور است.

گفتگو-۱خبر
دو مزیت »واردات به شرط صادرات« 

برای خودروسازان

سعيد مدنی، کارشــناس ارشد صنعت خودروگفت: 
واردات خودرو می تواند بسياری از مشکلات صنعت خودرو را 
برطرف کنــد.  خودروهای وارداتی هيچ کــدام در کلاس 
خودروهای توليدی شرکت های داخلی نيستند و اين ادعا که 
واردات خودرو موجب برهم زدن نظم بازار محصولات داخلی 
می شود، درست نيست. حتی با اجرايی شدن مشوق هايی که 
مجلس در طرح تحول صنعت خودرو به تصويب رسانده است، 
می توان انتظار داشت پيرو ثبات قيمت در بازار خودروهای 
خارجی، آرامش به محصولات خودروسازان داخلی نيز برسد، 
بر اساس لايحه بودجه ســال آينده، واردات خودرو قابليت 
آزادسازی دارد و در صورت آزادسازی هم دولت با درآمد ناشی از 
اين محل می تواند بخشی از نيازهای خود را تامين کند و هم 
صنف واردکنندگان بعد از سه سال می توانند کسب وکار خود 
را از سر بگيرند و برخی مشاغل از دست رفته در اين بخش را 
احيا کنند،ممنوعيــت واردات خودرو،لطمات زيادی را به 
شرکت های نمايندگی رسمی و واردکنندگان خودرو تحميل 
کرد و نه تنها موجب غيرفعال شدن ظرفيت های ايجادشده در 
اين بخش شد، بلکه موج بيکاری در شاغلان اين بخش رقم زد. 
اما همه می دانيم ممنوعيت واردات خودرو نمی تواند هميشگی 
باشد و در اين سه سال نيز با توجه به شرايط خاصی که ناشی از 
تحريم ها بود، اين تصميم اتخاذ و اجرا شد. اين مساله در سال 
آينده می تواند برطرف شود. از سوی ديگر با آزادسازی واردات، 
بازار خودرو نيز می تواند دچار شوک شده و اين موضوع در ادامه 

می تواند قيمت ها در بازار را بشکند.

با حمايت های موسسه اعتباری نور از کارخانه نورد فولاد گلستان، در سال جهش توليد و در راستای حمايت از توليد داخل، يک بار ديگر اين واحد 
توليدی زنده شد. به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری نور، کارخانه فولاد نورد گلستان با هدف توليد کلاف و انواع ميلگرد در راستای تأمين نيازهای 
داخلی و خارجی در سال 1386 تأسيس و راه اندازی شده است.بر اساس اين گزارش اين کارخانه با ظرفيت توليد 320 هزار تن ميلگرد شاخه و کلاف 
در سال، به عنوان يکی از بزرگترين کارخانه های نورد کشور با استانداردهای بين المللی، محسوب می شود. اين گزارش می افزايد اين کارخانه در حال 
حاضر  با حمايت  و سرمايه گذاری موسسه اعتباری نور، با بيش از 150 کارگر دائمی و پاره وقت در 3 شيفت، به صورت شبانه روزی در حال فعاليت است.

شايان ذکر است اين کارخانه پس از اعمال تحريم ها در سال های گذشته، با فراز و نشيب هايی روبرو شد که با همت و تلاش کارکنان زحمت  کش 
آن و همچنين سرمايه گذاری و حمايت  موسسه اعتباری نور، رونق دوباره گرفت و به چرخه توليد و عرضه بازگشت.

مجمع عمومی فوق العاده صاحبان سهام بانک قرض الحسنه رسالت)سهامی عام( با دستور افزايش 288 درصدی سرمايه بانک و با حضور 29/64 درصد 
سهامداران برگزار شد.  به گزارش روابط عمومی، بانک قرض الحسنه رسالت سرمايه فعلی خود را از محل مازاد تجديد ارزيابی دارايی ها به منظور اصلاح ساختار 
مالی در اجرای مفاد ماده 14 قانون حداکثر استفاده از توان توليدی و خدماتی کشور و حمايت از کالای ايرانی، از 50 به بيش از 194 ميليارد تومان » 288 
درصد« افزايش داد. سيدسعيد شمسی نژاد عضوهيات مديره بانک قرض الحسنه رسالت در اين جلسه گزارش توجيهی هيات مديره در خصوص لزوم افزايش 
سرمايه بانک با هدف اصلاح ساختارمالی بانک را ارائه کرد. گفتنی است اين مجمع با حضور مديرعامل و اعضای هيات مديره بانک، نماينده سازمان بورس و اوراق 
بهادار و نماينده حسابرس و بازرس قانونی همچنين با ترکيب هيأت رئيسه مجمع )علی سلطانی چاکينی به عنوان رئيس مجمع، حسن اميری خانمکانی ناظر 

اول، محمد کمساری بنانی ناظر دوم و مجتبی قادرنظری منشی جلسه( و با رعايت پروتکل های بهداشتی در ساختمان مرکزی بانک برگزار شد.

حمایتموسسهاعتبارینورازکارخانهصنایعفولادنوردگلستان بانکقرضالحسنهرسالتافزایشسرمایهداد

مهرداد جمالی ارونقی معاون فنی و امور گمرکی 
بخشنامه تسهيلات جديد گمرکی در خصوص موارد 

مرتبط با مهلت اعتبار ثبت ســفارش برای تسريع در 
انجام تشــريفات گمرکی و ترخيص کالاهای موجود 
در بنادر را ابلاغ کرد، درخصوص کالاهای وارداتی که 
در زمان اعتبار ثبت سفارش دارای قبض انبار باشند، 
اظهار کالا بــه گمرک و صدور مجوزهــای قانونی با 
رعايت ساير مقررات بدون تمديد ثبت سفارش بلامانع 
است،  برای اظهار، انجام تشريفات گمرکی و ترخيص 
کالاهای اساسی گروه يک نيازی به ارائه ثبت سفارش 
معتبــر از نظر مهلــت اعتبار نبوده و با رعايت ســاير 
مقررات، ثبت ســفارش کالاهای مذکــور، نيازی به 
تمديد ندارد،چنانچه در زمان اظهار کالای وارداتی به 
گمرک، ثبت ســفارش معتبر بوده و پس از اظهار، در 
حين انجام تشريفات گمرکی يا زمان خروج کالا مهلت 
اعتبار ثبت سفارش مزبور به اتمام برسد، برای ترخيص 

قطعی کالا با رعايت ساير مقررات نياز به تمديد ثبت 
سفارش نيســت، چنانچه برای ثبت سفارش کالای 
واردات قطعی، کد رهگيری بانک يا اعلاميه تأمين ارز 
صادر شــود اما مهلت اعتبار ثبت سفارش مذکور به 
پايان برســد، برای اظهار انجام تشــريفات گمرکی و 
ترخيص قطعی کالا نياز به تمديد ثبت سفارش اشاره 
شــده نيســت،با توجه به لزوم کنترل ثبت سفارش 
کالاهــای ترانزيتی که به منظــور واردات قطعی، از 
گمــرکات مرزی به گمــرکات داخلــی، تحت رويه 
ترانزيــت )عبــور(، در تردد هســتند، چنانچه ثبت 
سفارش ارائه شده به گمرک مبدأ معتبر نباشد، نيازی 
به تمديد ثبت سفارش در گمرک مزبور نبوده و ضمن 
ادامه مســير کالا، توجه لازم به گمرک مقصد در اين 

خصوص داده شود.

تسهیلات جدید  برای ترخیص کالاها از گمرک

مجلس یازدهم به دنبال ۳ جراحی 
بزرگ در بودجه 1400

محسن زنگنه عضو کميسيون برنامه و بودجه مجلس 
گفت: مجلس يازدهم به دنبال 3 جراحی بزرگ در بودجه 
1400 است. يک؛ حذف ارز ترجيحی و تک نرخی کردن 
ارز. دو؛ افزايش واگذاری شرکت های دولتی و اموال منقول 
و غيرمنقول دولت که از نقاط قوت بودجه امســال است؛ 
مشکل اين است که اين واگذاری ها کم است و بايد سهم 
بيشتری از شرکت های دولتی فروخته شود تا بورس هم 
رونق بگيرد و سه؛ کميسيون اقتصاد در زمينه ماليات بر 
عايدی و... طرح خوبی در دست دارد ولی دولت هم می تواند 
معافيت های مالياتی گذشته را که بر اساس مصلحت های 
سياســی گذاشــته؛ از قبيل معافيت مالياتی پزشکان، 
معافيت مالياتی بر خانه ها و ماشين های لوکس، معافيت 
مالياتی خانه های خالی و... بردارد تا منابع درآمدی دولت 
اصلاح شود. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت وی اظهار 
داشــت: بودجه فعلی در 3 حوزه دقيقا عکس محورهای 
اقتصاد مقاومتی اســت؛ اول اينکه ماليات افزايش خيلی 
کمی داشته و از 204 هزار ميليارد تومان سال گذشته به 
247 ميليارد تومان افزايش يافته است. اين در حالی است 

که همين الان 137 درصد آن تحقق يافته است. 
دوم در حوزه اوراق است؛ دولت قصد فروش 125 هزار 
ميليارد تومان اوراق را دارد که 70 هزار ميليارد تومان آن 
اوراق نفتی اســت که با ادامه ايــن روند دولت بدهکارتر 
می شود و پايه پولی هم افزايش می يابد. سوم هم واگذاری 
شــرکت های دولتی اســت؛ با اينکه از نقاط قوت بودجه 
1400 اســت ولی کم بوده و بايد بيش از اين افزايش پيدا 
کند؛ چرا که رهبر معظم انقلاب هم روی اين مساله تاکيد 

ويژه دارند.



یادداشت

 تقویت مولفه اقتصادی عامل مهم
 در قوی شدن

علی آقامحمدی
 عضو مجمع تشخیص مصلحت

همان طور که تجربه 40ســاله جمهوری اســلامی 
نشان می دهد هر زمانی که ضعفی داشيم دقيقا از محل 
همــان ضعف مورد حمله قرار گرفتيم. همان طور که در 
ابتدای انقــلاب ضعيف بودن نيروهای مســلح موجب 
تحميل جنگ تحميلی عليه ايران شد يا اين که به دليل 
به هم خــوردن و ضعف در زمينه نظم اجتماعی و کنترل 
امنيت کشور؛ گروهک های تروريستی فعال شده و تعداد 
بســياری را به شهادت رساندند و طی مدت کوتاهی 17 
هزار نفر را ترور کردند. شايد به همين دليل بتوان گفت 
ايران يکی از کشورهايی است که بيشترين ميزان قربانيان 

ترور را دارد.
 در زمينه مسائل اقتصادی نيز به دليل ضعف در اين 
حوزه بارها شاهد جنگ نفت عليه کشور بوديم و در اين 

اواخر نيز با جلوگيری از فروش نفت به جنگ ما آمدند.
بايد توجه داشته باشيم که تقويت مولفه اقتصادی 
کشــور عامل مهمی در قوی ترشدن جمهوری اسلامی 
است و در اين راستا بايد زيرساخت های اقتصادی کشور 
را قوی تر کرده و برای توليد داخلی اهميت بسياری قائل 
شــويم. توليد، کليد اصلی حل مشکلاتی نظير بيکاری، 
تنگی معيشت، تورم و....است، بنابراين بايد هرچه بيشتر 
در اين زمينه ها کار و تلاش کنيم. در حوزه علم و فناوری 
نيز در هر زمينه ای که اقدام به حرکت و پيشرفت کرديم 
به جنگ ما آمدنــد و نمونه بــارز آن مصوبات متعدد و 
دوگانه ای است که دشمنان درباره استفاده از تکنولوژی ها 
داشتند. مسير بسياری از اين تکنولوژی ها را از همان ابتدا 
روی ما بستند و در جاهايی مانند فعاليت های هسته ای 
و موشکی تلاش کردند موانعی بر سر راه فعاليت های ما 
ايجاد کنند. بنابراين بايد بر اين نکته تاکيد کرد که اقتدار 
ملی کشــور آن چيزی اســت که خود کشــور به دست 
می آورد و قابل عاريت گرفتن نيست، رسيدن به خودکفايی 
در اين حوزه ها مهمترين کار است. متاسفانه برخی تصور 
می کنند با واردات يا گذراندن فوری و راحت وضعيت بهتر 
می شــود، هر چند که ممکن اســت در کوتاه مدت رفاه 
کاذبی ايجاد شود اما در بلندمدت اين کار می تواند کشور 
را نابود کند. بنابراين تاکيدات رهبری در مورد قوی ترشدن 
مبنايی است و بايد همه توجه جدی تری به موضوع داشته 
باشيم. البته در چند سال اخير حرکت هايی در اين مسير 
شــده است و دانشــگاه های ما در مجموعه های بزرگ و 
دانش بنيان شکل گرفته و صنايع ما در جهت به کارگيری 
بسيج علمی حرکت کرده اند. بنابراين تاکيد موکد رهبری 
اين است که در حوزه های باقيمانده هم چنين اقداماتی 
را انجام دهيم تا بتوانيم روی پای خود بايستيم. هر چند 
که اين مســير سخت اســت، اما ارزش سختی را دارد و 
ان شــاءا... ملت ايران در نسل بعدی که جوانان روی کار 
خواهند آمد، می توانند به موفقيت های بيشتری در اين 

خصوص دست يابند.

جزئیات رایگان شدن آب بهای 
4میلیون مشترک

حميدرضا جانباز، مديرعامل شرکت آب و فاضلاب 
کشور درباره اجرای طرح آب اميد گفت: اين که اقتصاد 
آب ضعيف است، گزاره صحيحی است و هم اکنون هزينه 
تمام شــده آب با آنچه از مشــترکين دريافت می کنيم، 
اختــلاف فاحشــی دارد، اما به طور کلی در هر کشــور 
نرخ گذاری برای خدمات دولتی تابع سياست گذاری های 
کلان دولت است و در اين طرح بايد گفت ميزان عدم نفعی 
که در نتيجــه اين طــرح متحمل می شــويم، حدود 
200ميليارد تومان است اما اين مبلغ از هزينه اضافه چند 
ده ميليارد تومانی سرمايه گذاری به منظور ايجاد ظرفيت 
برای توليد و تصفيه آب جلوگيــری می کند.وی افزود: 
حدود چهار ميليون مشــترک شــامل طــرح آب اميد 
می شــوند که برای کمک به اجرايی شدن آن تجهيزات 
کاهنده نيز درنظر گرفته ايم که البته اين تجهيزات رايگان 
نخواهند بود امــا کمک های ويژه ای برای کاهش هزينه 

توليد آنها مانند گذشته در نظر گرفته ايم./مهر
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دکتر عباسعلی کدخدایی سخنگوی شورای نگهبان گفت: ما در بحث انتخابات به ویژه انتخابات ریاست جمهوری دو معیار برای اعلام نتایج بررسی ها داریم. معیار اول اینکه شرایط کلی 
کاندیداهای ریاســت جمهوری مورد بررسی قرار می گیرد و معیار دوم نیز رای و نظر اعضای شــورای نگهبان است. همانطور که می دانید شورای نگهبان یک مجموعه واحد که تحت 
فرماندهی یک شخص باشد نیست. ۱۲ نفر عضو این شورا هستند که در بیان نظرات و آرا کاملًا مستقل عمل می کنند. بعد از اینکه پرونده افراد در صحن مطرح می شود، هر ۱۲ عضو 
در رابطه با این افراد رای می دهند و آرای آنها نیز مخفی اســت. و اینطور هم نیســت که رای و نظر اعضا در مورد یک فرد همواره ثابت باشد. ممکن است نظر هریک از اعضا نسبت 

به یک کاندیدا به دلایل مختلف از جمله اطلاعات به روز شــده، در یک دوره مثبت و در دوره بعد منفی باشد.
بنابراین مجموع آرای اعضای شورای نگهبان است که تعیین کننده تایید یا عدم تایید صلاحیت یک کاندیدا خواهد بود. اگر هر یک از کاندیداها حائز حداقل 7 رای اعضا نباشد، طبیعتاً 
ناچار به اعلام عدم احراز صلاحیت او هســتیم. بنابراین هیچگاه اینطور نبوده که خدایی نکرده ما تنها بر اساس نظر یک فرد، درباره یک کاندیدا اظهار نظر کنیم. واقعیت این است که 

سازوکار عمل شورا بر واقعیتهای پرونده کاندیداها و رأی نهایی اعضای شورا استوار است./ تسنیم

احرازصلاحیتکاندیداها
منوطبهواقعیتهای

پروندهآنهاوراینهایی
اعضایشورای
نگهباناست

گفتگو-۱
مگاپروژه رز،  نیازمند حمایت دولت

مرتضی ســلطانی، رئيس هيات مديره هلدينگ زر 
گفت:رز متشکل از 16 شرکت از شرکت های توليدی، پخش، 
لجستيک، خدماتی و ترابری ريلی و جاده ای است که امروز 
بيــش از 10 هزار نفر نيروی انســانی را در اختيار دارد. اين 
مجموعه عظيم به زودی با راه اندازی مگاپروژه »زر کام« بيش 
از 400 نوع محصول جديد را به بازارهای صادراتی دنيا عرضه 
خواهد کرد که نتيجه اين مگاپروژه اشتغال بيشتر نيروی 
انسانی، توليد بيشتر محصولات به خصوص در حوزه شيرينی 
و شکلات و ارتقای پرشتاب صادرات غيرنفتی خواهد بود. 
آن طــور که وی می گويــد، مگاپروژه زرکام کــه به زودی 
فرآيندهای مربوط به توليدات آن آغاز خواهد شد مجموعه ای 
از توليدات را به بازارهای صادراتی دنيا ارائه خواهد کرد که بدون 
شک تا پيش از اين در ايران توليد نشده اند،اين پروژه صنعت 
شيرينی و شکلات کشور را يکباره متحول خواهد کرد و به 
عنوان الگوی صنعت شيرينی در منطقه و حتی دنيا خواهد 
درخشيد. وی با تاکيد بر اينکه محصولات اين مگاپروژه از نظر 
کيفی و قيمتی و همچنين بسته بندی از شاخص های بسيار 
مناسبی برخوردار هستند، می گويد: اين پروژه می تواند علاوه 
بــر بازارهای صادراتی، مصرف کننده داخلی را نيز با برندی 
معتبر در صنعت شيرينی و شکلات مواجه سازد که حتی 
می تواند با برندهای معتبر دنيا مانند نستله، مارس و... رقابت 
کند.  سلطانی ادامه می دهد: دولت در عين حال بايد از توليد 
به ويژه توليداتی مانند مگاپروژه ها که می توانند نقش لکوموتيو 
را برای اقتصاد ايفا کنند، حمايت کند. اين مدل باعث تقويت 
توليد و اشــتغال خواهد شد و باعث می شود انگيزه ها برای 
سرمايه گذاری در توليد پايدار فراهم شود. در اين رابطه دولت 
نبايد خود را از مشورت دهی بخش خصوصی و توليدکنندگان 
بزرگ محروم کند؛ بنابراين مســوولان دولتی به خصوص 
وزرای مسوول در حوزه صنعت، معدن و تجارت و کشاورزی 
و ... بايد به جای بررسی بنگاهی و توجه به يک يا چند شرکت 
مشخص به صورت کلان به مشکلات توليد توجه کنند و 
فراموش نکنند که زمان مهم تر و گرانبهاتر از منابع اســت. 
مسوولان دولتی زمان را از بين می برند و اين يکی از بزرگ ترين 
ضربه ها است که توجه به جزئيات بی اهميت توسط مديران 
دولتی به اقتصاد و توليد وارد کرده است؛ زيرا  بايد موضوعات 

کلان اقتصادی مورد توجه دولت قرار گيرد.
مجموعه زر با 16 شرکت امروز توانسته يک زنجيره ارزش 
عظيم از مزرعه تا سفره مصرف کننده ايجاد کند که شامل 
کشنده های دريايی، سيلوهای ذخيره غلات، ترابری ريلی و 
جاده ای است؛ در مرکز ايران بندر خشک که توانايی دپوی 
غلات و انتقال آن به ساير مراکز را دارد و از سوی ديگر می تواند 
خوراک مورد نياز پالايشگاه غلات زر را که ذرت به عنوان مواد 
اوليه دريافت می کند، تامين کند.  بخشی  از اين غلات در 
اختيار خوراک دام و طيور قرار می گيرد و بخشی در اختيار 
صنايع مصرف کننده ديگر، که به گفته سلطانی 7 هزار شرکت 
ديگر شامل شرکت های داروســازی، الکل سازی، صنايع 
نشاسته بر، صنايع شيرينی و شکلات، صنايع نان و...  از اين 

مواد اوليه استفاده می کنند. 

اختصاص 1۵00 میلیارد تومان به 
طرح های اشتغال ایثارگران

معاون رئيس جمهوری و رئيس بنياد شــهيد و امور 
ايثارگران از اختصاص 1500ميليارد تومان از محل صندوق 
توسعه ملی به صندوق اشتغال و کارآفرينی ايثارگران جهت 
پرداخت تسهيلات به طرح های اشتغال و کارآفرينی ايثارگران 
خبر داد.  سعيد اوحدی در سی امين نشست شورای معاونين 
بنياد شهيد با اشاره به اقدامات انجام شده برای حل مشکل 
درمان ايثارگران گفت: لازم است از حمايت های دکتر نوبخت 
رئيس سازمان برنامه و بودجه تشکر کنم که با نگاه مثبت به 
جامعه ايثارگری اعلام کردند تا پايان سال نگران بيمه تکميلی 
ايثارگران نباشــيد. اوحدی با اشاره به ديدار خود با مرتضی 
شهيدزاده، رئيس هيات عامل صندوق توسعه ملی افزود: در 
اين نشست قرار شد 1500ميليارد تومان از محل صندوق 
توسعه ملی به صندوق اشتغال و کارآفرينی ايثارگران جهت 
پرداخت وام به طرح های اشتغال و کارآفرينی ايثارگران کمک 

شود./ ايثار
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 ضرورت نگاه به توانمندی های داخل

سردار سعيد محمد، فرمانده قرارگاه خاتم الانبيا گفت: 
ورودی قرارگاه از خزانه دولت است بنابراين يک فرد ذی حساب 
از طرف وزارت اقتصاد در قرارگاه مستقر است و تمام موسسات 
و شــرکت های ما عامل ذی حساب دارند و پول ما منطبق بر 
قوانين کشور است و ديوان محاسبات هم بر هزينه کرد ها نظارت 
دارد،  قــرارگاه خاتم الانبيا در طول 30 ســال فعاليت خود 
 دستاوردهای زيادی داشته است که مهمترين دستاورد اين بود 

 که کشور به يک روحيه خودباوری رسيده است.
اثبات واژه ما می توانيم، راه نجات کشور است و امروز قرارگاه 
خاتم توانسته اين واژه را به اثبات برساند و در حوزه های تحت 
فعاليت خود الگوسازی و ظرفيت سازی کند و از ظرفيت های 
موجود در کشور، زنجيره ارزش را در بخش های گوناگون تکميل 
کنــد، به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی قرارگاه خاتم 
الانبيا، در بخش هايی که کشور در آن به خودکفايی رسيده، 
دشــمن مأيوس و نااميد است و در آن حوزه ها هيچ حرفی از 
تحريم مطرح نمی کند، او در خصوص اينکه گفته می شود 40 
درصد اقتصاد کشور در اختيار قرارگاه است؟ توضيح داد: افراد 
مغرض بر عليه قرارگاه برنامه هايی دارند که نشان دهنده اين 
است ما راه درســتی را طی می کنيم. قرارگاه بازوی اجرايی 
دولت ها است و در همه دولت ها خدمت گذار بوده ايم و پشتوانه 

قوی برای آن هستيم.
هيچ عرصه ای نيست که قرارگاه در آن نقشی نداشته باشد. 
اينکه سهم قرارگاه چقدر است، در قانون بودجه رديف پروژه ها 

مشخص است و اگر جمع زده شود کاملا شفاف است.
ســهم بودجه عمرانی کشور در سال 99 حدود 83 هزار 
ميليارد تومان است که  3 هزار و 500 ميليارد تومان مربوط به 
پروژه های عمرانی قرارگاه است که 3.5 تا 4 درصد از کل بودجه 
عمومی کشور است. بودجه های غيرعمرانی هم داريم. سرجمع 
بودجه قرارگاه حدود 10 هزار ميليارد تومان است که اين رقم 
را الزاما در حساب 250 خزانه دولت گردش می دهيم. اين مبلغ 
نسبت به کل پروژه های عمرانی و غيرعمرانی زياد نيست و دليل 
نقش پررنگ قرارگاه در طرح ها اين است که ما در هر شرايط 
سختی فعاليت می کنيم،  ورودی قرارگاه از خزانه دولت است 
بنابراين يک فرد ذی حساب از طرف وزارت اقتصاد در قرارگاه 
مستقر است و تمام موسسات و شرکت های ما عامل ذی حساب 
دارند و پول ما منطبق بر قوانين کشور است و ديوان محاسبات 
هم  بر هزينه کرد ها نظارت دارد. گزارش حسابرسی قرارگاه در 

روزنامه های رسمی منتشر می شود.
عملکرد مالی قرارگاه شــفاف است اما وقتی در تحريم 
هستيم و دشمن ما را رصد می کند اينکه تمام عمليات را در 
معرض عموم قرار دهيم منطقی نيست اما در برابر سيستم های 
رسمی نظارتی شفاف هستيم،  سال گذشته سرجمع 500 
ميليارد تومان ماليات و 900 ميليارد تومان بيمه پرداخت کرده 
ايم، فرمانده قرارگاه خاتم الانبيا در خصوص نقش اين قرارگاه 
در استان خوزستان و اينکه چرا هر از گاهی مردم خوزستان 
دچار مشکل می شوند گفت: مردم اهواز حق بزرگی به گردن 
کل کشور دارند. زيرساخت های استان خوزستان تکميل نيست 
که دليل آن را نبود منابع مالی عنوان می کنند اما منابع مالی 
اولويت دوم است در اين طرح ها حتی از منابع مالی جهانی هم 
وارد شده، اما به اشتباه هزينه شده است و سوءمديريتی در سطح 
استان وجود دارد، قرار بود سيستم فاضلاب شهر تکميل شود، 
اما به اشتباه هزينه شد و خروجی نداشت. فاضلاب شهر اهواز 
فرسوده است و نياز به بازسازی دارد. دفع آب سطحی هم نياز 
اين شهر است، به صورت اضطراری نقاطی شناسايی شد تا از 
آن انتقال آب سطحی به کارون داشته باشيم، اما  اين راه حل 
دائم نيســت. قرارگاه هر کجا بحرانــی اتفاق بيفتد به دليل 
تجهيزاتی که دارد ورود پيدا می کند، 50 ميليون يورو از صندوق 
توسعه ملی برای رفع مشکلات استان خوزستان تخصيص داده 
شده است. ساخت 40 درصد از سيستم فاضلاب شهر اهواز به 
ما واگذار شده اســت، طرح غدير مربوط به انتقال آب، طرح 
محروميت زدايی در اهواز و بحث  ساماندهی حاشيه شهر و 
ترميم معابر و پروژه های سنگين نفت و گاز از جمله مواردی بوده 
که قرارگاه به آن ورود پيدا کرده است، وی در خصوص پروژه  راه 
آهن خواف هرات توضيح داد: از مزيت های رقابتی اين طرح، 
قرار گرفتن کشور در کريدور غرب به شرق و همان راه ابريشم 
قديم است، قرارگاه خاتم، 4 هزار کيلومتر از کل 14 هزار کيلومتر 
راه آهن کشور را اجرا کرده است. راه آهن چابهار-زاهدان را هم 
در دست داريم که با تکميل اين بخش و راه آهن خواف-هرات، 
مسير ترانزيت به آسيای ميانه کوتاه شده و اتصالات به کشورهای 
همسايه برقرار می شود، 225 کيليومتر حدفاصل خواف به 
هرات بود. دو قطعه آن که در ايران بود تکميل شده بوده بود. 
قطعه سوم 68 کيلومتر در افغانستان تا روزنک را هم به تازگی 
به  بهره برداری رســانديم. اين پروژه  مزيت های زيادی برای 
افغانستان  دارد و همچنين باعث پررنگ شدن نقش ترانزيتی 

ايران در منطقه خواهد شد.

 ضرورت تکمیل زنجیره ارزش افزوده کالاها 
در کشور

در حال حاضر ارتباط خوبی بــا دولت فعلی داريم و در 
بســياری از بخش ها کمک رسان دولت بوده ايم، از سال 86 
موسسات و مديران عامل ما تحريم شده اند اما قراگاه به شدت 
توانمندتر شده است،  برای افزايش توان داخل بايد زنجيره ارزش 
کالاهای توليدی در کشور تکميل شود به طور مثال اگر در حوزه 
فولاد يا مرغ، زنجيره تکميل نباشد کل محصولات وابسته به 

يک محصول خارجی باقی می مانند.
وی در خصوص صنعت خودروســازی و مشکلات اين 
بخــش گفت: اين صنعت علاوه بر اينکــه از دانش روز در آن 

استفاده نمی شود، ساختار معيوبی هم دارد.
در برخی موارد قطعه ساز، مالکيت خودروساز را گرفته 
است که مالکيت و مديريت در تعارض هم قرار دارند و شاهد 
هستيم که نتيجه خروجی و کيفيت و قيمت خودروها مطلوب 
نيست، سردار محمد در خصوص اميد به رفع تحريم ها برای 
حل مشکلات گفت: مردم محکم پای انقلاب ايستاده اند جا 
دارد که اکنون دولت هم محکم بايستد. دشمن برای تجزيه ايران 
برنامه ريزی کرده است و می داند که تا ايران تجزيه نشود قدرت 
آن باقی می ماند و به دنبال اين هستند که اقتدار کشور را کم 
کنند، نبايد برای رفع تحريم به دشــمن اميد داشت. بايد با 
توانمندی داخلی زنجيره ها را تکميل و مشکلات را از داخل حل 
کنيم. اگر عزم و اراده ايجاد شود عقب ماندگی ها را جبران می 
کنيم  ما برای حل مشکلات بايد نگاه به داخل داشته باشيم، 
بحث ديپلماسی اقتصادی با کشورهای همسايه هم بايد به طور 
جدی دنبال کنيم. با توجه به نرخ تسعير ارز،   قيمت تمام شده 
توليد در کشور ما پايين است بايد امکان صادرات به کشورهای 
همسايه را ايجاد کنيم و صادرات را توسعه دهيم که اين همان 
اصل درون زايی و برون گرايی است. مقام معظم رهبری در گام 
دوم بر 5 اصل درون زايی، برون گرايی، دانش بنيان ها،   عدالت 
محوری و مردم نهادی تاکيد دارند که اگر همه مردم و مسئولان 
بر اين 5 اصل پايبند باشند به طور حتم پيروز و موفق می شويم، 
وی  در خصوص توليد داخل گفت: اينکه همه چيز را بايد در 
داخل کشور توليد کنيم درست نيست، اما يک سری گلوگاه در 
کشور وجود دارد که اگر دچار اختلال شود کل توليد ممکن 
است بخوابد، بايد آن ها را شناسايی کرده و  در داخل توليد کنيم 
تا وابسته نباشيم، او  در پاسخ به اين سوال که چرا قرارگاه تاکنون 
نقش پررنگی در ساخت مسکن نداشته است گفت: به دليل 
اينکه برای ساخت پروژه  های مسکن بايد به طور مستقيم از 
مردم پول دريافت شــود به صلاح نبوده که در اين حوزه ورود 
داشــته باشيم ضمن اينکه بيشــتر طرح ها از سوی بخش 
خصوصی اجرا می شود،اکنون که مسکن تبديل به بحران شده 
ما اعلام آمادگی کرديم که اگر در طرح اقدام مسکن ملی سهمی 
برای قرارگاه در نظر بگيرند آن را اجرايی می کنيم. برای ساخت 
حدود 45 هزار واحد مسکونی فعلا صحبت شده  است و اگر با 
وزارت راه و شهرسازی توافق صورت بگيرد شروع به ساخت 
می کنيم، در حوزه مسکن ما به دنبال صنعتی سازی ساختمان 
رفته ايم و تجهيزات لازم را داريم که اين امر قيمت تمام شده را 

کاهش و سرعت  ساخت را افزايش می دهد.

ادامه از صفحه اول
وی با بيان اينکه شــرکت در سال گذشته با افت توليد 
مواجه شد تصريح کرد: دو دليل عمده، يعنی نرسيدن مواد 
اوليه و قطعی حدود دوماهة گاز مهم ترين دلايل افت توليد بوده 
است که می طلبد مسئولين محترم برای آن چاره انديشی 
کنند و اقدام عاجل به عمل آورند. به خاطر داشته باشيم فولاد 
مبارکه در سال 98 حدود 2500 ميليارد تومان، به دلايلی که 
به آن اشاره شد، متضرر گرديد. نبايد فراموش کرد که  فولاد 
مبارکه جزو کارخانه هايی است که می تواند بيشتر از ظرفيت 
اسمی خود توليد کند، اما باعث تأسف است که به  دليل کمبود 

مواد اوليه از اين ظرفيت استفاده نکنيم.
وی تصريح کرد: فولاد مبارکه برای کنترل و آرامش بازار 
سعی می کند کالا را به مشتری و مصرف کننده برساند و بنا بر 
تأکيد مسئولين وزارت خانه بر تأمين حداکثری بازار داخل، 
امسال شاهد کاهش 32 درصدی صادرات بوديم و کاهش 
صادرات در درازمدت برای سازمان مشکلات خاص خود را به 
همراه می آورد. وی از ايجاد هلدينگ مالی در فولاد مبارکه خبر 
داد و گفت: از سال 97 تا به حال سرماية ثبتی فولاد مبارکه از 
7500 ميليارد تومان تا دی ماه سال جاری با تصويب و تصميم 
مجمع عمومی پيش رو به 30 هزار ميليارد تومان خواهد رسيد. 
عظيميان تصريح کرد: بسياری از شرکت های بورسی از محل 
تجديد ارزيابی ممکن است برای افزايش سرمايه اقدام کنند، 
ولی افزايش سرمايه در فولاد مبارکه کاملا واقعی است و از محل 
سود توزيع نشدۀ انباشت شدۀ سهام داران انجام می شود و لذا 

سهام فولاد مبارکه سهام بسيار ارزشمندی است.
مديرعامل فولاد مبارکه با بيان اينکه به دليل التهابات 

پيش آمده در دو سه ماه گذشته، اولين مجوز ايجاد سهام خزانه 
به نام فولاد مبارکه صادر شــده است، گفت: همان گونه که 
می دانيم هيچ شرکت بورسی حق ندارد سهام خودش را بخرد، 
اما ســازمان بورس راهکاری ايجاد کرد تا صف فروش ايجاد 
نشود و با اخذ مجوز خريد و نگهداری سهام خزانه حدود 2080 

ميليارد تومان از سهام فولاد خريداری شد. 

همچنين شرکت در راستای حمايت از سهام شرکت های 
گروه فولاد مبارکه، اقدام به تأسيس صندوق سرمايه گذاری 
بازارگردانی با سرماية 800 ميليارد تومان نموده و اين صندوق 
هم اکنون در بازار سرمايه در حال فعاليت است. وقتی افزايش 
سرماية شــرکت عملياتی گردد، فولاد مبارکه بزرگ ترين 
شرکت بورسی به لحاظ ارزش اسمی خواهد بود. وی در ادامه 
از تعريف حدود يک ميليارد يورو پروژه در فولاد مبارکه خبر 
داد و گفت: 20 هزار ميليارد تومان نيز سهم داخل است. اين 
پروژه ها شامل نورد گرم شــمارۀ 2، افزايش 500 هزار تنی 
ظرفيت فولاد هرمزگان )رسيدن به ظرفيت 2 ميليون تن(، 
راه اندازی فولادســازی 800 هزار تنی فولاد سفيددشت، 
کارخانة توليد الکترود گرافيتــی اردکان، افزايش ظرفيت 
شرکت ورق خودرو کاشان است. همچنين حدود 20 هزار 
ميليارد تومان به پيمانکاران داخلی در سراسر کشور واگذار 
می شود که اين امر در جهت اجرای دستور مقام معظم رهبری 

برای جهش توليد، اقدام مؤثری خواهد بود.
وی از پروژۀ نورد گرم شمارۀ 2 فولاد مبارکه به عنوان يکی 
از اصلی ترين پروژه های حوزۀ صنعت فولاد کشور نام برد و 
گفت: با توليد ورق خام موردنياز در توليد لوله های انتقال نفت 

و گازترش از گوره به جاسک نشان داديم که در حوزۀ توليد 
فولاد خام از دنيا عقب نيستيم و همپای دنيا جلو رفته ايم، ولی 
در توليد ورق از دنيا عقبيم. اگر ما در 3 تا 5 سال آينده ورق های 
با گريد جديد توليد نکنيم، فولاد مبارکه نيز به سرنوشــت 
کارخانه های عقب ماندۀ کشور دچار خواهد شد. عظيميان در 
ادامه از اجرای پروژۀ نسل چهارم تکنولوژی در فولاد مبارکه 
به عنوان ديگر ابرَ پروژۀ در دست اجرای اين شرکت ياد کرد و 
گفت:  فولاد مبارکه اکنون دارای نسل سوم تکنولوژی است و 
می کوشد همگام با دنيا به سمت نسل چهارم پيش برود که 
بسيار هوشمند اســت و اين دقيقا همان حرکت در مسير 
دانش افزايی است که همواره مورد تأکيد رهبر معظم انقلاب 
بوده است.  گفتنی است در ابتدای اين بازديد، وزير صنعت، 
معدن و تجارت و هيئت همراه با حضور در محل معراج الشهدای 
فولاد مبارکه به مقام شامخ شهدا ادای احترام کردند و در ادامه 
در باغچة فضای سبز شخصيت های اين شرکت يک نهال به 

رسم يادبود غرس نمودند.

حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه :

با تصویب در مجمع عمومی پیش رو فولاد مبارکه، ارزش سرمایۀ شرکت به 
304هزار  و 500 میلیارد ریال خواهد رسید
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در جدیدترین گزارش بین المللی از ۱۰ بانک برتر اسلامی از لحاظ رشد دارایی ها، ایران با سه بانک ملت، پست بانک و کشاورزی رتبه نخست را دارد. به گزارش ایبِنا، نشریه بین المللی بنکر 
در جدیدترین گزارش خود از رتبه  بندی برترین بانک ها و موسسات مالی اسلامی در جهان به نام سه بانک ایرانی اشاره کرده که در بین ۱۰ بانک برتر اسلامی جهان قرار گرفته اند. بر این 
اساس، رتبه بندی بانک های اسلامی جهان از لحاظ بیشترین رشد دارایی ها نشان می دهد، کشورمان با بیشترین تعداد بانک در بین ۱۰ بانک برتر قرار دارد. به گونه ای که بانک ملت با ۸۲۳۰۵ 
میلیون دلار دارایی های منطبق بر شریعت با تغییرات ۵۵/۴ درصدی در رتبه نخست بانک های ایرانی در این بین و در رتبه ششم رتبه بندی ۱۰ بانک برتر اسلامی از لحاظ بیشترین رشد 
دارایی ها قرار دارد. پس از بانک ملت، پست بانک ایران با ۳7۱7 میلیون دلار دارایی های منطبق بر شریعت و با تغییرات ۴۹/۲ درصدی در جایگاه هشتم بانک های برتر اسلامی جای گرفته 
و در نهایت سومین بانک ایرانی، بانک کشاورزی است که با ۳۸۹7۳ میلیون دلار دارایی های منطبق بر شریعت و با تغییرات ۴6/۵ درصدی، رتبه نهم را کسب کرده است. مروری بر لیست 
برترین بانک های اسلامی از لحاظ رشد دارایی ها، مشخص می کند که کشور سودان با دو بانک خارطوم )بیشترین درصد تغییرات: ۳۸۱/7 درصد( و ملی امُدورمان، رتبه های اول و دوم را 

از آن خود کرده است و پس از آن نیز بانک های متعلق به کشورهای قطر، عراق و انگلستان قرار گرفته اند.

بانکهایایرانی
درلیستبرترین
بانکهای
اسلامی

هفته نامه اقتصادی ایران

محمدرضا خطاطی مدير صنعت شرکت بهينه سازی مصرف سوخت، از آغاز فراخوان طرح برقی کردن 100 هزار 
چاه کشاورزی در کل کشور خبر داد. طرح برقی کردن چاه های کشاورزی بر اثر مصوبه شورای اقتصاد و در قالب ماده 12 
قانون رفع موانع توليد تعريف شده، و طی آن قرار است از امروز سوخت 100 هزار چاه کشاورزی از گازوئيل به برق تبديل 
شود.  براساس اين طرح، با برقی کردن چاه های کشاورزی، به ازای هر ليتر گازوئيلی که صرفه جويی می شود از 19 تا 46 
سنت بسته به روشی که انتخاب می شود، به مشارکت کنندگان دراين طرح پرداخت می شود و مشارکت در اين طرح 
برای سرمايه گذاران، سود خوبی به همراه خواهد داشت اگر مبلغی که در ازای صرفه جويی هر ليتر گازوئيل با اجرای اين 
طرح پرداخت می شود را با نرخ تسعير متداول حساب کنيم، به ازای برقی کردن هر چاه بين 300 تا 700 ميليون تومان 
درطی 8 سال به مشارکت کنندگان پرداخت می شودکه رقم قابل توجهی است. علاوه بر سرمايه گذارانی که توان تامين 
منابع مالی اجرای اين طرح را دارند، پيمانکاران، شرکت های خدمات فنی و مهندسی، تعاونی ها و اتحاديه های روستايی 
و کشاورزی نيز، می توانند در صورت تامين منابع مالی از طريق بازارسرمايه و يا بانک ها در اين طرح مشارکت کرده و از 

منافع آن بهره مند شوند.می تواند باعث رونق اشتغال و جهش توليد و رونق فضای کسب وکار شود.

آغازطرحبرقیکردن
۱۰۰هزارچاهکشاورزی
درکشور

بیمه کوثر

 تحول ایجاد شده در پژوهشکده
 بیمه قابل تقدیر است

دکتر غلامرضا ســليمانی رئيس کل بيمه مرکزی در 
مراسم گراميداشت هفته پژوهش که در پژوهشکده بيمه 
برگزار شد، از عملکردخوب پژوهشکده بيمه در حوزه پژوهش 
تقدير کرد.به گزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط عمومی و 
امور بين الملل بيمه مرکزی، برگزاری مجازی همايش بيمه و 
توسعه، سرفصل جديدی در برگزاری همايش ها در کشور 
ايجاد کرد. حضور 16 هزار نفر به صورت آنلاين در اين همايش 
بيانگر موفقيت شــما بوده و بايد ايــن تجربيات در اختيار 
سازمان ها نيز قرار گيرد، در پژوهشکده بيمه تحول خوبی ايجاد 
شده به گونه ای که ارتباط ساختاری منظم با بيمه مرکزی 
برقرار شد و فعاليت های پژوهشکده از حالت پيمانکاری خارج 
شــده و به صورت تخصصی فعاليت خود را دنبال می کند، 
پژوهشکده بيمه توانسته در سال های اخير ارتباط خوبی با 
صنعت بيمه برقرار کند و طرح های پژوهشــی خوبی را با 
مشارکت آنها اجرا کردند. وی در ادامه از رئيس پژوهشکده بيمه 
خواســت تا افق بلند مدت و وسيع تری برای فعاليت های 
پژوهشکده ترسيم شود تا با تغييرات مديريتی به اين مسير 
خدشه ای وارد نشود، بيمه مرکزی با توجه به بازخورد مثبتی 
که از اين مجموعه دريافت کرده، بودجه پژوهشکده را افزايش 
داده تا اين مجموعه بتواند بدون دغدغه مالی به امر پژوهش 
بپردازد،بر بومی سازی موضوعات پژوهشی، توجه به رشته های 
علوم رفتاری و روانشناسی و نقش آن در صنعت بيمه تاکيد،  
انتظار داريم پژوهشــکده بيمه روش های کاربردی را برای 
افزايش ضريب نفوذ بيمه به صنعت بيمه ارائه کند تا قبل از 
تصويب قوانين و مقررات مرتبط با اين صنعت کار کارشناسی 
لازم صورت گيرد.پژوهشکده بيمه بايد با ساير پژوهشکده های 

حوزه اقتصادی نيز ارتباط برقرار کند.

خبرخبر

 سرعت صدور و توزیع کشاورز کارت  
و استقبال کشاورزان مثبت است

روح اله خدارحمی مديرعامل بانک کشــاورزی با اشاره به 
مزيت های کشاور زکارت در تأمين نقدينگی کشاورزان برای تهيه 
نهــاده کود مورد نياز کشــت پاييزه محصولات اســتراتژيک 
)گندم،جو،چغندرقند پاييزه (گفت: اين طرح برای اولين بار در 
کشــور به اجرا در می آيد و کشاورز کارت 3 روز  پس از معرفی و 
ارائه مدارک متقاضی صادر شده و در اختيار کشاورزان قرار خواهد 
گرفت. به گزارش روابط عمومی و همکاری های بين الملل بانک 
کشاورزی، با هماهنگی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ايران 
مبلغ2هزار ميليارد تومان اعتبار با نرخ ترجيحی12درصد برای 
خريد نهاده کود مورد نياز کشاورزان اختصاص يافته است،کشاورزان 
می توانند به ازای هر هکتار2ميليون تومان تا سقف 20 ميليون 
تومان از تسهيلات در قالب اين کارت استفاده کنند، فصل کشت 
به تازگی آغاز شده و متناسب با شرايط آب و هوايی و زمانبندی 
کشت توسط کشاورزان در استان های مختلف،فرصت برای صدور 
و دريافت اين کارت وجود دارد. کشاورزان متقاضی می توانند از 
مزايای اين کارت بهره مند شوند.وی  به هماهنگی های وزارت 
جهاد و بانک کشاورزی برای صدور کشاورزکارت نيز اشاره و تأکيد 
کرد: پيشبرد و ادامه اين طرح و طرح های مشابه منوط به استقبال 
کشاورزان است و برنامه ريزی و زيرساخت های لازم برای ارائه اين 
کارت فراهم شده است. وی با اشاره به تأکيد وزير جهاد کشاورزی 
بر اجرای اين طرح از آمادگی و پيگيری های بانک کشاورزی برای 
تأمين نهاده های مورد نياز کشت بهاره نيز خبر داد و نسبت به 
استقبال کشاورزان ابراز اميد واری کرد  و سرعت صدور وتوزيع اين 
کارت را مثبت ارزيابی و در اين فصل کشت دو رقم کود فسفات و 
پتاس با استفاده از کشاورز کارت در مراکز عرضه  شرکت خدمات 
حمايتی کشاورزی قابليت خريد دارد و در آينده امکان خريد سموم  

و علف  کش نيز فراهم خواهد شد.

توجه به زیست بوم پلتفرم ضرورت بقای کسب و کارهای آینده است

اتحاديه پستی جهانی با انتشار پستی در حساب توييتری خود، برنامه های برگزار شده در روز جهانی پست در 
ايران را مورد توجه قرار داد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی شرکت ملی پست، در توتيت اتحاديه جهانی 
پست آمده است؛ امسال در روز جهانی پست، برنامه های متنوعی شامل: نخستين نمايشگاه مجازی کارت پستال، 
ورقه های پستی و اقلام فيلاتليک، نخستين جشنواره کاريکاتور با موضوع » پست در دوران شيوع کرونا « و همچنين 
نصب صندوق پستی در برج ميلاد به عنوان سومين صندوق پستی مرتفع جهان، به همت پست جمهوری اسلامی 
ايران برگزار شد.پست بانک پيشرو در توسعه خدمات بانکی روستايی،فعاليت بيش از پنج هزار باجه فعال روستايی 
»پست بانک« اين بانک را به عنوان بانک پيشرو در ارائه خدمات بانکی به روستاييان معرفی کرده است. بيست  و نهمين 
قسمت از سری ويدئوهای »ايران هوشمند« خدمات پست بانک ايران به روستاييان سراسر کشور را موردبررسی 
قرار داده است.پست بانک، بانک عامل پرداخت تسهيلات صندوق توسعه ملی و اشتغال پايدار روستايی و پرداخت 
تسهيلات تبصره ای، با نرخ ترجيحی در بخش های صنعت و کشاورزی و بانک عامل وزارت ارتباطات و فناوری 

اطلاعات در پرداخت تسهيلات وجوه اداره شده به شرکت های حوزه فناوری اطلاعات است. 

رویدادهایروزجهانی
پستایراندرتوییتر
اتحادیهجهانیثبتشد

شرکت ملی پست

بازديد مسئولان شهرستان بروجن از شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختياری ، ضمــن ديدار با  وحيد ميرزائی، 
مديرعامل شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختياری، از خطوط توليد اين شرکت بازديد کردند. به گزارش روابط 
عمومی شرکت ورق خودرو، در ابتدای اين ديدار، فرماندار شهرستان بروجن ضمن قدردانی از زحمات فرزاد اسماعيلی، 
مديرعامل سابق اين شرکت، اظهار اميدواری کرد حضور وحيد ميرزايی به عنوان مديرعامل جديد اين شرکت منشأ 
رشد و تعالی هرچه بيشتر در شرکت ورق خودرو و صنعت استان گردد.فرماندار شهرستان بروجن در بخش ديگری 
از سخنان خود به معرفی ظرفيت های شهرستان بروجن پرداخت و با بيان اينکه شرکت ورق خودرو نقش ويژه ای در 
توسعة صنعت خودروسازی کشور دارد، از توجه ويژۀ اين شرکت به مسئوليت های اجتماعی در سال های اخير قدردانی 
کرد.در ادامه، وحيد ميرزايی مديرعامل شرکت ورق خودرو نيز ضمن ابراز خرسندی از حضور در استان چهارمحال و 
بختياری و شرکت ورق خودرو تأکيد کرد: مشارکت شرکت ورق خودرو در حوزۀ مسئوليت های اجتماعی ادامه خواهد 
يافت. اميدواريم در سالی که از سوی مقام معظم رهبری به نام »جهش توليد« مزين شده است، با تعامل مثبت و 

حمايت های بيشتر دولت از بخش صنعت، شاهد پيشرفت روزافزون واحدهای صنعتی در استان و کشور باشيم.

بازدیدمسئولانشهرستان
بروجنازشرکتورقخودرو
چهارمحالوبختیاری

 وحید میرزایی

دکتر سيد ضياء  ايمانی مديرعامل بانک سينا گفت: خوشبختانه با اقدامات مطلوب و ايجاد تنوع در محصولات، 
توفيقات متعددی در اين دو مولفه حاصل شده اما برای عملکرد بهتر، می بايست با استفاده از ظرفيت بانک و 
توانمندی های استان به صورت مشترک در جهت تحقق برنامه ها اقدام گردد و اين امر مستلزم مشاهده ميدانی 
و حضور در منطقه و گفت وشنود کارشناسانه با مجريان و دست اندرکاران است. خوشبختانه با سياست ها و برنامه 
هايی که در بانک سينا به اجرا گذاشته شده، ديدگاه جامعه نسبت به اين بانک بهبود يافته و انتظارات از آن بالا 
رفته و بنابراين ضروری است همکاران با پاسخگويی مناسب به انتظارات هم ميهنان و با مشتری مداری خصوصا 
در مناطق محروم، حرکت رو به رشد بانک به سمت تعالی را سرعت ببخشند. از جمله امتيازات اين بانک، تنوع 
در خدمات و کيفيت بالای آن به ويژه در بخش بانکداری الکترونيک و همچنين سبد تسهيلات از جمله طرح 
پزشکان است که توجه ويژه به اين ظرفيت ها و معرفی بهينه آن به هموطنان به ويژه با اختيار عملی که به روسای 
شعب داده شده، می تواند زمينه ساز رشد و سودآوری بيشتر بانک باشد.وی و هيات همراه با حضور درجمع 

کارکنان و بررسی عملکردها، از رويکرد مثبت و تلاش جمعی آنان در جهت تحقق اهداف قدردانی کردند.

استفادهازتوانمندیهای
استانیوتنوعخدمات،
عاملموفقیتبانک

سید ضیاء  ایمانی

گمرک ايران بخشنامه مجاز بودن ترخيص کاميون های دست دوم وارداتی را با هماهنگی سازمان راهداری و حمل 
و نقل جاده ای به کليه گمرکات اجرايی کشور ابلاغ کرد. پس از آنکه وزير راه و شهرسازی طی نامه ای به رئيس جمهور، 
خواهان موافقت وی با ترخيص کاميون های وارداتی دست دوم )زير 3 سال ساخت( اروپايی و کره ای و ژاپنی که در 
انبارهای گمرکات کشور دپو شده اند، شد، رئيس جمهور نيز بلافاصله با درخواست وی موافقت کردپس از موافقت وزارت 
صمت با ترخيص کاميون های دست دوم وارداتی که در سامانه جامع تجارت، ثبت سفارش واردات شده بودند، گمرک 
و سازمان راهداری نيز با يکديگر توافق کرده اند که به ازای هر يک دستگاه کاميون فرسوده که گواهی اسقاط دريافت 
کرده باشد، يک دستگاه کاميون دست دوم زير 3 سال ساخت از انبارهای گمرکات ترخيص شوند.صدراله بمانا نيز دو 
هفته قبل از موافقت رئيس جمهور با درخواست وزير راه برای ترخيص حدود 2 هزار دستگاه کاميون مانده در انبارهای 
گمرک خبر داده بود.کارشناسان بازار خودرو معتقدند با اجرای طرح واردات کاميون های دست دوم اروپايی، علاوه بر 
آنکه مشکل کمبود کاميون نوساز و شبه نوساز در کشور تا حدودی برطرف می شود، مصرف سوخت نيز کاهش يافته و 
قيمت کاميون های فرسوده که در حال حاضر به دليل کمبود خودروی سنگين نجومی شده، به شدت افت خواهد کرد.

آغازترخیص
کامیونهایوارداتی
دستدوم

سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای

مصوبه تخفيف صددرصدی صورتحساب آب و فاضلاب مشترکان کم مصرف ابلاغ شد، فرصت شش ماهه به 
مشترکان پرمصرف برای اصلاح رفتار مصرفی و کاهش مصرف آب/ خانه باغ ها مشمول تخفيف نيستند

معاون اول رئيس جمهور مصوبه هيئت وزيران با موضوع بهينه سازی مصرف آب و تشويق مشترکان کم مصرف 
خانگی را به وزارت نيرو، وزارت امور اقتصادی و دارايی و سازمان برنامه و بودجه کشور ابلاغ کرد.

به گزارش پايگاه اطلاع رسانی وزارت نيرو )پاون( به نقل از پايگاه اطلاع رسانی معاون اول رئيس جمهور، در اين 
مصوبه که به پيشنهاد وزارت نيرو و به استناد اصل يکصد و سی و هشتم قانون اساسی ابلاغ شده آمده است: صورتحساب 
آب و فاضلاب مشترکان با مصرف تا يک سوم الگوی تعيين شده )موضوع تبصره-4- ماده -1- قانون توسعه و بهينه 
ســازی آب شرب شهری و روستايی در کشور مصوب 1394( را با تخفيف صددرصدی محاسبه کند. بر اساس اين 
گزارش، هيئت وزيران با تاکيد بر اينکه آب بهای ساير مشترکان تا الگوی تعيين شده تغييری نخواهد کرد، تصويب کرد: 
مشترکان با مصرف ماهانه بيش از الگوی مصرف، شش ماه فرصت دارند تا نسبت به اصلاح رفتار مصرفی و کاهش مصرف 

آب اقدام کنند. در پايان اين دوره، بهای آب آن دسته از مشترکانی که مصرف آنان بيش از الگوی تعيين شده باشد.

مصوبهتخفیفصددرصدی
صورتحسابآبوفاضلاب
مشترکانکممصرف

اسحاق جهانگیری

 سازمان منطقه آزاد کيش و بيمه ايران معين برای استفاده ساکنان کيش از تسهيلات خريد بيمه نامه، تفاهم نامه 
همکاری امضا کردند. با امضای تفاهم نامه، بين سازمان منطقه آزاد کيش و بيمه ايران معين، ساکنان کيش و کارکنان 
سازمان و شرکت های تابعه تسهيلات 100 ميليون ريالی خريد بيمه نامه دريافت می کنند. اين طرح برای نخستين 
بار در ميان مناطق آزاد کشور در جزيره کيش اجرا می شود. غلامحسين مظفری مديرعامل سازمان منطقه آزاد 
کيش در جلسه امضای اين تفاهم نامه گفت: مجموعه بيمه ای ايران معين برای پيگيری موضوعات مختلف به صورت 
مستمر، فعال و موثر درصحنه حضور دارد که طرح تسهيلات خريد بيمه نامه يکی از برنامه های عملياتی برای فعاليت 
موثر در مناطق آزاد به ويژه کيش است، بی هيچ ترديدی فرهنگ استفاده از بيمه در کشور نسبت به گذشته نه چندان 
دور ترويج يافته، اما هنوز در حد کفايت نهادينه نشده است.داريوش محمدی، مديرعامل بيمه ايران معين اظهار 
کرد: اين طرح برای نخستين بار است که در سطح مناطق آزاد و با همکاری نظام بانکی عملياتی می شود تا مردم 
اين مناطق در شرايط اقتصادی متاثر از کرونا بتوانند خدمات بيمه ای را باصرفه اقتصادی و آسان تر خريداری کرده 

و بيمه ها به ويژه بيمه های اجباری ازجمله بيمه اتومبيل و شخص ثالث از سبد خانوارها حذف نشود. 

کیش؛پیشرو
دراجرایطرح
مهرایرانمعین

بیمه ایران معین

رضا دولت آبادی مدير عامل بانک تجارت به مناسبت هفته پژوهش در پيامی با گراميداشت اين هفته 
، تلاش دانشمندان و پژوهشگران ايران اسلامی در مسير اعتلا و بالندگی کشور را مورد تقدير قرار داد.به 
گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک تجارت ،وی تشريح کرد: در دنيای امروز ، دانايی يکی از محورها 
و شاخص های اصلی پيشرفت و تعالی هر جامعه است. چنانکه امير مومنان حضرت علی )ع( می فرمايند: 
طالب علم در اين دنيا عزتمند و در آخرت رستگار است، پژوهش و نوآوری رکن اصلی و زمينه ساز دست 
يابی به پيشرفت و توسعه پايدار در هر جامعه ای است و پژوهشگران بی شک طلايه داران افزايش دانش 
بشری به شمار می روند. امروز که کشور عزيزمان ايران از هر سو آماج کينه توزی بدخواهان است نقش 
پژوهش در توسعه همه جانبه کشور بيش از هر زمان ديگری نمايان می شود، هفته و روز پژوهش فرصتی 
مغتنم و ارزشمند برای ارج نهادن به مقام شامخ دانشمندان و پژوهشگران است. بزرگ مردان و زنانی که 
تمام لحظات عمر خود را صرف يافتن کرده و ثمره آن را بی دريغ به آيندگان هديه می کنند، اين روز و 

مناسبت ارزشمند بر پژوهشگران ايران زمين فرخنده و خجسته باد.

پژوهش
سرمایهای
ارزشمند

رضا دولت آبادی

دکتر غلامرضا خليــل ارجمندی در 
 بازديد از شــرکت بيمه دی ، نــوآوری در 
مدل های کســب و کار و توانمندسازی در 
زيست بوم پلتفرم را ضرورت بقای شرکت ها 

در موج چهارم توسعه صنعتی دانست.
به گزارش روابط عمومی بانک دی، دکتر 
ارجمنــدی در ايــن بازديد کــه با حضور 
 محمدرضا کشاورز، مديرعامل، عباسعلی

 بنی صفار، رييس هيئت مديره شرکت بيمه 
دی و جمعی از مديران بانک و بيمه برگزار 
شد، ضمن تبريک روز بيمه به فعالان اين 
عرصه، بيمه دی را يکی از شرکت های موفق 
گروه مالی دی دانست که با مديريت صحيح 
و تقويت زنجيره ارزش توانسته به سودآوری 

دست يابد.
ارجمندی، تغيير ســاختار مديريت 
سازمان ها را از شيوه مديريت استراتژيک به 
رويکــرد آينده پژوهی برای دســتيابی به 
موفقيت و نتايج پايدار ضروری دانست و گفت: 
دنيای متفاوت کسب و کارهای آينده بر روی 
بستر پلتفرم ها بنا می شود و شرکت های 
بزرگ دنيا به جای تکيه بر دارايی ها و املاک 
با خلق ايده بر بستر پلتفرم ها برای دستيابی 
به سودآوری و خلق سهم بازار رقابت خواهند 
کرد و شرکتی که نوآوری و خلاقيت نداشته 
باشد در دنيای جديد کسب و کارها محکوم 

به حذف است.
رييس هيئت مديره بانک دی بر لزوم 
توجه به اســتارت آپ ها و اپليکيشن های 
جديد در فضای کسب و کار کنونی تاکيد کرد 
و گفت: بايد برای کسب سهم بيشتری از بازار، 
نوآوری و خلاقيت را سرلوحه فعاليت ها قرار 
دهيم و تلاش کنيم با ارتقاء و توسعه خدمات 
و معرفی هدفمند و گسترده محصولات در 
فضای مجازی در بازار رقابت، پيشتاز باشيم.

وی افزود: عليرغم اين که قراردادهای 
درمان می توانند ريسک بالايی داشته باشند 

اما بيمه دی با عقد قــرارداد درمان جامعه 
بزرگ ايثارگری موفق شده است با مديريت 
صحيح و هدفمند و ايجاد زنجيره ارزش نه 
تنها زيان و ريســک را تحمل کند بلکه به 
سودآوری و سطح توانگری يک دست يايد 

که شايسته قدردانی است.
ارجمندی با اشاره به اين که بيمه يک 
نهاد مالی است که ريسک را مديريت می کند، 
گفت: در دنيــا تمام بيمه ها به دليل اينکه 
مديريت نقدينگی بيشتری دارند از بانک ها 
بزرگ تر هستند تا جايی که می توانند بانک 
تاسيس کنند اما اين موضوع در ايران برعکس 
است و اغلب بانک ها به تاسيس شرکت های 
بيمه می پردازند و ضرورت دارد برای تغيير 
اين رويکرد، فرهنگ سازی مناسبی انجام 
شود. ارجمندی در پايان سخنانش ضمن 
اعلام حمايت همه جانبــه از بيمه دی در 
راستای هم افزايی و تقويت ظرفيت های بانک 
و بيمه، سرمايه انسانی جوان، متخصص و 
متعهد را در گروه مالی دی مهم ترين مزيت 
رقابتی و رمز موفقيت و پويايی شرکت های 
زيرمجموعه آن دانست و بر اعتماد هر چه 
بيشتر به جوانان نخبه و اجرای اصل جانشين 
پروری تاکيد کرد. در اين نشست، محمدرضا 
کشاورز، مديرعامل بيمه دی ضمن قدردانی 
از حضــور رييس هيئت مديره بانک دی و 

هيئت همراه، گزارش عملکردی از فعاليت 
ها، دستاوردها و اقدامات آتی شرکت بيمه 

دی ارائه کرد.
کشاورز با اشاره به روند رو به پيشرفت 
فعاليت های بيمه دی در ســال های اخير 
گفت: بيمه دی در صنعت بيمه کشور جايگاه 
مطلوبی دارد و بر اساس ارزيابی های صورت 
گرفتــه در پايــان ســال 1398 به عنوان 
پر بازديدترين شرکت در صنعت بيمه کشور 
شناخته شد و بالاترين سطح توانگری صنعت 

بيمه را به خود اختصاص داد.
مديرعامل شرکت بيمه دی، کسب رتبه 
اول در حوزه بازده حقوق صاحبان سهام و 
جايگاه سوم در بين شرکت های خصوصی 
صنعت بيمه را از جمله دستاوردهای بيمه 
دی در سال های اخير دانست و گفت: بيمه 
دی همچنين موفق شد به دليل اقدامات موثر 
و هدفمند در بيست و دومين همايش شرکت 
های برتر ايران، در رده بندی گروه موسسات 
بيمه ای در دو زمينه »شــاخص فروش« و 
»بهره وری کل عوامل« بر اســاس انتخاب 
سازمان مديريت صنعتی، رتبه نخست را 
کسب کند و در صدر شرکت های بيمه ای 
کشور قرار گيرد. وی با اشاره به ارائه خدمات 
ويژه بيمه دی به خانواده معزز شهداء و جامعه 
بزرگ ايثارگری گفت: خدا را شاکر هستيم 

که طی سه سال متوالی توانستيم قرارداد 
درمان خانواده معزز شــهدا و جامعه بزرگ 
ايثارگری را اجرا کنيم که در همين راستا می 
توان به اقدامات و ارائه خدماتی از جمله راه 
اندازی شعبه تخصصی ايثارگران، تشکيل 
ساختار سازمانی و استقرار نيروی انسانی، 
عقد قرارداد با بيش از 6000 مرکز درمانی، 
تشکيل پرونده الکترونيک سلامت و پروفايل 
اختصاصی ايثارگران با هــدف نظارت بر 

وضعيت سلامت ايثارگران اشاره کرد.
مديرعامل شرکت بيمه دی در پايان 
سخنانش ضمن تشــريح برنامه های آتی 
شرکت بيمه دی، نگهداشت سودآوری پايدار 
از طريق توانمندسازی شبکه فروش، توسعه 
فروش با رعايت مديريت ريسک و تناسب 
پرتفوی ســازمانی و انفرادی، تهيه ســند 
راهبردی توسعه کسب و کار ديجيتال، حفظ 
توانگری شرکت در سطح يک و استفاده از 
ظرفيت نگهداری ريسک متناسب با توانگری 
شرکت را از مهم ترين چشم اندازهای شرکت 

بيمه دی برشمرد.
عباســعلی بنی صفار، رييس هيئت 
مديره بيمه دی نيز در اين نشســت ضمن 
قدردانی از حمايت های بانک دی از بيمه دی 
درباره روند شــکل گيری بيمه و تاريخچه 

فعاليت ها و اقداماتش گزارشی ارائه کرد.
در پايان اين نشست، دکتر غلامرضا 
خليل ارجمندی، رييس هيئت مديره بانک 
دی از سامانه منظومه ديدار بيمه دی رونمايی 
کرد. گفتنی است با استفاده از خدمات اين 
سامانه، مشتريان می توانند بيمه خودرو، ثالث 
و بدنه را به صورت آنلاين خريداری کنند. 
همچنين اين سامانه امکان بازديد خسارت 
خوردو از طريق اپليکيشن و خريد بيمه کرونا 
را فراهم کرده است و در حوزه بيمه سلامت 
نيز مشتريان می توانند ريز اطلاعات درمان 

خود را دريافت کنند.



برنامه ریزی شده تا پرداخت الکترونیک هزینه های درمانی برای دارندگان بیمه های تکمیلی تا پایان سال عملیاتی شود. غلامرضا سلیمانی رئیس کل بیمه مرکزی گفت: برای این 
منظور باید از طریق سامانه ای به وزارت بهداشت، سازمان تامین اجتماعی، سازمان غذا و دارو، داروخانه ها و کلینیک ها متصل شویم. نرم افزار خوبی از طرف وزارت بهداشت برای 
این هدف تهیه شده و در حال اتصال به آن ها هستیم تا به صورت منسجم و یکپارچه با همکاری نظام بهداشت و درمان بتوانیم در بحث پرداخت الکترونیک هزینه های درمانی برای 
بیمه های تکمیلی عمل کنیم. وی با بیان اینکه این پرداخت می تواند هزینه ویزیت پزشــکان،  داروخانه ها و هزینه های بیمارستانی را شامل شود، گفت: حدود ۱۵ میلیون نفر تحت 
پوشش بیمه های تکمیلی از این خدمات بهره مند خواهند شد. او  با اشاره به اقدامات انجام شده برای صدور بیمه نامه ها به صورت برخط و غیرحضوری گفت: برای صدور بیمه 

نامه ها سیستم دیجیتالی پیاده شده و بیمه نامه همه ۲۳ میلیون وسایل نقلیه که بیمه می شود به صورت الکترونیک صادر و در سیستم سنهاب در قالب کد یکتا ثبت خواهد شد.
در مورد بیمه آتش سوزی و حمل و نقل هم امسال کد یکتا پیاده شده است و امیدواریم تا پایان سال برای بیمه درمان و بیمه زندگی هم کد یکتا عملیاتی شود.وی افزود: در صورت 

www.etebar.netاجرای این طرح افراد می توانند وضع بیمه خود را به صورت الکترونیک بررسی و همه دارایی های بیمه شده خود را کنترل کنند.
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هفته نامه اقتصادی ایرانسرمایه، بورس7

گفتگو-۲ خبر
 سرفصل عملکرد شهروند

 از نقطه تامین کالا شروع می شود

وحيد کريمی مديرعامل شرکت شهروند در دومين 
جلســه مجازی با جمعی از مديران فروشگاهی و ستادی 
شهروند بر لزوم تامين کالا تاکيد کرد و افزود کالای اساسی 
شهروندان بدون هيچ کمبودی بايد تامين شود، با توجه به 
محدوديت های پيش آمده در کشور برای کنترل پاندمی کرونا 
و از طرفی کاهش ساعت کاری فروشگاه ها بايد بتوانيم ضمن 
خدمات رسانی کافی و رضايت بخش به شهروندان، موضوع 
سلامت مراجعه کنندگان و کارکنان مستقر در فروشگاه ها را 
در تمام سطوح مورد توجه قرار دهيم تا شاهد کمترين آسيب 
به سلامت شهروندان باشيم، انتظار می رود مديران فروشگاه ها 
ضمن بهره گيری دقيق و درست از تجارب و توانمديهايشان، 
با هوشمندی کامل و در نظر گرفتن موقعيت جغرافيايی و 
شرايط فروشگاهشان با حداکثر توان و خلاقيت در حيطه 
فروش و رضايتمندی بيشتر مشتريان رفتار کنند، سرفصل 
عملکرد شهروند از نقطه تامين کالا شروع می شود، به همين 
خاطر انتظار می رود همانطور که در خصوص تامين روغن 
عملکردمان مثبت بود و  توانستيم اين کالا را با بالاترين تنوع و 
هيچ کمبودی در تمام شعب داشته باشيم، در خصوص تامين 
ســاير کالاهای اساســی نيز به همين شکل عمل کنيم، 
پيش بينی تامين کالاهای اساسی با توجه به شرايط بازار و 
مناسبت های پيش رو می بايست انجام شود و برای جلوگيری 
از کمبود کالا، به هيچ عنوان کالاهای اساسی به صورت عمده 
عرضه نشود، در بازار رقابت بايد هنرنمايی کرد، راهکار برون 
رفت از شرايط بحرانی، اتخاذ تصميم های کليدی و حساب 
شده  است که لازمه آن شناخت کامل مديران از حوزه های 

تحت مديريت شان است.

 رشد هشت برابری پورتفوی
 »بیمه تجارت نو« در 1۸ ماه

شاخص بعدی نرخ بازده دارايی 
شرکت است که “بنو” با 14 درصد 
در سال 98 بالاترين نرخ را از خود به 
جای گذاشــت. در رتبه بعد بيمه 
پاسارگاد با 7 درصد و بعد از آن ساير 
شرکت ها هستند که بين يک تا دو 
درصد نرخ بازده دارايی داشته اند. از 
آنجا که هيچ  يک از اين موارد از چشم بازيگران هوشمند بازار 
سرمايه دور نمی ماند شــاهد اقبال چشمگير از سهم بيمه 
تجارت نو در فرابورس بوديم. از روزی که ســهم شــرکت با 
نماد “بنو”در فرابورس بازگشايی شد يعنی آخر بهار 98 تا امروز 
اين رشد مستمر همچنان ادامه داشته است. مهمتر اينکه در 
گروه خودمان بالاترين روزهای مثبت را رقم زده ايم. بســيار 
اميدواريم با توجه به رشد درآمدها که نسبت به سال گذشته 
دوبرابر شده و همچنين کاهش نسبت خسارت و افزايش درآمد 
حاصل از سرمايه گذاری ها، روند رشد ارزش سهم همچنان ادامه 
داشته باشد. يک اتفاق خوب ديگر هم ارتقا در بازار بود؛ به اين 
نحو که سهام “بنو” در بازار پايه با نوسان 3 درصد معامله می شد 
کــه بعد از ارتقا به بازار دوم فرابورس با دامنه 5 درصد درحال 
معامله است که اين امر سرعت پيشرفت مجموعه را بيشتر کرد.
هدف گذاری مالی بیمه تجارت نو حول چه اعدادی 
است و تا پایان سال در این زمینه چه برنامه هایی دارید؟

با نگاهی به صورت های مالی شاهد تحقق سود نزديک 
به 260 ميليارد تومانی در شش ماهه نخست امسال هستيم، 
به  گونه ای که برای هر سهم حدود 166 تومان سود محقق 
شده است. بيمه تجارت نو برخلاف ساير شرکت های هم گروه، 
از شرکت هايی است که کسری ذخاير نداشته و اتفاقا مازاد 
ذخاير هم دارد چرا که بخش مالی ما بسيار محتاطانه در باب 
گرفتن ذخاير عمل کرده که اگر از اين احتياط کاسته شود 
شايد بتوان سود بيشتری را هم شناسايی کرد.از منظری ديگر 
اگر بررســی کنيم شاهد اين خواهيم بود که کل سود بيمه 
تجارت نو 137 ميليارد تومان بوده که رقم مذکور در شش ماهه 
ابتدای امسال دوبرابر شده و تا پايان سال چه از حيث افزايش 
توليد و چه از منظر کنترل خسارت ها و درآمد حاصل از سرمايه 

گذاری بهتر از شش ماهه اول خواهد بود.

 دلیل انتخاب سپه برای راهبری طرح ملی ادغام
  استحکام مالی این بانک بود

ادامه از شماره 258
 سرعت در توسعه خدمات الکترونیکی

محمدکاظم جقازردی مديرعامل بانک سپه، توسعه 
خدمات الکترونيکی را يکی از راه های مهم افزايش سودآوری 
خواند و افزود: اين بانک در زمينه خدمات رسانی الکترونيکی 
بانک پيشرو در نظام بانکی بوده است و برای دستيابی مجدد 
به اين جايگاه در چند سال اخير توسعه سيستم ها و سامانه ها 
را به صورت جدی دنبال می کند، با اســتقرار سامانه جامع 
بانکداری يکی از پروژه های نرم افزاری پيچيده و بزرگ صنعت 
بانکداری کشور در بانک سپه با موفقيت عملياتی شد و با ادامه 
روند توسعه خدمات رســانی الکترونيکی زمينه استقرار 

بانکداری ديجيتال در اين بانک فراهم شده است. 
او مجموعه پروژه های فاز يکپارچگی نهايی در فرآيند 
ادغام، پروژه تدوين مدل کسب وکار بانک سپه، پروژه تدوين 
برنامه استراتژيک بانک سپه برای افق 1404، پروژه استقرار 
سامانه جامع بانکی يکپارچه و پروژه اجرای نقشه راه استقرار 
بانکداری ديجيتال را ازجمله پروژه های راهبردی بانک سپه 

در حوزه خدمات الکترونيکی برشمرد.
استفاده بهینه از اموال مازاد بر سودآوری

وی به ضرورت مولدسازی دارايی به فروش املاک مازاد 
و واگذاری سهام بانک در شرکت های تابع اشاره و خاطرنشان 
کرد: در ســال 1398 تعداد 206 رقبه ملک به ارزش 3187 
ميليارد ريال به فروش رســيده که نسبت به سال 1397 از 

لحاظ مبلغ 83 درصد رشد داشته است.
 سرمایه بانک سپه 10 برابر شده است

او  در مورد ميزان سرمايه پايه اين بانک گفت: سرمايه 
پايه نخستين بانک ايرانی سال گذشته با 10 برابر افزايش 
نسبت به سال قبل از آن به 119 هزار 532 ميليارد ريال رسيد.
 قیمت روز شرکت »امید« کمتر از ۷0 درصد ارزش 

ذاتی آن است
شرکت مديريت ســرمايه گذاری اميد در سال 1380 
توسط بانک سپه با سرمايه اوليه 650 ميليارد ريال به شکل 
سهامی خاص به منظور ساماندهی سهام شرکت های تابع 
و وابسته بانک سپه و استفاده از ظرفيت های بازار سرمايه 
کشور تأسيس و تمام سهام پرتفوی بانک شامل 39 شرکت 
به ارزش هزار و 157 ميليارد ريال به شرکت مذکور واگذار 
شد، شرکت مديريت سرمايه گذاری اميد در آذرماه 1386 با 
سرمايه پايه 4 هزار ميليارد ريال با نماد »واميد« در بورس اوراق 

بهادار تهران پذيرفته شــد، بر اساس آخرين ارزش گذاری 
انجام شده توســط کارشناسان رسمی دادگستری در سی 
و يکم فروردين ماه ســال جاری قيمت هر ســهم شرکت 
مديريت سرمايه گذاری اميد 66 هزار ريال برآورد شد، با توجه 
به تعداد کل 30 ميليارد برگه سهم سهام شرکت مديريت 
ســرمايه گذاری اميد، اين شرکت 198 هزار ميليارد تومان 
ارزش گذاری شده است، حدود 21 ميليارد و 75 ميليون برگه 
سهم شرکت سرمايه گذاری اميد در اختيار بانک سپه است 
و ارزش دارايی اين بانک در سهام شرکت يادشده حدود 139 
هزار ميليارد ريال برآورد شــده است، در پايان معاملات روز 
پانزدهم آذرماه سال 1399 در بازار بورس تهران قيمت پايانی 
هر سهم شرکت سرمايه گذاری اميد 39.060 ريال ثبت شده 
است که بر اساس تحليل های انجام شده کمتر از 70 درصد 

ارزش ذاتی )NAV( است.
ارزش روز سهام بانک سپه در شرکت امید معادل 40 

درصد دارای های این بانک 
با توجه به قيمت پايانی هر سهم شرکت اميد در معاملات 
روز پانزدهم آذرماه سال 1399 بازار بورس تهران ارزش کل 
بازار شرکت در حدود 117 هزار ميليارد تومان و ارزش بازار 
سهام بانک در نماد »اميد« 823 هزار و 186 ميليارد ريال 
بوده اســت، بر اين اساس و با توجه به جمع کل دارايی های 
بانک ثبت شده در صورت های مالی سال 1398 حدود 212 
هزار ميليارد تومان ارزش روز ســهام بانک در شرکت گروه 
مديريت سرمايه گذاری اميد حدوداً برابر 40 درصد مجموع 

دارايی های بانک سپه است.

معاون علمی و فناوری رئيس جمهور در اراک گفت: تلاش می کنيم با استفاده از جوانان با استعداد، محصولات تحريمی را 
بسازيم. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی معاونت علمی و فناوری رياست جمهوری ؛ سورنا ستاری در حاشيه بازديد از 
شرکت ماشين سازی اراک با اشاره به شرايط تحريم های ناجوانمردانه دشمن گفت: تلاش می کنيم يک اکوسيستم جديدی را 
در صنعت کشور ايجاد کنيم که بر اين اساس بتوانيم از جوان های بسيار با استعداد خصوصا جوانان دانشگاه به خوبی استفاده کنيم 
و محصولات تحريمی را داخل کشور بسازيم.وی افزود: اتفاقی که نمونه آن همکاری خيلی خوب شرکت قديمی مثل ماشين 
ســازی اراک با يک شرکت خصوصی قديمی مثل گداختار اتفاق افتاده و توانسته است يکی از محصولات تحريمی کشور را 
داخلی سازی کند.ستاری گفت : حمايت از شرکت های دانش بنيان خصوصا در اين زمان تحريم بسيار مهم است و در اين راستا 
تلاش دولت و معاونت علمی، فناوری برای شرکت ها اين است که بتوانيم در شرايط تحريمی از اين وضعيت کنونی بيرون بيايم.
معاون علمی و فناوری رئيس جمهور افزود : در حال حاضر بيش از 5 هزار و 500 شرکت دانش بنيان در داخل کشور هست که 
عمدتاً متخصص هستند و بيش از 300 هزار اشتغال مستقيم در واقع ايجاد کرده اند.وی گفت : بيشتر وقت سفر امروز به اراک 
صرف بازديد از شرکت های دانش بنيان می شود و خوشبختانه استان مرکزی در اين حوزه جزو استان های بسيار فعال است.ستاری 
افزود :  در استان مرکزی همکاری خيلی نزديک بين شرکت های دانش بنيان نوپا با شرکت های بزرگ و قديمی وجود دارد که 

باعث می شود نوآوری به شرکت های قديمی تزريق شود.

ساختمحصولات
تحریمیباکمک
جوانانایرانی

سورنا ستاری

پرداختالکترونیک
هزینهدرمانبیمه

هایتکمیلی
تاپایانسال

بانک توسعه تعاون مطابق تفاهم نامه منعقدشده با پتروشيمی اميرکبير، در بازه زمانی بهمن 98 تا فروردين 99 
بيش از يک هزار فقره تسهيلات قرض الحسنه مجموعا به مبلغ 300ميليارد ريال به پرسنل اين شرکت پرداخت  کرده 
است، بنا بر توافق به  عمل  آمده مقرر شد تا پايان سال جاری مبلغ 200 ميليارد ريال تسهيلات با نرخ سود کمتر از نظام 
بانکی يعنی 9 درصد توسط بانک توسعه تعاون برای رفع نيازهای ضروری در قالب تفاهم نامه ای به پرسنل شرکت 
پتروشيمی اميرکبير پرداخت شود، در اين راستا جليل کرمی برجوئی، مدير شعب بانک توسعه تعاون در استان 
خوزستان، در ديداری با مديران پتروشيمی اميرکبير در خصوص افزايش و توسعه راهکارهای همکاری های متقابل 
و برنامه های حمايتی بانک توسعه تعاون از صنايع مختلف در کشور گفت وگو و تبادل نظر کردند، در اين ديدار که با 
همراهی کارشناس بازاريابی استان و به منظور افزايش تعاملات فی مابين بانک و شرکت صورت پذيرفت، بانک توسعه 
تعاون آمادگی دارد تعاملات خود با مجموعه صنعت کشور و از جمله شرکت پتروشيمی اميرکبير را تداوم بخشيده و 
قوی تر از گذشته آماده ارائه انواع خدمات مالی و اعتباری به اين مجموعه است، بانک توسعه تعاون در راستای ايفای 

مسووليت اجتماعی و کمک به اقتصاد خانوار در پرداخت تسهيلات خرد نيز از هيچ تلاشی فروگذار نکرده است.

پرداخت۲۰۰میلیاردریال
بهپتروشیمی
امیرکبیر

بانک توسعه تعاون

طهمورث الياسی عضو هيأت مديره پست بانک ايران گفت: سند راهبردی و نقشه راه بانکداری ديجيتال اين بانک 
درچارچوب سند بانکداری آينده و تحول ديجيتال ابلاغی معاونت امور بانکی، بيمه و شرکت های دولتی وزارت امور 
اقتصادی و دارايی تدوين و مورد تصويب هيات مديره قرار گرفت،  سند راهبردی و نقشه راه بانکداری ديجيتال پست 
بانک ايران به عنوان محوری ترين راهبرد و هم راستا با استراتژی ها و متناسب با مزيت های بانک و با نگاه به آينده ترسيم 
و با توجه به تأييد هيأت مديره بانک جهت اعلام نظر و بررسی نهايی به معاونت امور بانکی، بيمه و شرکت های دولتی 
وزارت امور اقتصادی و دارايی ارائه می شود، در نقشه راه مذکور؛ اکو سيستم بانکی و مدل کسب و کار نوين بانک طراحی 
و همچينن اهداف، شاخص ها و پروژه های عملياتی مربوط به هريک از ابعاد استراتژی بانکداری ديجيتال مشخص 
گرديده است.وی  ابعاد استراتژی بانکداری ديجيتال پست بانک ايران را شامل؛ زيرساخت، داده و امنيت، تجربه مشتری، 
بانکداری همراه، محتوا و رسانه های اجتماعی، بلاک چين، بانکداری باز و فرآيندهای کسب وکارها برشمرد. گزارش های 
مربوط به برنامه راهبردی و استقرار بانکداری ديجيتال اين بانک در مراحل مختلف طی سال جاری برای بررسی و اعلام 

نظر به معاونت امور بانکی، بيمه و شرکت های دولتی وزارت امور اقتصادی و دارايی ارسال شده است.

تدوینسندراهبردیونقشه
راهبانکداریدیجیتال

پست بانک ایران

بيژن زنگنه وزير نفت با بيان اينکه ما به تازگی تصميم گرفتيم اکتشاف گاز در مناطق حاشيه ای پارس جنوبی را تقويت کنيم، ما از شرکت 
نفت و گاز پارس و پتروپارس انتظار داريم که توسعه ميدان های مشترک گازی فرزاد و بلال را آغاز کنند. 

توسعه صنعت نفت و نگهداشت و همچنين  بازسازی ميدان های کشور جزو اولويت های نفتی کشور است که به منابع مالی نياز دارد، اگر 
برای توسعه گاز کار نکنيم دو سال ديگر در کشور کمبود گاز خواهيم داشت و در زمستان گرفتار می شويم. وی به مصوبه اخير شورای عالی 
انرژی در زمينه سند توسعه صنعت گاز تا افق 1420 بر مبنای بهينه سازی مصرف انرژی اشاره کرد و گفت: برآوردمان اين است برای طرح های 
فشارافزايی و حفظ توليد در پارس جنوبی به 50 ميليارد دلار سرمايه گذاری نياز است و از همه دست اندرکاران اين پروژه؛ شرکت های مپنا، 
پتروپارس، شرکت نفت و گاز پارس و شرکت ملی نفت ايران قدردانی کرد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت نفت،گفتنی است 

حفاری 12 حلقه چاه توصيفی - توسعه ای اين فاز در دو مرحله در برنامه است. 
در مرحله نخست با حفاری و تکميل پنج حلقه چاه توصيفی - توسعه ای و نصب سکوی SPD11B، توليد اوليه از اين طرح به مقدار 500 
ميليون فوت مکعب گاز در روز )معادل 14 ميليون مترمکعب( محقق می شود، سپس با انجام عمليات حفاری و تکميل هفت حلقه چاه توسعه ای 
ديگر، هم زمان با توليد اوليه، مجموع برداشت از اين سکو به روزانه يک ميليارد فوت مکعب )معادل 28 ميليون مترمکعب( گاز غنی افزايش 
می يابد. طرح توسعه فاز 11 پارس جنوبی پس از خروج شرکت های توتال فرانسه و شاخه بين المللی شرکت ملی نفت چين )سی ان پی سی آی( 

به دليل تحريم به طور کامل به شرکت پتروپارس سپرده شده است.

حفظتولیددرپارسجنوبی
به۵۰میلیارددلار
سرمایهگذارینیازاست

بیژن زنگنه

محمد مسيحی معاون درآمدهای مالياتی سازمان امور مالياتی کشور گفت: قانون ماليات بر ارزش افزوده 
همچنان لازم الاجراست و مشمولين اين قانون مکلف به رعايت آن هستند. در پاسخ به درخواست اتاق اصناف 
ايران مبنی بر تکليف اصناف در خصوص اخذ ماليات بر ارزش افزوده از کالاهای مشــمول قانون ماليات بر 
ارزش افزوده در بازه زمانی پس از پايان مهرماه 1399، قانون تمديد مهلت اجرای آزمايشی قانون ماليات بر 
ارزش افزوده مشتمل بر يک ماده واحده مبنی بر اينکه مدت اجرای آزمايشی قانون ماليات بر ارزش افزوده مصوب 
1387/2/17 با اصلاحات و الحاقات بعدی از تاريخ انقضای آن )1399/7/30( به مدت يک سال تمديد می شود.
قانون ماليات بر ارزش افزوده همچون سال های گذشته در حال اجراست و فعالان اقتصادی مشمول اين قانون 
مکلف به رعايت قانون ماليات بر ارزش افزوده مصوب 1387/2/17 و اصلاحات و الحاقات بعدی آن هستند،موديان 
مشمول بايد کماکان نسبت به ارائه اظهارنامه مالياتی فصلی برابر رويه قبلی در مهلت قانونی تعيين شده اقدام 
کنند،براساس مصوبات چهل و پنجمين جلسه ستاد ملی کرونا )مورخ 1399/9/1(، مهلت تسليم اظهارنامه 

ماليات بر ارزش افزوده دوره سوم )پاييز 1399( و پرداخت ماليات مربوطه به مدت يک ماه تمديد شده است.

             

قانونمالیاتبر
ارزشافزودههمچنان
لازمالاجراست

محمد  مسیحی

علی سعدوندی، کارشناس ارشد اقتصاد کلان و بانکداری  گفت: اگر ما قرارداد آتی يا معاملات فيوچر را راه اندازی 
کنيم، برخی از مشکلات حل می شود. اين روزها اقتصاد ايران در حال پوست اندازی است. بانک مرکزی در راس سياست های 
پولی و بانکی در حال اجرای اقدامات متنوعی برای کنترل بازار ارز است. حل مسائل اقتصادی، فرمول های پيچيده ای را 
می طلبد و اينگونه نيست که هر مساله ای يک عامل بيرونی مشخص داشته باشد که اگر آن را شناسايی و برطرف کنيم آن 
مشکل نيز حل شود. متاسفانه پيچيدگی علم اقتصاد باعث شده که گاهی برای يک مشکل اقتصادی ده ها و صدها سرنخ 
وجود داشته باشد که بايد با کار کارشناسی و علمی مورد نقد و بررسی قرار گيرند. در اين بين بروز ديدگاه های موافق و 
مخالف بسيار طبيعی و حائز اهميت است. يکی از مشکلات اقتصادی حال حاضر ما وابستگی اقتصاد کشور به دلار است 
که باعث تاثيرگذاری اغلب منفی در ديگر بازارهای اقتصاد می شود و مهم ترين ارمغان آن هم، تورم کالاها و خدمات به 
واسطه نوسانات کاذب و حبابی نرخ ارز است. کارشناسان مختلف در اين باره راه حل های گوناگونی ارائه می دهند. وی در 
گفت وگو يی ، با تحليلی از وضعيت حال حاضر اقتصاد ايران، راهکارهايی نظير معاهدات دوجانبه و استفاده از ريال در 

معاملات فرامرزی، تک نرخی کردن ارز رايج و حذف رانت های صادراتی و حرکت به سوی معاملات فيوچر را ارائه داد.

پیشنهادهایی
برایکاهشوابستگی
بهدلار

 

 محمد خدابخشی،نايب رئيس کميسيون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس گفت: ضرورتی ندارد برخی کالاهای 
وارداتی مانند خودرو با ارز 4200 تومانی وارد شود و بايد اين ارز که مبنای محاسبه حقوق ورودی خودرو است، 
حذف و قيمت آن واقعی شود.  براساس اعلام ميراشرفی 42 ميليارد دلار درآمدهای پيش بينی شده در سال 
آينده از واردات است که از اين ميزان 8 ميليارد دلار برای کالای اساسی و 34 ميليارد دلار کالاهای غيراساسی 
که عمدتا مواد اوليه توليد هستند، در نظر گرفته شده است. همچنين درباره ريز اقلام مربوط به درآمدهای 
گمرکی اعلام کرد: 2 هزار ميليارد تومان با تعرفه 85 درصد و ارز 4200 تومانی برای واردات خودرو در سال آينده 
پيش بينی شــده است که مجموعا 22 هزار و 600 ميليارد تومان درآمدهای گمرکی در بودجه سال 1400 
پيش بينی شده است، نمايندگان نظرات خود را درباره مباحث مالياتی و اوراق منتشر شده بيان و اعلام کردند، 
ضرورتی ندارد برخی کالاهای وارداتی مانند موارد مربوط به خودرو با ارز 4200 تومانی وارد شود و بايد ارز 4200 
تومانی برای خودرو که مبنای محاسبه حقوق ورودی است، حذف و قيمت آن واقعی شود و در صورت انجام اين 

موضوع بيش از 5 هزار ميليارد تومان منابع جديد از طريق واردات خودرو تامين می شود./خانه ملت

حذفارز۴۲۰۰تومانی
برایوارداتخودرو

 علی سعدوندی، کارشناس ارشد اقتصاد  محمد خدابخشی
کلان و بانکداری

محمد شريعتمداری وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: از شروع سال پرداختی بازنشستگان 80 درصد افزايش 
يافته است و هيچ بازنشسته ای زير سه ميليون تومان دريافت نمی کند،  پيش از اين برخی از بازنشستگان حقوق زير يک 
ميليون تومان دريافت می کردند که با اجرای همسان سازی حقوق بازنشستگان، هم اکنون حقوق زير سه ميليون تومان 
نداريم و در بودجه سال آينده نيز افزايش 25 درصدی حقوق پيش بينی شده است.از سال 1398 مجموع سود صندوق 
بازنشستگی کشور پنج برابر رشد داشته و از رقم 2 هزار ميليارد تومان به 10 هزار ميليارد تومان رسيده است.شفافيت 
عنصر مهمی است که بايد در دستور کار همه بخش ها قرار گيرد و وزارت تعاون در اين حوزه قدم های خوبی برداشته است 
و هر گونه شائبه ای که در قسمت های مختلف وزارت تعاون و صندوق بازنشستگی باشد برخورد می کنيم.بسياری از 
صورت های مالی شرکت های زيرمجموعه صندوق بازنشستگی کشور شفاف سازی شده و در اختيار عموم قرار دارد.
دشمنان همواره تلاش کردند با اعمال تحريم های ظالمانه مردم را مايوس کنند اما مردم و دولتمردان با تکيه بر دين 
اسلام و نخبگان آنها را مايوس کردند.در 2 فصل شاهد رشد اقتصادی مثبت بوديم و اين نويد حرکت دانشمندان، کشاورزان 

و جوانان ماست که با توسعه فعاليت های استارتاپی توانستند به اين مهم دست يابند و اين نشان خروج از رکود است.

امسالپرداختی
بازنشستگان8۰درصد
افزایشیافت

 محمدشریعتمداری

احداث دوساختمان مرکز نگهداري ازآسیب دیدگان اجتماعي توسط راه و شهرسازی استان ایلام
با تلاش راه و شهرسازی استان ايلام و 
همراهی شــرکت بازآفرينی شهری ايران 
احداث دو ســاختمان نگهداري از آسيب 
ديدگان اجتماعي و پايگاه خدمات اجتماعي 
ايلام در آينده نزديک به بهره برداری خواهد 
رسيد و تحويل اداره کل بهزيستی استان 

خواهد شد. به گزارش پايگاه خبری وزارت 
راه و شهرســازی)ايلام( ، مهدی عبوری 
معاون وزير راه و شهرســازی ومديرعامل 
شرکت باز آفرينی شهری ايران که به همراه 
علی اصغر کاظمی مديرکل راه و شهرسازی 
استان ضمن بازديد از اين طرح ها بر تکميل 

و تسريع احداث اين پروژه ها تأکيد کردند.
معاون وزير راه و شهرســازی و مديرعامل 
شرکت بازآفرينی شهری ايران تاکيد کرد: 
در سه منطقه بزرگ سکونتگاهی در سطح 
بافت های فرسوده ايلام طرح های بزرگی 
در دست اجرا می باشد که به صورت مجتمع 

هنری ، سرای محله، کتابخانه، درمانگاه و 
مرکز توجه به آسيب های اجتماعی،پايگاه 
خدمات اجتماعی ، ســالن ورزشی، پارک 
محله و ... در حال احداث است که کار بسيار 
بزرگ و ارزشمندی است که بايد توسعه و 

افزايش پيدا کند.
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 عزم کمیسیون انرژي 
بر بهبود اقتصاد صنعت برق

فريدون عباسي رئيس کميسيون انرژي مجلس، برق و آب 
را اولويت اول کميسيون انرژي مجلس شوراي اسلامي عنوان 
کرد و با تاکيد بر لزوم اجتناب از بخشي نگري، حل مسايل با نگاه 
ملي و کلان را حايز اهميت دانســت و خواستار بهره گيري از 
ظرفيت هاي صنعت بــرق در معرفي چالش ها و برون رفت از 
مسايل و تهيه نقشه راه با همکاري مشترک بخش خصوصي، 

دولت و مجلس شوراي اسلامي شد.
به گزارش اعتبار به نقل از پايگاه اطلاع رسانی وزارت نيرو 
)پاون(،  در نشست بررسي احکام پيشنهادي بخش برق در لايحه 
بودجه سال 1400 که به ميزباني شرکت توانير برگزار شد، برق 
را زيربناي تمامي فعاليت ها و اولويت اول کميسيون انرژي مجلس 
شوراي اسلامي عنوان و از عزم اين کميسيون بر بهبود فضاي 
مالي و اقتصاد صنعت برق خبر داد، وی با اشاره به جايگاه صنعت 
برق به عنوان صنعت زيربنايي، تمامي زيرساخت هاي کشور اعم 
از پالايشــگاه ها و تاسيســات نفتي، صنايع، مراکز خدماتي و 
بيمارستان ها را وابسته به برق عنوان کرد و از عزم نمايندگان 
مجلس براي رفع تمامي تحريم ها از جمله تحريم صنعت برق 
کشور که پيشران تمامي صنايع و فعاليت ها در کشور محسوب 
مي شود، صفر شدن بدهي صنعت برق تا سال 1401 را موضوعي 
منطقي عنوان کرد و لزوم خوداتکايي صنعت برق در تامين منابع 
و مصارف، رها شــدن مديران اين صنعت از مسايل روزمره و 
پرداختن به دورنما و مسايل اساسي اين صنعت در دهه هاي آتي 

و همچنين تقويت تحقيق و توسعه را مورد تاکيد قرار داد.
وي اظهار داشت: تغيير نرخ ارز براي پيمانکاران و فعالان 
صنعت برق آزاردهنده و بعضا با ورشکستگي همراه است؛ اين 
مسئله راه حل دارد و بايد تدابيري براي آن انديشيده و به مرحله 
اجرا دربيايد.کنوني  دارند، ولي  در استفاده ، بهره برداري  و حفاظت  
از آن ، آن طور که  شايســته  اين  ماده  حياتي  اســت  جديت  و 
حساسيت  به  خرج  نمي دهند و متاسفانه  برخلاف کشف  اين  مهم  
کــه  دنياي  کنوني  به  مرز »جدال  آبي « يا »جنگ  براي  آب « به 
سرعت  نزديک  مي شــود، هنوز هم  در نحوه  بهره مندي  از آب  
روش هاي نامعقول  و جبران  ناپذيري  براي منافع  کوتاه  مدت  خود 
به کار مي برند. شرايط حساس  و ويژه اي  که  آب  در زندگاني  بشر 
دارد باعث  نشده  تا استفاده  کنندگان  از آن  به  خود بقبولانند که  

دوام  استفاده  از آب  مشروط به  حفظ اصل  جوهره  حيات  است.

آب و آبفا هم سامانه دار شد
نخستين سامانه مشترک پاسخ گويی به مشترکان شرکت 
آب و فاضلاب اســتان تهران و آب منطقه ای تهران در چارچوب 
اجرای برنامه توسعه دولت الکترونيک  رونمايی شد. به گزارش اعتبار 
به نقل از  پايگاه اطلاع رسانی وزارت نيرو، با راه اندازی اين سامانه 
همه مشترکان آب و فاضلاب و آب خام می توانند به شکل يکپارچه 
از ســامانه تلفنی 122 بهره مند شــوند. محمدرضا بختياری، 
مديرعامل شرکت آب و فاضلاب استان تهران در جريان برگزاری 
اين رويداد گفت: اين ســامانه از ســال 81 برای مشترکان آب و 
فاضلاب استان تهران راه اندازی شد و اکنون برای نخستين بار به 
شکل مشترک با شرکت آب منطقه ای تهران بهره برداری می شود، 
اين سامانه در دو بخش خدمات محور و فوريت محور به شهروندان 
خدمــات ارائه می دهد، اين خدمات در بخش دولت الکترونيک 
می تواند کاهش مراجعات مردم را در دوران کرونا به دنبال داشته 
باشد، شرکت آب و فاضلاب استان تهران و آب منطقه ای همکاری 
خوبی در سطح استان دارند و اين همکاری تنگاتنگ باعث شد تا 
در دوره شيوع کرونا بتوانيم آب سالمی را به دست مردم برسانيم و 
بتوانيم بدون قطع آب از تابستان گذر کنيم،  بخش برق نيز پيشتر 
نسبت به راه اندازی سامانه ای برای پاسخگويی به مشترکان اين 
صنعت اقدام کرده بود. محمدولی علاء الدينی، مديرعامل شرکت 
مادر تخصصی ساخت و تهيه کالای آب و برق )ساتکاب( گفت:  
اکنون و با راه اندازی سامانه يکپارچه بيمه های صنعت آب و برق، 
کارکنان صنعت آب و برق در اين ســامانه به شکل متمرکز قرار 
گرفتند و تجميع اطلاعات، گردش مطلوب داده های مورد نياز در 
اين زمينه، رصد لحظه ای اطلاعات مرتبط، امکان گزارش گيری از 
اقدام های انجام شده، قابليت دسترسی به اطلاعات عام برای عموم 
و اطلاعات خصوصی برای افراد مرتبط و خاص، از ويژگی های اين 
سامانه يکپارچه است. بيش از 200 شرکت در وزارت نيرو به طور 
مستقيم و غيرمستقيم توسط شرکت ساتکاب ساماندهی شده اند.
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هر مقدار مصرف کنیم، بتوانیم تولید کنیم، بنابراین 
بهینه سازی برای ما یک اصل و باید است

وزير نفت با تأکيد بر اينکه صادرات روزانه 
2 ميليون و 300 هزار بشکه نفت عملی است، 
گفت: افزايش توليد نفت حق ايران است و 

برای افزايش آن از کسی اجازه نمی گيرد.
به گزارش اعتبار به نقل از  پايگاه اطلاع 
رسانی وزارت نفت، بيژن زنگنه پس از آيين 
آغاز عمليات حفاری نخســتين چاه طرح 
توســعه فاز 11 پارس جنوبــی در جمع 
خبرنگاران درباره اينکه آيا صادرات روزانه 2 
ميليون و 300 هزار بشــکه نفت در لايحه 
بودجه 1400 قابل تحقق است، اظهار کرد: 
اگر تحريم نباشد و منابع محدودی که برای 
احيای چاه هايی که توليدشان به دليل تحريم 
کم شده است تأمين شود، صادرات روزانه 2 
ميليون و 300 هزار بشکه نفت تحقق يافتنی 

است.
وی با بيان اينکه به عنــوان وزير يک 
دستگاه هرگز کاری را که نمی توانم انجام دهم 
نمی گويم و برای خود تعهد ايجاد نمی کنم، 
صادرات روزانه 2 ميليون و 300 هزار بشکه 
نفت عملی است و بازار آن هم وجود دارد و به 
نظر من قيمــت نفت هم کاهش نمی يابد، 
معتقــدم اوپک )ســازمان کشــورهای 
صادرکننده نفت( حساسيت و تعهد لازم را 
برای حفظ قيمت نفت دارد و سازوکار لازم 
هم تعبيه شده است. بايد ديد عاقبت تحريم ها 
چه خواهد شــد، فعلاً نمی توان در اين باره 
اظهارنظر کرد. وی درباره اينکه در شــرايط 
کنونی که در اوپک بحث کاهش توليد مطرح 
است، چطور ممکن است ايران توليدش را 
اضافه کند و اوپک اجازه اين کار را بدهد، گفت: 
اجازه نمی خواهد، افزايش توليد نفت حقمان 
اســت و بازار آن وجود دارد، ما برای افزايش 
توليد از کسی اجازه نخواهيم گرفت، اما بايد 
صبر کرد. وزير نفت به اين پرســش که در 
صورت بازگشــت آمريکا به برجــام  آيا با 
شــرکت های خارجی وارد مذاکره خواهيد 
شد، افزود: بگذاريد برگردد؛ بعد. وی با اشاره 

به مصوبه دولت درباره رايگان شدن گازبهای 
حدود 33 درصد از مشترکان خانگی از ابتدای 
دی ماه امسال، اظهار کرد: بار مالی تأمين اين 
طرح کمتر از 400 ميليارد تومان اســت و 
بيشتر نمی شود و به ما گفته شده است که 
پس از 6 مــاه می توانيم بــرای جبران آن 
پيشنهادهايی به دولت ارائه کنيم، اين هزينه 
ممکن است از مشترکانی که مصرف بالاتری 
دارند جبران شــود، البته امکان دارد دولت 
چنين طرحی را هــم تصويب نکند؛ 400 
ميليارد تومان هم در هزينه های کلان انرژی 
کشــور رقم بزرگی نيست، خواهشی که از 
مردم دارم اين است که اسراف نشود و به حد 
نياز مصرف کننــد، خانه ها را به حدی گرم 
نکنند که پنجره ها باز شود، اگر موتورخانه ها 
را هــم تعمير و بهينه ســازی کننــد، ما با 
ســازوکاری که در نظر گرفتيم مبلغ آن را 
پرداخت می کنيم، به اين دليل که اتلاف انرژی 
زيادی از طريق موتورخانه ها انجام می شود. با 
اين حال اگر صرفه جويی شود ما هم ناچار به 
محدود کردن گاز صنايع نخواهيم شد، آنها 
وضــع مراعات هــا را بررســی می کنند و 
تصميم گيرنده نيستند؛ فقط درباره نحوه 
مراعات اعضا گزارش می دهند. مراعات هم در 
مجموع خوب بــوده و آنچه بعضی اعضای 

اوپک به حق انتظار داشــتند اين است که 
کشورهايی که در ماه های گذشته توليد خود 
را به اندازه کافی کاهــش ندادند، تا مارس 
2021 به اندازه آن مقدار کاهش دهند و اين 
مهم ترين کاری است که کميته نظارتی بايد 
درباره آن گزارش دهد، وی در پاسخ به اين 
پرســش که پيش فروش 70 هزار ميليارد 
تومان اوراق نفتــی در بودجه 1400 از چه 
طريــق امکان پذير اســت، تصريــح کرد: 
پيش فروش مطلق در لايحه بودجه نيست، 
نوشته شــده اســت »فروش اوراق مالی يا 
پيش فروش«، اين هم سازوکاری است و اگر 
مجلس تصويب کرد دولــت هم می تواند 
اجرايی کند،  فعلاً برنامه ای برای توســعه 
ميدان های جديد نداريم. در بخش گاز تمرکز 
ما روی ميدان های بلال، فرزاد، پارس جنوبی 
و کيش است و در بخش نفت، غرب کارون، 
جفير، سپهر و ميدان های ايلام است، در نيمه 
نخست سال 96 قراردادی برای توسعه فاز 11 
پارس جنوبی بستيم که سه  ضلع داشت، 
توتال، سی ان پی سی آی )شاخه بين المللی 
شرکت ملی نفت چين( و شرکت پتروپارس 
ايران که توتال با تحريم آمريکا از اين قرارداد 
خارج شد، ســهم آن به سی ان پی سی آی 
منتقل شد و آن هم بعد خارج شد و کار به عهده 

پتروپارس گذاشته شد، پتروپارس چند ماه 
پيش جکت را نصب کرد، دکل مستقر و امروز 
حفاری چاه نيز آغاز شد که کار بهره برداری از 
اين ميدان از پنچ حلقه چاه آغاز می شود و با 
ســکوی آماده ای که در اختيار داريم نصب 
می شــود و خط لوله دريايــی کوتاهی هم 
کشيده می شود؛ آنها قول دادند که زمستان 
سال آينده روزانه 500 ميليون فوت مکعب 
گاز به شبکه تزريق می شود، اين فاز پالايشگاه 
ندارد، فشــارافزايی دارد که آن هم بيش از 
نصــف هزينه 4 ميليارد دلاری قــرارداد را 
دربرمی گيرد، وی در پاسخ به پرسشی درباره 
تمديد قرارداد گازی با ترکيه، اظهار کرد: فعلًا 
همين را انجام می دهيم. ان شاءالله دوستان 
دولت بعد برای تمديد آن وقت دارند. او با تأکيد 
بر توسعه پارک های علم و فناوری در کشور، 
گفت: سرمايه گذاری پارک فناوری ری انجام 
می شود و هم زمان تأسيس مراکز نوآوری آن 
در دانشگاه ها )نفت، تهران، شريف، اميرکبير، 
شيراز و ...( در حال پيگيری است. از سويی 
امســال برای نخستين بار در لايحه بودجه 
تبصره ای گذاشتيم که به شرکت های تابع 
وزارت نفت اجازه می دهد 800 ميليارد تومان 
از منابع داخلی خود برای توسعه فعاليت های 
فناورانــه، شــرکت های دانش بنيــان و 
اســتارت آپ ها هزينه کنند، چه به صورت 
کمک بلاعوض و چه با دادن تسهيلات، وی 
با بيان اينکه پتروپارس هم يک شــرکت 
دانش بنيان اســت که توانايــی مديريت و 
پيشبرد پروژه را دارد، در مجموع شرکت های 
اکتشاف و استخراج همه از منظر دانش بنيانی 
بررسی شــدند، نه از نظر داشتن سرمايه و 
تجهيزات و امکانات. اکنون نيز پيرو سخنان 
اخير رهبری که فرمودند توسعه صنعت نفت 
و گاز با تکيه بر شرکت های دانش بنيان دنبال 
شود، در حال تهيه سندی هستيم که به زودی 
تقديم دولت و ايشان می شود که اين کار با 

جديت بيشتری دنبال شود.

مهدی جمالی نژاد رییس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور گفت: شهرداری ها می توانند در کم کردن آسیب های اجتماعی موثر باشند و ورزش های همگانی را ترویج و توسعه دهند، در کنار 
مسوولیت های فراوان و سنگینی که وزارت کشور در حوزه های عمرانی و سیاسی دارد، وظایف بزرگ اجتماعی را هم بر عهده دارد، سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور یک خانواده بسیار بزرگ 
است که می توان از آن به عنوان بزرگترین خانواده اجرایی کشور یاد کرد. حدود ۱۴۰۰ شهر و بیش از 6۰ هزار روستا و سکونتگاه تحت پوشش این سارمان هستند و نهادهای عمومی غیر دولتی نیز با آن 
همکاری می کنند که این ظرفیت بزرگ می تواند در حوزه ورزش همگانی بسیار تاثیر گذار باشد، خوشبختانه شهرهای بزرگ و مراکز استان های ما به بحث ورزش همگانی ورود کرده و اقدامات بسیار 
خوبی انجام داده اند، برای ایجاد یک نگاه نو در سده جدید، طرحی به نام )ایران شهر ۱۴۰۰( تدوین کردیم تا شهرها برنامه های متنوعی برای ترویج ورزش همگانی داشته باشند، شهرداری ها می توانند 
در کم کردن آسیب های اجتماعی موثر باشند و ورزش های همگانی را ترویج و توسعه دهند، شهرداری ها بر اساس شرح وظایف اجتماعی خود می توانند برای توسعه و ساخت ورزشگاه ها، اوقات فراغت 
و رفع آسیب های جوانان هزینه کنند، رویکرد جدیدی هم برای کلان شهرها آغاز کردیم. به طوری که شهرهای بزرگ ما در اقدامات عمرانی، فرهنگی و اجتماعی محله محور هستند و چند سالی است 

که در المپیادهای ورزش محلات ورود پیدا می کنند و اقدامات موثری در توسعه ورزش همگانی و به تبع آن امید به زندگی و کاهش آسیب های اجتماعی جامعه انجام داده اند.

شهرداریهادر
ترویجورزش
همگانی
موثرهستند

 افتتاح14 پروژه صنعت آب و برق 
با اعتبار 2۶۷ میلیارد تومان

14 پروژه صنعت آب و برق به ارزش 267 ميليارد 
تومان در 3 استان خراسان رضوی، سمنان و کردستان، 
با حضور رضا اردکانيان وزير نيرو و در قالب سی و دومين 
هفتــه پويش -هرهفته-الف-ب-ايران افتتاح  شــد. 
به گزارش  اعتبار به نقل از پايگاه اطلاع رسانی وزارت نيرو 
)پاون(، از 14 پروژه آماده افتتاح در اين 3 استان، هشت 
پروژه ســهم استان خراســان رضوی، پنج پروژه برای 
سمنان و يک پروژه نيز در استان کردستان به بهره برداری 

رسيد. 
پروژه های آماده در استان خراسان رضوی، شامل 
افزايش پست 132 کيلوولت بوعلی و خواجه ربيع، پارک 
آموزشی انتقال و فوق توزيع، افزايش ظرفيت پست 132 
کيلوولت موبيل ترشــيز، نيروگاه بادی 0.66 مگاواتی 
خرگرد، دو نيروگاه خورشيدی يک مگاواتی در مشهد، 
آبرسانی به 42 روستا و برق رسانی به دو روستا است،  بر 
اين اســاس، برق رسانی به يک روســتا، پست 63.20 
کيلوولت اميرکبير، نوسازی پست 63 شاهرود، واريانت 
خط 400 کيلوولت علی آباد و توسعه، احداث،     اصلاح و 
بهينه ســازی شبکه های توزيع 5 پروژه آماده افتتاح در 

استان سمنان هستند. 
همچنيــن ارتقای ظرفيت نامی نيروگاه ســيکل 
ترکيبی سنندج به ظرفيت 25 مگاوات تنها پروژه آماده 
افتتاح در اســتان کردســتان اســت با حضور ويدئو 
کنفرانسی وزير نيرو در قالب سی و دومين هفته پويش 
-هرهفته-الف-ب-ايران افتتاح گرديد، اين پروژه ها با 
هــدف افزايــش قابليــت اطمينان شــبکه، کاهش 
خاموشی های ناخواسته، تامين برق پروژه مسکن مهر، 
ايجاد ظرفيت جديد برق  رسانی، رضايتمندی مشترکان، 
صرفه جويــی در آب و گاز و برق رســانی به 45 خانوار 

جمعيت روستايی به بهره برداری  رسيد.

 آغاز رسیدگی به پرونده 
مرتبطان داخلی زم

روابط عمومی دادســرای عمومــی و انقلاب تهران 
درباره واکنش ها به اعدام »رح اله زم« مدير کانال تلگرامی 

آمدنيوز، اطلاعيه ای صادر کرد.
 به گزارش مرکز اطلاع رســانی قوه قضائيه، در اين 
اطلاعيه آمده است: در بيش از يک سال سير رسيدگی به 
اين پرونده، تحقيقات کاملی از متهم اصلی توسط دادسرا 
و ضابطين درباره کليه موارد اتهامی صورت گرفته و اقارير 
زم دربــاره اقدامات مجرمانه خــود و اظهاراتش درباره 
ديگران معادل صدها ساعت و چند هزار صفحه بازجويی 
بوده است که تاکنون بخش مربوط به اقدامات مجرمانه 
خود وی مورد رسيدگی نهايی قرار گرفته، لکن اظهارات 
و ادعاهای وی درباره ديگران، در حال رســيدگی است. 
تاکنون پرونده برخی از مرتبطين زم در داخل کشور نيز 
با کيفرخواست به دادگاه ارسال گرديده و پرونده برخی 
ديگر از متهمين در دادســرا مفتوح است. کليه مراحل 
دادرسی و صدور آرای محاکم از جمله رای قطعی ديوان 
عالی کشــور درباره اين پرونده که بيش از يک ماه پيش 
صادر شــده، با رعايت مواعد قانونی انجام شــده و ابلاغ 

گرديده است.
 اجرای حکم هم پس از ابلاغ به وکيل متهم و رعايت 
کليه ضوابط و مقررات از جمله ملاقات اعضای خانواده وی 
برای چندمين بار در روز قبل از اجرای حکم صورت گرفته 

است.  
علاوه بر ملاقات های فوق، به منظور تبيين ابعاد جرائم 
ارتکابی نيما زم برای پدر محترم وی، جلسه ای با حضور 
نمايندگان وزارت اطلاعات و ســازمان اطلاعات سپاه و 
قاضی پرونده تشــکيل گرديده است، لذا طرح مباحث 
حاشيه ای از قبيل مبادله زم )به عنوان يک شهروند ايرانی( 
با کشورهای خارجی نيز هيچ گاه مطرح نبوده و لازم است 
از هر گونه گمانه زنی و اظهارنظرهای غيردقيق و غيرواقع 

در اين باره پرهيز گردد.

خبر

جشنواره بيمه های زندگی بيمه ملت با جوايز ارزنده از ابتدای آذر تا پايان سال 99 ادامه دارد. با توجه به شرايط فعلی شيوع کرونا و نياز مبرم به 
داشــتن پشتوانه مالی در شــرايط سخت و بهنگام؛ بيمه زندگی بيمه ملت برآن شد تا نسبت به تشويق تمامی بيمه گذاران بيمه های زندگی برای 
فعال نگه داشتن بيمه نامه های خود و استفاده از مزايای آن در مواقع ضروری اقدامات موثری را انجام دهد و در اين راستا جشنواره  بيمه های زندگی 
بيمه ملت از آذر آغاز و تا پايان سال ادامه خواهد داشت. هدف از برگزاری اين جشنواره ترويج مفاهيم بيمه ای، افزايش دانش و توسعه نگرش و باور 
در حوزه بيمه بوده و بر ضرورت خريد بيمه زندگی، ويژگی های حمايتی اين رشته بيمه ای از خريداران اين بيمه نامه ها و افراد تحت پوشش آنها، قابل 
اتکا بودن در شــرايط دشــوار، مديريت و انتقال ريسک و... تاکيد می کند. بنابراين گزارش، بيمه گذاران می توانند با پرداخت اقساط پيش از موعد، 
پرداخت اقساط معوق و واريز به حساب بيمه نامه های سپرده زندگی، امتياز خود را در طول جشنواره افزايش داده و از جوايز ارزنده آن بهره مند شوند.

آگهیشرکتفولادمبارکه ادامهجشنوارهبیمههایزندگیبیمهملتتاپایانسال

ضرورت تحول در قوانین آب

غلامرضــا مدنيان، مدير کل دفتر حقوقي شــرکت 
مديريت منابع آب ايران، طی يادداشتی اظهار داشت: اهميت  
و جايگاه  ويژه اي  که  »آب« ها از نظر ارزشــي  و حياتي  و نيز 
محوريت  زندگاني  در ابعاد مختلف  دارند بر هيچ کس  پوشيده  
نيست  و اينکه در معني  واقعي  کلمه  بتوان  چرخش  مدار 
هستي  را بر مبناي  آب  بيان  کرد، جاي  هيچ گونه  خدشه  و 
ابهامي  نخواهد بود و بديهي  است  که  سر آغاز هر تحولي از 
تحولات  عظيم  و دستمايه  هر تمدن  کهن  را بايد در وجود 
آب  و منابع  آبي  دانست زيرا حيات  هر سرزمين  بدون  وجود 
معادن  متصور است  اما بدون  آب  غيرممکن . از اين  رو، در يک  
اصل  ثابت  همه  اتفاق  نظر دارند که  آب  سر منشاء حيات  و 
مايه  بقاي  انسان  و ساير موجودات  و نيز زندگي  انساني  است . 
اما آيا اعتقاد صرف  به  اين  اصل  ثابت  باعث  شده  است  تا بشر 
بتواند بــا درک  واقعيات  پيرامون  محيط خود اهميت  روز 

افزون  آب  را ادراک  کند؟
شايد پاسخ  ارايه  شده  به  اين  سوال  نااميد کننده  باشد که  

دريابيم  برخلاف آگاهي  و اشرافي  که  جوامع  و اقشار مختلف  
انساني  از جايگاه  رفيع  آب  در زندگي  ماشيني  بشر کنوني  
دارنــد، ولي  در اســتفاده ، بهره بــرداري  و حفاظت  از آن ، 
آن طور که  شايسته  اين  ماده  حياتي  است  جديت  و حساسيت  
به  خرج  نمي دهند و متاسفانه  برخلاف کشف  اين  مهم  که  
دنياي  کنوني  به  مرز »جدال  آبي « يا »جنگ  براي  آب « به 
سرعت  نزديک  مي شود، هنوز هم  در نحوه  بهره مندي  از آب  
روش هاي نامعقول  و جبران  ناپذيري  براي منافع  کوتاه  مدت  

خود به کار مي برند.
شرايط حساس  و ويژه اي  که  آب  در زندگاني  بشر دارد 
باعث  نشده  تا استفاده  کنندگان  از آن  به  خود بقبولانند که  
دوام  اســتفاده  از آب  مشروط به  حفظ اصل  جوهره  حيات  
است. به  همين  دليل  که  آينده  و آتيه  جهان  از نظر طبيعي  به  
آب  بستگي  دارد، اقتدار جوامع  سياسي  و اقتصادي  دنياي  
کنوني  نيز به  آب  پيوند خورده  اســت . در اين  راستا نظام  
بهره گيري  از آب ها که  در يک  دوران  متوالي  و طولاني  تابع  
اراده  اشخاص  حقوق  خصوصي  بوده  )تابع اصل آزادي اراده 
اشخاص موضوع ماده 10 قانون مدني( و مباحث  آن  نيز در 
حوزه  قلمــرو حقوق  خصوصي  مورد نقد و بررســي  قرار 
مي گرفت؛ رفته  رفته  بدان  سمت  و سو گرايش  يافت  که  با 
پيدايــش  دولت ها و حکومت هاي مرکــزي  اين  بخش  از 
مباحث  آب  در حيطه  حقــوق  عمومي )عنصر دخالت و 
نقش آفرينــي دولت در امور عمومي جامعه( قرار گرفته  و 
دولت ها نيز خود را ناچار از دخالت  و هدايت  روند امور بدانند. 
در اينکه اين  دخالت  و هدايت  چقدر باعث  محافظت  از منابع  
آبي  شده  نظرات  مختلفي  مطرح  استاما عمده ترين  بحث  آن 
است  که  تدريجا اين  واقعيت  را در مي يابيم  که  ديگر حوزه  
حقوق  خصوصي  بر روند بهره گيري  آب ها از تاثير ســابق  
برخوردار نبوده  و بخش  عمده اي  از اين  مقوله  در چارچوب  

مباحث  حقوق  عمومي  جاي  گرفته  است . علت  اين  رويکرد 
شايد به خاطر ضرورت  ساماندهي  و استفاده  بهينه  از آب ها 
يا حتي  علاقه  دولت ها به  سبب حفظ اقتدار کامل  بر اين  ابزار 
چند جانبه  باشد. دولت ها در حال  حاضر، علاوه  بر ديدگاه هاي 
اقتصادي ، اجتماعي  و رفاهي  که  از مسائل  آب  دارند؛ آن را از 
نقطه  نظر امنيتي ، نظامي  و سياسي  مورد توجه  و عنايت  قرار 
مي دهند و همين  نقطه  نظرات  است  که  آب  را به عنوان  يک  
عامل  فراگير در حوزه  مباحث  عمومي  جايگاه  مي دهد. اولين  
نقطه  دخالت  حوزه  حقوق  عمومي  بر آب  از مباحث  پيرامون  
محيط زيست  که  يکي  از شاخه هاي  حقوق  عمومي  است  
شروع  شد و تدريجا با روشن  شدن  جهات  مختلف  اهميت  
آب هــا دولت ها نيز حاکميت  خود را بــر آب  و منابع  آبي  
گســترش  دادند. قانونگذاران  که  نمايندگان  جوامع  براي  
نظام هاي اجتماعي  محسوب  مي شوند به عنوان  عاملان 
 تعيين  سياست هاي بنيادين  هر جامعه  دست  به کار شده  و 
تدريجا با وضع  قواعد مختلف ، نظام  بهره مندي  از آب  را، از 
حالت  ســنتي  و فردي  خارج  و به  شکلي  نوين  پايه ريزي  
نمودند.  در اين  راســتا آن  بخش  از مسائل  آبي  که  ناشي  از 
سياست گذاري  پيرامون  آب  باشد به  مراتب  بر جنبه هاي  
فني  مهندســي  آب  ارجحيت  دارد. زيرا با فقدان  سياست  
به خصوص و قانون  مصوب  يا مدون  نمي توان  انتظار داشت  
که  اقدامات  فني  بتواند عامل  حفظ آب ها باشد. در ديدگاه  
کلان  آب ها به  بخش هاي مختلفي  از نظر حقوق  خصوصي ، 
عمومي  و بين الملل  قابل  تقسيم  و تحقيق  هستند. براين مبنا 
تدابير حفاظت  آب ها نيز از نقطه  نظرهاي  گوناگون  مدنظر 
است  و لذا مي توان به  بررسي  جنبه هاي  قانوني  آلودگي  آبها، 
قوانين حفاظت  از آب ها، سياست  جزايي  حفاظت  آب ها و 

نيز سازمان هاي حفاظت  کننده  پرداخت. 
ادامه دارد

روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه
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هفته نامه اقتصادی ایراناقتصادکلان9

یادداشت
اهمیت ارائه آموزش های پایه ای 

اقتصادی به نوجوانان

محمد رضا حسین زاده 
مدیرعامل بانک ملی ایران

غَرِ  در روايتی از اميرالمومنين)ع( آمده است: »العِْلمُْ مِنَ الصِّ
کَالنَّقْشِ فیِ الحَْجَرِ: يادگيری در کودکی مانند نقاشــی و اثر 
گذاشــتن بر روی سنگ اســت.«صحت اين فرمايش مولای 
متقيان به تجربه نيز ثابت شــده است. اکنون همه نظام های 
آموزشی دنيا دريافته اند که مهمترين مفاهيم ذهنی و پيچيده 
ترين دانش های بشری از پايه ای ترين مراحل تحصيلی شکل 
می گيرد و از اين روست که تأکيد می کنند آموزش های پايه 
ای افراد هر چه مستحکم تر و غنی تر باشد، انسان های تحليل 
گر و فرهيخته تری به جامعه معرفی می شوند. تا کنون بخش 
اعظم نظام آموزشی ما در دوران تحصيلات ابتدايی و متوسطه 
بر ارائه اطلاعاتی در حوزه خواندن و نوشــتن، رياضيات، علوم 
طبيعی و درک آموزه های دينی متمرکز بوده است، اما به نظر 
می رسد جای آموزش مفاهيم اقتصادی و روش های حل مسائل 
روزمره زندگی در اين ميان خالی است. بديهی است که اقتصاد 
از مهمترين اجزای هر جامعه است و اغلب مسائل جهان مدرن 
نيز به نوعی با مسائل اقتصادی در ارتباط است، اما با متد آموزشی 
کنونی در کشور ما، بســياری از دانش آموزان پس از فراغت از 
تحصيل کمتر از اطلاعات مفيد و دانش مالی و اقتصادی برخوردار 
می شوند. اين خلأ آموزشی می تواند به ظهور مشکلاتی برای 
آينده افــراد و حتی خانواده ها منجر شــود.از ديدگاه برخی 
متخصصان، بسياری از مشکلات اقتصادی موجود در جامعه 
ريشه در ناآگاهی و عدم شناخت افراد از برخی مفاهيم اقتصادی 
همچون بانک، بيمه، ســرمايه گذاری، پس انداز، پول، چک، 
تسهيلات و قراردادهای بانکی و... دارد.گرچه گنجاندن چنين 
مطالبی در کتاب های درسی به عزمی ملی نياز دارد، اما بانک 
ملی ايران تلاش دارد به ســهم خود بخشی از اين وظيفه را بر 
عهده گيرد و تا حد امکان نيازهای آموزشی اوليه دانش آموزان 
عزيز کشورمان در حوزه های بانکی و اقتصادی را تأمين کند.بر 
اين اســاس، کانون جوانه های بانک ملی ايران در ســال های 
گذشته توانسته با جلب نظر تعداد قابل توجهی از نوجوانان، در 
قالب های عکس، داستان، فيلم، مسابقه و... آموزش های لازم را 
به مخاطبان خود ارائه کرده و آنها را تا حدی نسبت به مفاهيم 
اقتصادی آشنا سازد.  در اين راه، از ظرفيت های مختلفی مانند 
کتاب، نمايشگاه و فضای مجازی نيز استفاده شده است. اما تازه 
ترين دســتاورد در اين حوزه، اپليکيشــن »هُپ« است که با 
دسترسی آسان و فراگير، امکان ارائه آموزش های اقتصادی را 
در قالب های متنــوع و جذاب به فرزندان اين مرز و بوم فراهم 
ساخته است. مقام معظم رهبری بارها بر لزوم افزايش توانايی 
کشورمان در حوزه اقتصاد تأکيد کرده اند. از اين رو ما در مجموعه 
بانک ملی ايران اميدواريم با افزايش سرمايه گذاری در اين زمينه، 
آينــده به مراتب درخشــان تری را برای ســرزمين مان رقم 
بزنيم، چرا که فرزندان امروز، مديران آينده اين کشور خواهند 
بود و چه خوب است که آنها با اندوخته علمی و آموزشی غنی، 

سکان های مديريتی اين کشور را به دست گيرند.

در شرایط کرونایی، رشد اقتصادی کشور بر اساس آمار و ارقام 
بانک مرکزی، چه نفتی و چه غیر نفتی مثبت بوده است

احمد ابوالحسنی رئیس اتحادیه چاپخانه داران تهران از شناسایی بیش از ۲۰واحد صنفی بدون مجوز خبر داد و گفت: بیش از ۲۵۰تا ۳۰۰چاپخانه بدون مجوز اتحادیه چاپخانه داران 
تهران اکنون مشــغول فعالیت هستند که در حال شناسایی آنها هستیم. وی با اشاره به اقدامات اتحادیه در شناسایی واحدهای چاپ بدون مجوز گفت:  بازرس های اتحادیه 
اکنون در حال شناسایی و جمع آوری اطلاعات واحدهای چاپی بدون مجوز هستند و تاکنون حدود ۲۰واحد شناسایی شده اند که برای آن ها اخطار پلمب ارسال شده و فرصت 
دادیم تا برای تکمیل پرونده خود و دریافت جواز اقدام کنند، عدم دریافت جواز کســب از سوی اتحادیه آسیب های زیادی به همراه دارد زیرا وقتی زیرمجموعه اتحادیه 
چاپخانه داران تهران نباشند به راحتی می توانند هر کاری خواستند انجام دهند و علاوه بر این، از پرداخت یک سری هزینه ها که چاپخانه های با مجوز می پردازند )مثل مالیات( 

فرار می کنند.  رئیس اتحادیه چاپخانه داران تهران با بیان اینکه همه واحدهای صنفی و چاپخانه ها طبق قانون باید جواز داشــته باشند.
وی اظهار داشــت:  این واحدها در رقابتی ناعادلانه با چاپخانه های زیرپوشــش اتحادیه به دلیل عدم پرداخت یکسری از هزینه ها، قیمت پایین تری به مشتریان می دهند و 

به اصطلاح قیمت شکنی می کنند تا بتوانند کار بیشتری از مشتری بگیرند. 

چاپخانههای
بدونمجوز
شناسایی
میشوند

دکتر فرهــاد دژپســند وزير امور 
اقتصادی و دارايی طی سخنانی در يکصد 
امين جلسه شــورای گفتگوی دولت و 
بخش خصوصــی، افزايش صادرات غير 
نفتی کشور در دو ماه اخير درشرايط همه 
گيری کرونا را مصــداق بارز اثر گذاری 

جلسات اين شورا عنوان کرد.
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی وزارت اقتصاد وی گفت: شــايد 
واقعا باور اين موضوع قدری دشوار باشد 
ولی، در شرايط کرونايی، رشد اقتصادی 
کشور بر اساس آمار و ارقام بانک مرکزی، 
چه نفتی و چه غير نفتی مثبت بوده است.

اين خبر بســيار خوبی اســت که 
نشانگر تلاش و جديت در بخش واقعی 
اقتصاد کشور است و ارتباط مستقيم نيز 
با اشتغالزايی دارد که در ابتدای امسال؛ 
به دليل شيوع کرونا، موجب آسيب هايی 
شده بود، خوشبختانه بخشی از اشتغالی 
که در سه ماه ابتدای سال از دست رفته 
بود، در ادامه جبران شــد و نرخ بيکاری 
کاهش يافت، بنظر می رسد اگر بتوانيم 
جهت گيری هايی داشته باشيم که بخش 
خصوصی و دولتی، حرکت های متعامل 
و هم افزايی بيشتری داشته باشند، می 
توانيم حداکثر استفاده را از فرصت های 
پيش رو داشته باشيم و به سمتی برويم 

که بتوانيم به هدف گذاری های ســال 
جهش توليد برسيم، راه اندازی معاونت 
بين الملل اتاق بازرگانی، صنايع، معادن 
و کشــاورزی ايران، خبر خوشــی برای 
فعــالان اقتصادی اســت،وی  به برخی 
ابهامات در خصوص بودجه پيشنهادی 
ســال 1400 کل کشــور با اشــاره به 
موضوعاتی نظير اجرای برخی طرح های 
رفاه اجتماعی از جمله همســان سازی 
حقوق بازنشستگان و افزايش ترميمی 
حقوق کارکنان دولت، پاســخ گفت و بر 
ضرورت صرفه جويی در هزينه ها تاکيد 
کرد،150 هزار ميليــارد تومان از ارقام 
لايحه پيشنهادی بودجه سال آينده به 

بازپرداخت اصل و فرع انواع اوراق فروخته 
شــده توســط دولت در ســال 1399 
اختصاص دارد که در صورت وجود پيش 
شرط های لازم در اقتصاد کشور9، سالم 
ترين شــيوه جبران عدم تحقق درآمد 
های پيش بينی شده دولت محسوب می 
شــود. وی با بيان اينکه بــه عنوان وزير 
اقتصاد مخالف برخی نظرات اعلام شده 
در خصوص افزايش درآمدهای مالياتی 
در بودجه سال 1400 است، تصريح کرد: 
در شرايط عدم تعريف پايه های جديد و 
يا کاهش معافيت های مالياتی، چنين 
افزايشی، به معنای افزايش فشار به بخش 
خصوصی واقعــی آن هم در شــرايط 

کرونايی اســت. وزير اقتصاد با اشاره به 
عملکرد فوق العاده سازمان امور مالياتی 
در ســال 1398 در تحقق بيش از 102 
درصدی درآمد هــای مالياتی و تحقق 
بيش از 100 درصدیِ هشت دوازدهمِ اين 
درآمد ها در سالجاری، آن هم بدون فشار 
به اقشار آســيب پذير و مؤديان خوش 
حساب گفت: برای تحقق همين درآمد 
ها نيز، ما از طريق سياســت ها و تدابير 
اتخاذ شده برای وصول معوقات مالياتی 
و جلوگيری از فرار مالياتی اقدام کرديم، 
اگر نتوانيم پايه هــای جديد مالياتی را 
بنحوی که در ســال 1400 برای خزانه، 
قابل دسترســی باشد، تعريف کنيم و يا 
بخشی از معافيت های مالياتی را خاتمه 
ببخشــيم، حتما مخالف افزايش درآمد 
های مالياتی نسبت به رقم پيشنهاد شده 
در بودجه هستيم. بنابر اين گزارش، وزير 
اقتصاد با اشاره به اينکه حدود 40 درصد 
GDP کشور، از ماليات معاف است، در 
رابطه با لايحه پيشنهادی بودجه 1400 
کل کشور بر اهميت اين موضوع که هيچ 
تعهد هزينه ای جديــدی برای بودجه 
ايجاد نشود، سقف هزينه ها افزايش نيابد، 
و درآمد های مالياتی به گونه ای باشد که 
 در ســال 1400 در دســترس باشــد، 

تاکيد کرد.

 مديــران عامــل بانــک اقتصادنويــن و صنايع 
پتروشــيمی خليج فــارس، درخصــوص گســترش 

همکاری های فی مابين ديدار و گفت وگو کردند.
در ايــن ديدار جعفر  ربيعی، مديرعامل شــرکت 
صنايع پتروشــيمی خليج فارس از ســرعت و کيفيت 
خدمــات بانک اقتصادنوين در پاســخ به نيازهای اين 
شــرکت و تامين مالــی پروژه های ايــن هلدينگ از 
مديرعامل بانک اقتصادنوين تشــکر و قدردانی کرد و 
گفت: بانک اقتصادنويــن در تامين مالی پروژه بزرگ 
پتروشيمی اوره، آمونياک لردگان که به تازگی توسط 
رئيس جمهوری افتتاح شــد تحول اقتصادی و ارتقای 
معيشــت ساکنان بومی اين منطقه محروم کشور را به 
همراه داشت، نقش بسزايی ايفا کرد. دومين پروژه ای 
که بانــک اقتصادنوين در تامين مالی آن مشــارکت 
داشته، شــرکت پتروشيمی ايلام اســت که به زودی 
افتتاح می شــود و از نظر اهميت در توليد شغل و رفاه 
اقتصادی ســاکنان منطقه در وضعيتی مشابه با پروژه 
اول قــرار دارد و پــروژه ديگر نيز مربوط به شــرکت 
پتروشيمی بيدبلند اســت که يکی از پروژه های مهم 
هلدينگ خليج فارس اســت. ربيعی با تاکيد بر درک 

درســت بانــک اقتصادنوين از صنعت پتروشــيمی و 
نيازهای روز اين صنعت گفت: اين درک مناسب باعث 
شده، بانک اقتصادنوين بتواند با خدمات تخصصی خود 
در ســريع ترين زمان ممکن نيازهای مالی اين شرکت 
را بــرآورده کند که اين همراهی جای تقدير و تشــکر 
دارد. در ادامــه عليرضــا بلگــوری، مديرعامل بانک 
اقتصادنوين گفت: ما در بانک اقتصادنوين تامين مالی 
پروژه های ملی را وظيفــه خود می دانيم تا بتوانيم در 
شرايط ســخت اقتصادی و تحريم های ناجوانمردانه و 
در راستای اجرای سياست های کلان اقتصادی ميهن 
و حمايت از توليد و اشــتغال در جهت تحقق شــعار 

»جهش توليد« نقش خود را ايفا کنيم.
وی با اشــاره به نقش صنعت پتروشيمی به عنوان 
يکی از صنايع استراتژيک کشور در ارزآوری و کاهش 
آثار سوء تحريم ها افزود: از اينکه توانسته ايم به تحقق 
اين رســالت کمک کنيــم و ســهمی در تامين مالی 
پروژه های ملی کشــور داشته باشيم به خود می باليم. 
بلگــوری با تاکيــد بر اينکه تلاش بانــک تامين مالی 
پروژه ها در کمترين زمان ممکن و به بهترين نحو است، 
افزود: بانک اقتصادنوين شــرکت صنايع پتروشيمی 

خليج فارس را شريک اســتراتژيک خود می داند و به 
دنبال تعميق و بسط روابط مالی با اين هلدينگ معظم 
اســت و در اين راه از هيچ تلاشی فروگذاری نمی کند. 
گفتنی اســت تامين مالی سه پروژه بزرگ پتروشيمی 
گچساران، شــرکت صنايع پليمر گچساران و شرکت 
صنايع پتروشيمی دهدشــت، انتشار اوراق گام برای 
شــرکت های بهره برداری شده و نيز افتتاح باجه بانک 
اقتصادنوين در منطقه گچســاران از ديگر موضوعات 

مورد توافق در اين ديدار بود.

تاکید مدیران عامل بانک اقتصادنوین و پتروشیمی خلیج فارس بر گسترش همکاری ها

یادداشت-۱

نظام متمرکز تامین اجتماعی

علی حیدری
 عضــو و نایــب رئیــس هیــات مدیــره 

سازمان تامین اجتماعی
 تامين اجتماعی يکی از راهکارهای اصلی و اساسی تحقق 
عدالت اجتماعی است و به همين سبب در اصول سوم )بندهای 
8، 19 و 12(، 21 )بندهای 2 و4(، 29 و 43 )بندهای 1 و 2( قانون 
اساسی به مقولات تامين اجتماعی، )مشتمل بر امداد اجتماعی، 
حمايت اجتماعی و بيمه های اجتماعی( پرداخته شده است. در 
تمامی اين اصول تضمين سطح پايه تامين اجتماعی يعنی نيازهای 
اساسی و اوليه برای همگان، جزو تکاليف دولت تلقی شده است. 
بدين معنی که وجوب کفايی و مسئوليت نهايی تامين اجتماعی 
و تضمين حد کفاف برای تمامی افراد جامعه برعهده دولت است 
و دولت مبعوث و مکلف است که چنانچه مردم ناتوان از تامين اين 
نيازهای اوليه و اساسی و پوشش بيمه ای باشند، اين نقصان فردی 
و خانوادگی را پوشــش دهد و جبران نمايد. در اصل 43 قانون 
اساسی وظيفه دولت در جلوگيری از بروز نابرابريهای پيشينی 
تاکيد شده است و اصول 3، 21 و 29 قانون اساسی به وظيفه دولت 

در رفع نابرابريهای پسينی اشاره دارد.
ترجيع بند تمامی اصول مزبور، بحث همگانی بودن حق 
تامين اجتماعی و تکليف دولت در استيفای اين حق است. عدالت 
اجتماعی بعنوان آرمان مردم در سال 57 مطرح و در گفتمان امام 
)ره( نماد و نمود زيادی داشته است و در اصول متعدد قانون اساسی 
به آن پرداخته شده است. برای تحقق اين امر طی چهار دهه اخير، 
طرحها و برنامه های زيادی به مورد اجرا گذاشته شده است که 
پاشنه آشيل تمامی آنها فقدان فراگيری و تمرکز و عدم ابتناء بر 
آمار ثبتی و عملياتی بوده است. اين مقوله در گفتمان رهبری نظام 
نيز تواتر و بسامد بسياری داشته است و ايشان در سياستهای کلی 
برنامه های توسعه سوم تا ششم و سند چشم انداز بر آن تاکيد 
فراوانی داشــته اند. ايشان در ارزيابی خود از عملکرد نظام بيان 
داشــتند که اگرچه در حوزه عدالت اقدامات خوبی طی 4 دهه 
گذشته انجام پذيرفته وليکن تا مطلوبات نظام اسلامی B ايرانی 
فاصله دارد و بهمين سبب مقوله عدالت را جزو مطالبات خود مطرح 
ســاختند. بهرتقدير و عليرغم اينکه ساختارها و سازوکارهای 
مختلف و متنوعی برای تحقق عدالت اجتماعی ايجاد گرديده است 
و اعتبارات و منابع قابل توجهی برای اين منظور اختصاص يافته و 
مصروف گرديده است وليکن اين اقدامات و فعاليتها از اثربخشی، 
کارايی و کارآمدی لازم برخوردار نبوده است و هنوز جلوه های 
فاحش فقر و آسيب اجتماعی در سطح کشور مشاهده می شود. 
امری که با وقوع بحران اقتصادی ناشی از تحريم ها و حصر اقتصادی 
و بويژه شيوع ويروس منحوس کرونا عمق و شدت بيشتری يافته 
است. در اين شرايط، وظيفه و رسالت دولت و حاکميت در قبال 
اقشار ضعيف جامعه بيش از هر زمان ديگری است، امری که اخيراً 
رهبری نظام با سران قوا بر آن تاکيد نمودند از نظر ايشان، اين امر 
آنقدر اهميت داشته است که آنرا در کنار 3 موضوع کسری بودجه، 
سرمايه گذاری و جهش توليد، بعنوان 4 مساله اصلی کشور مطرح 
و برای هر يک راهکارهايی را تعيين کردند. ايشان »ايجاد نظام 
متمرکز تأمين اجتماعی برای آحاد مردم« و »ايجاد پايگاه ملی 
ايرانيان با اتصال پايگاههای مختلف اطلاعاتی به يکديگر« را از 
جمله پيشــنهادهايی برای حمايت از اقشار ضعيف و کاهش 
مشــکلات مردم برشمردند. متعاقب اين امر جناب آقای دکتر 
شريعتمداری وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعی طی نامه ای خبر از 
تدوين “برنامه عمل” نظام متمرکز تامين اجتماعی برای آحاد 
مردم و شکل دهی پايگاه ملی ايرانيان ازطريق اتصال پايگاههای 
اطلاعات مختلف با يکديگر دادند و طی 4 دهه اخير، دو منظومه 
منســجم قانونی در اين زمينه تدوين و تصويب شده است که 
عبارتند از قانون ساختار نظام جامع رفاه و تامين اجتماعی )مصوب 
سال 1383( و نظام چندلايه تامين اجتماعی )در قالب مواد 3، 5 
و بويژه 57 قانون احکام دائمی برنامه های توسعه و مواد 78، 79، 
80 و بويژه 81 قانون برنامه ششم توسعه- مصوب سال 1395( 
که بهرتقدير تا پيش از بروز بحران کرونا منجر به ايجاد فراگيری 
خدمات و پوشــش های سطح پايه نگرديده است و مقدمات و 
تمهيدات لازم برای تحقق اين امر ازطريق شکل گيری پايگاه 
اطلاعات رفاهی ايرانيان فراهم شده است و اخيراً در زمينه انجام 
آزمون وسع برای برقراری برخی حمايتهای معيشتی بکار گرفته 

شده و بطور نسبی موفق به احراز استحقاق افراد شده است. 

صنعت خودرو کشور برای توليد 1.5 ميليون خودرو سالانه به 3.5 ميليارد دلار ارز برای تامين قطعات و لوازم يدکی نيازمند است، در حالی که واردات اين ميزان 
خودرو حداقل 15 ميليارد دلار نياز دارد، از آنجا که در کشورمان سالانه به 5/1 ميليون دستگاه خودرو غير لوکس نياز داريم، چنانچه بخواهيم اين مقدار را از ديگر کشورها 
وارد کنيم، بابت هر دستگاه خودرو، دست کم به 10 هزار دلار ارز نيازمنديم. اگر 10 هزار دلار را در 5/1 ميليون دستگاه ضرب کنيد، 15 ميليارد دلار می شود. چنانچه ارز 
مورد نياز برای واردات لوازم يدکی معادل 5/3 ميليارد دلار را هم به 15 ميليارد دلار بيفزاييم، رقمی بالغ بر 5/18 ميليارد دلار را شامل خواهد شد. بر اساس اين گزارش، 
صنعت خودرو کشور برای توليد اين مقدار خودرو سالانه به 5/3 ميليارد دلار ارز برای تامين قطعات و لوازم يدکی نيازمند است. وقتی عدد ياد شده از 5/18 ميليارد هزينه 
واردات کاسته می شود، 15 ميليارد دلار باقی می ماند که اين رقم صرفه جويی شده را می توان در پروژه های توسعه ای کشور به کار انداخت؛ پروژه های مهمی که شايد به 
دليل محدوديت های بودجه ای کشور و يا تحريم های تحميل شده، سال ها در ليست انتظار باقی می مانند تا بلکه برای ايجاد و راه اندازی آنان گشايشی حاصل شود./ تسنيم

به گزارش ميزان، دادسرای عمومی و انقلاب اسلامی تهران از اعدام »روح اله زم« مدير کانال تلگرامی آمدنيوز خبر داد. 22 مهرماه سال گذشته خبر دستگيری 
رح اله زم مدير کانال تلگرامی آمدنيوز توسط سپاه پاسداران انقلاب اسلامی اعلام شد. اولين دادگاه رح اله زم بهمن ماه سال گذشته برگزار شد و در ادامه تيرماه امسال 
پس از برگزاری 6جلسه دادگاه، شعبه 15 دادگاه انقلاب به ريا ست قاضی صلواتی حکم اعدام او را در 13 مورد اتهامی اعلام کرد. حکمی که با اعتراض زم مجددا بررسی 
شد اما در نهايت  غلامحسين اسماعيلی سخنگوی قوه قضائيه از تاييد حکم اعدام رح اله زم در ديوان عالی کشور خبرداد. اسماعيلی درباره تاييد اين حکم در نشست 
خبری روز 19 آذرماه خود گفت: بيش از يک ماه قبل ديوان عالی کشور به اين پرونده رسيدگی کرد و حکم صادره از دادگاه انقلاب به تاييد ديوان عالی کشور رسيده 
است. دادگاه بدوی رسيدگی به اتهامات زم، 13 مورد از عناوين ريز اتهامات نامبرده را توام با  هم، از مصاديق افساد فی الارض دانسته و بدين جهت برای مشاراليه حکم 
اعدام صادر کرده بود؛ همچنين دادگاه مزبور برای چند مورد ديگر از اتهامات منتسب به زم که در زمره مصاديق افساد فی الارض نبوده، مجازات حبس تعيين کرده بود.

صرفهجویی۱۵میلیارددلاریباتولیدخودروداخلیباکیفیت »روحالهزم«اعدامشد

علی امام مدير عامل شرکت مترو  
گفت: در مورد سرانجام آزاد سازی پول 
اوراق مشارکت مترو که نزد بانک رفاه 
مانده و بخش ديگــری از وثايق ملکی 

شهرداری تهران برای آزادسازی وجوه 
حاصل از فروش اوراق مشــارکت سال 
1398 توســعه شــبکه حمــل و نقل 
عمومی پايتخت در دفترخانه اســناد 
رسمی ترهين شــده است، اميدواريم 
هفتــه آينده و با نهايی شــدن مراحل 
وثيقه گــذاری که املاک جديد مورد 
تاييد بانک عامل انتشار اوراق مشارکت 
باشــد، شــرايط برای تکميل هر چه 
ســريعتر وثيقه های ملکی مورد نياز 
جهت آزاد ســازی بخــش ديگری از 
1500 ميليــارد تومان وجــوه اوراق 
مشــارکت فراهم شود، البته کل اوراق 
مشارکت مربوط به توسعه شبکه حمل 
و نقل عمومی پايتخت 1500 ميليارد 
تومان برای ســال 1398 بوده که هزار 

ميليارد تومان آن ســهم مترو و 500 
ميليارد تومان آن به نوســازی ناوگان 
اتوبوسرانی تهران اختصاص دارد، ذکر 
اين نکته ضروری است که بانک رفاه در 
زمينه تقبل مسئوليت انتشار و فروش 
اوراق مشــارکت ســال 1398 نهايت 
همکاری را با شــهرداری تهران داشته 
اســت و در همين راســتا اخيراً روال 
ترهين وثايق ملکی شــهرداری تهران 
ســرعت بهتری گرفته است؛ در واقع با 
تلاش تمام دست اندرکاران امر، به نظر 
می رسد بتوان به زودی شاهد آزادسازی 
کل وجــوه حاصل از فــروش 1500 
ميليارد تومان اوراق مشــارکت ســال 
1398 باشيم ، ناگفته مشخص است که 
وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی به 

همراه سازمان تامين اجتماعی و بانک 
رفاه، همکاری خوبی جهت انتشاراوراق 
مشــارکت ســال 1398 با شهرداری 
تهران داشــته اند و بــرای رفع موانع 
موجود به منظورآزادسازی وجوه حاصل 
از فروش اوراق نيز حســن نيت خود را 
ثابــت کرده اند که بايد در اين زمينه از 
آنهــا قدردانی کرد .در هــر صورت با 
آزادســازی آن بخش از وجــوه اوراق 
مشــارکت که دولت تضمين پرداخت 
اصل و سود آن را کرده است ، اين حسن 
نيت وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی 
به همراه زيرمجموعه های آن بيش از 
پيش ثابت شده و امکان خدمتگزاری 
بهتر و بيشتر در کوتاهترين زمان ممکن 
به مردم صبور پايتخت را فراهم خواهد.

 بانک رفاه  بخشی از وثایق شهرداری 
برای آزادسازی  پول مترو را پذیرفت

یکم دی ماه، 
خجسته سالروز 

آغاز احداث 
فولاد مبارکه 
درسال 1360 

گرامی باد
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خبر

ایرانسل تندیس طلایی رعایت حقوق 
مصرف کنندگان را دریافت کرد

ايرانسل برای هفتمين سال متوالی، با کسب رضايتمندی 
بالای 90 درصدی مشترکان، موفق به دريافت تنديس طلايی 
رعايت حقوق مصرف کنندگان شد. اولين و بزرگترين اپراتور 
ديجيتال ايران، تنها اپراتور تلفن همراه است که امسال موفق به 

دريافت تنديس رعايت حقوق مصرف کنندگان شده است.
در اين مراسم، رئيس سازمان حمايت مصرف کنندگان و 
توليدکننــدگان تصريــح کــرد: تنديس رعايــت حقوق 
مصرف کنندگان، هر سال طی يک همايش اهدا می شد و امسال 
با توجه به شــرايط کرونايی، تصميم گرفتيــم خودمان نزد 
شــرکت های برتر برويم و تنديس را به آنان اهدا کنيم و در اين 
راستا، ايرانسل نخستين شرکتی است که اين تنديس را دريافت 
می کند. بيژن عباسی آرند مديرعامل ايرانسل هم در اين مراسم 
طی سخنانی گفت: امسال رشد مصرف ديتا در شبکه ايرانسل، 
تقريبا 85 درصد افزايش داشته، درحالی که روند طبيعی رشد 
مصرف، حدود 35 درصد است. بر همين اساس، نياز بود ظرفيت 
شبکه را به همين نسبت توسعه دهيم که کار نسبتاً سنگينی در 
اين راستا انجام شد و لازم است از همکاری وزارت صمت در اين 
زمينه، برای کمک به توســعه تجهيزات، ثبت سفارش، امور 
گمرکی و... تشکر کنم. با رشد چشمگير تقاضا برای مصرف ديتا، 
ايرانسل در توسعه شبکه، اقدامات قابل توجهی انجام داده که از 
آن جمله می توان به احداث جاده برای نصب سايت نسل چهار 
در مناطق صعب العبور کوهستانی اشاره کرد. هم اکنون در قالب 
طرح USO وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، نزديک به 90 
درصد روســتاهايی که جمعيت بالای 20 خانوار دارند، تحت 
پوشش شبکه تلفن همراه هستند. در روستاهايی که ايرانسل 
حضور يافته و شبکه ايجاد کرده، از طريق رومينگ ملی، دسترسی 

مشترکان ساير اپراتورها به شبکه را نيز فراهم کرده است.

خبر
حاکمیت مطلوب و تاثیر آن در 

بازارهای مالی

ششمين همايش مالی اسلامی ايران با محوريت بررسی 
موضوع حاکميت مطلوب و تاثير آن بر بازارهای مالی به صورت 
ارايــه  بــه  تخصصــی  هــای  پنــل   مجازيــدر 

ديدگاه های خود در مورد موضوع همايش پرداختند.
علی صالح آبادی مدير عامل بانک توسعه صادرات ايران 
گفت: برگزاری پنج دوره همايش علمی سالانه با محوريت 
موضوعات روز مالی اسلامی از فعاليت های مهم و ارزشمند 
انجمن مالی بوده است، محتوای اين نشست های تخصصی و 
همايش های برگزارشده در پايگاه اين انجمن در دسترس 
اساتيد و علاقه مندان قرار دارد؛ اين پايگاه به عنوان يک سايت 
مرجع علمی، مجموعه مطالب ارزنده و متنوعی در حوزه مالی 
اسلامی را در بر می گيرد. وی انتشار فصلنامه تحقيقات مالی 
اسلامی را از ديگر دستاوردهای انجمن مالی اسلامی عنوان 
کرد و گفت: اين فصلنامه به همت انجمن مالی اســلامی، 
دانشگاه امام صادق و سازمان بورس منتشر می شود و آماده 
انتشــار آثار پژوهشــگران و اســاتيد حوزه مالی اسلامی 
اســت،انجمن رئيس انجمن مالی اسلامی موفق به کسب 
رتبه A بين انجمن های علمی از طرف وزارت علوم شده و 
توانسته جايگاه شايسته ای بين انجمن های علمی کشور 
کســب کنــد، پذيــرش 134 دانشــجو در دوره هــای 
آموزش DBA بازار سرمايه اسلامی را از ديگر افتخارات علمی 
انجمن مالی اسلامی دانست، تا کنون پنج دوره DBA بازار 
سرمايه دانشجو پذيرش کرده ايم که اولين دوره آن همزمان با 
مجمع سالانه انجمن فارغ التحصيل و موفق به اخذ گواهينامه 

های خود از سازمان بورس و انجمن مالی اسلامی شدند.

پرداخت غرامت دستمزد ایام بیماری کرونا غیرحضوری شد
مديرعامل سازمان تأمين اجتماعی گفت: پرداخت حق 
بيمه و احتساب دوران خدمت سربازی به عنوان سابقه بيمه افراد 
و همچنين پرداخت غرامت دستمزد ايام بيماری کرونا به صورت 

کاملا غيرحضوری انجام می شود.
به گزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط عمومی سازمان 
تأمين اجتماعی، دکتر مصطفی سالاری در ششمين جلسه 
هفتگی رونمايی از ســامانه های غيرحضوری سازمان تأمين 
اجتماعی که با عنوان طرح 3070 درحال اجرا است؛ اظهار داشت: 
امروز 4 سرويس غيرحضوری جديد به بهره برداری می رسد و 
تعداد خدمات غيرحضوری ما در اين طرح به 13 خدمت می رسد، 
پرداخت حق بيمه و احتساب دوان خدمت سربازی به عنوان 
سابقه بيمه يکی از خدمات سازمان تأمين اجتماعی است که از 
امروز به صورت  کاملا غيرحضوری ارائه می شــود و نيازی به 
مراجعه افراد برای دريافت اين خدمت نخواهد بود، غيرحضوری 
شدن اين خدمت به بيمه شدگان تأمين اجتماعی از طريق تبادل 
اطلاعات با سازمان نظام وظيفه انجام شده است و شرط استفاده 
غيرحضوری از اين خدمت داشتن کارت پايان خدمت هوشمند 
است. وی پرداخت غيرحضوری غرامت دستمزد ايام بيماری 
کرونا را ديگر سرويس غيرحضوری اين سازمان در هفته جاری 
اعلام کرد و گفت: بيمه شدگانی که به بيماری کرونا مبتلا شده اند 
برای دريافت غرامت دستمزد ايام بيماری منحصرا بايستی از 

طريق سامانه خدمات غيرحضوری ثبت درخواست کنند و نيازی 
به مراجعه آنان به شعب تأمين اجتماعی نيست، ما در سازمان 
تأمين اجتماعی پيگيری فراوانی برای عدم نياز به ثبت درخواست 
غرامت دستمزد ايام بيماری کرونا انجام داده ايم و اميدواريم اين 
موضوع در آينده نزديک محقق شود و با ارسال اطلاعات مورد نياز 
از سوی مراجع قانونی به سازمان تأمين اجتماعی حتی نيازی به 
ثبت درخواست بيمه شدگان مبتلا به  کرونا نباشد و بتوانيم 

غرامت دستمزد ايام بيماری را بدون ثبت درخواست به حساب 
آنان واريز کنيم. وی مشاهده جزئيات و گردش حساب بدهی 
کليه کارفرمايان کارگاههای مشمول قانون تامين اجتماعی و 
همچنين دريافت غيرحضوری اعتراض احتمالی کارفرمايان به 
بدهی اعلامی و تعيين زمان رسيدگی را دو خدمت غيرحضوری 
ديگر سازمان تأمين اجتماعی برشمرد و گفت: با بهره برداری از 
اين دو سرويس کارفرمايان می توانند از جزئيات مربوط به بدهی 
خود مطلع شــوند و اگر اعتراضی به بدهــی دارند به صورت 
غيرحضوری ثبت اعتراض کنند و زمان رسيدگی به اعتراض 
کارفرمايان نيز در همين سامانه به آنان اعلام می شود، پيشنهادات 
و ايراداتی که توســط مردم و همکاران در سامانه 1420 اعلام 
می شود بايد کاناليزه و تحليل شود و مجموعه معاونت بيمه ای و 
فرهنگی بايد از منظر مردم بهره برداری از سامانه را ارزيابی کنند 
و ايرادات و محدوديت های احتمالی را پيگيری و برطرف کنند، 
برای موفقيت طرح 3070 تيم رصد سامانه خدمات غيرحضوری 
با همکاری معاونت بيمه ای و معاونت فرهنگی اجتماعی و امور 
استانها شکل می گيرد و از ظرفيت استانها نيز استفاده می شود و 
مديران استانی نيز تيم رصد تشکيل می دهند و سازوکار انتقال 
و پيگيری مسائل نيز تعيين می شود و اطلاعات دريافتی از استانها 
از طريق 1420 با سازوکاری مشخص، به صورت روزانه تحليل و 

پيگيری می شود.

گوگل و اپل به توافقی بر سر متوقف کردن به اشتراک گذاری موقعیت مکانی کاربران دست یافته اند که حفظ امنیت و حریم شخصی آنها را تسهیل می کند. به گزارش مهر شرکتی 
به نام ایکس - مد سوشیال کدهای برنامه نویسی خاصی را ابداع کرده که در برخی اپلیکیشن های گوشی های هوشمند موجود بوده و برای شناسایی موقعیت مکانی کاربران و فروش 
این اطلاعات به کار می رود. گوگل و اپل در تلاش هستند افزودن کدهای یادشده به اپلیکیشن های تلفن همراه را ممنوع کنند. هر دو شرکت به برنامه نویسان و توسعه دهندگان 
اعلام کرده اند که باید کدهای شرکت ایکس - مد را از نرم افزارهای خود حذف کنند و در غیر این صورت اپلیکیشن های آنها از فروشگاه های آنلاین اپل و گوگل حذف می شود. 
ایکس - مد خود نیز می تواند اطلاعات این کدها را دریافت کرده و به فروش برساند و از این طریق به داده های ارزشمندی در مورد موقعیت مکانی کاربران گوشی های هوشمند 
دست یابد. ایکس - مد براساس مقدار اطلاعات به دست آمده در مورد موقعیت مکانی کاربران هر اپلیکیشن به توسعه دهندگان آنها پول پرداخت می کند. اپل و گوگل به ترتیب 
دو و یک هفته به برنامه نویسان و توسعه دهندگان فرصت داده اند تا کدهای یادشده را از اپلیکیشن های خود حذف کنند و ممکن است این مهلت حداکثر به مدت ۳۰ روز تمدید 

شود. گفتنی است ارتش امریکا از جمله خریداران مهم این نوع اطلاعات مربوط به موقعیت مکانی کاربران گوشی های هوشمند و بویژه کاربران مسلمان است.

ازسویگوگلواپل
اشتراکگذاری
موقعیتمکانی
کاربرانممنوعشد

سميه رفيعی عضو کميسيون کشاورزی مجلس با اشاره به لغو اجرای قانون تمرکز در تابستان 1398 
توسط شورای سران قوا )با پيشنهاد دولت( گفت: اين تصميم ضربه سختی به امنيت غذايی و تنظيم بازار 
محصولات کشاورزی وارد کرد که اثرات آن در حال حاضر در وضعيت نابسامان بازار قابل مشاهده است. وی 
درباره نقش قانون تمرکز وظايف و اختيارات بخش کشاورزی در وزارت جهاد کشاورزی در تنظيم بازار محصولات 
کشاورزی، گفت: قانون تمرکز از جمله قوانين راهبردی و با اهميت بخش غذا و کشاورزی کشور محسوب 
می شود. هدف از قانون مذکور، مديريت زنجيره تامين محصولات کشاورزی توسط يک دستگاه از حلقه اول 
)نهاده های کشاورزی( تا محصول نهايی )محصولات مصرفی مردم( است. تجربه کشورهای پيشرو در زمينه 
امنيت غذايی هم نشان می دهد، زنجيره تامين محصولات کشاورزی آنها دارای مديريتی واحد و يکپارچه است. 
در کشور ما وزارت جهاد کشاورزی از سال 1392 بر اساس قانون تمرکز وظايف و اختيارات بخش کشاورزی در 
وزارت جهاد کشاورزی، مسؤول مديريت زنجيره تامين و تنظيم بازار محصولات کشاورزی بود. اين موضوع، 

خروجی و نتيجه مطالعات مراکز پژوهشی دولتی و خصوصی کشور هم بوده است./ فارس

لغواجرایقانونتمرکز
ضربهسختیبهتنظیمبازار
محصولاتکشاورزیزد

سمیه رفیعی

به گزارش روابط عمومی شرکت به پرداخت ملت، با برگزاری مجمع عمومی فوق العاده شرکت به پرداخت ملت ، افزايش 
سرمايه اين شرکت از محل سود انباشته به تصويب رسيد. داريوش روحی، معاون مالی و پشتيبانی هلدينگ »فناوران 
هوشمند بهســازان فردا« که رياست اين مجمع را بر عهده داشت، افزايش سرمايه شرکت به پرداخت ملت از 1450 

ميليارد ريال به 3000 هزار ميليارد ريال، از محل سود انباشته انجام خواهد شد.
 )EEE( در ادامه، محمدرضا نمازی، مديرعامل شــرکت به پرداخت ملت نيز با اعلام رشــد 56 درصدی سود هر سهم
شرکت در 6 ماه امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل، سود هر سهم شرکت، در 6 ماه نخست امسال بالغ  بر 1330 ريال 
بوده است و پيش بينی می شود اين رقم تا پايان سال جاری به 2هزار و 690 ريال برسد، درآمد 6 ماه امسال به هزار و 317 
ميليارد تومان رســيده که نسبت به درآمد 977 ميليارد تومانی مدت مشابه سال گذشته، رشد 35 درصدی را نشان 
می دهد. همچنين سود 6ماه سال جاری نيز به 193 ميليارد تومان رسيده که نسبت به سود 124 ميليارد تومانی سال 
قبل، 56 درصد افزايش داشته است. در اين مجمع عمومی فوق العاده، حميد عباسيان، معاون مالی شرکت به پرداخت 
به عنوان دبير مجمع و امير خدابنده و عليرضا کرمی، نمايندگان شرکت  ساختمانی بانک ملت و شرکت چاپ بانک ملت 
به عنوان ناظر حضور داشتند. به علاوه محمودی، نماينده بورس نيز به صورت برخط بر روند برگزاری مجمع نظارت داشت.

تصویبافزایش
سرمایه۱۵۵۰میلیاردریالی
بهپرداختملت

محمدرضا نمازی

همزمان با هشــتمين ماه فعاليت بيمه باران، با حضور مديرعامل، معاون فنی و مديران شــرکت بيمه باران و 
همچنين مديران دفاتر بازاريابی )به صورت آنلاين( نخســتين قرعه کشی باشگاه مشتريان بيمه باران برگزار 
شد و 20 نفر از بيمه گذاران شرکت به  قيد قرعه برنده هديه 5 ميليون ريالی شدند.  عليرضا هادی، مديرعامل 
بيمه باران، پيش از شروع قرعه کشی با اشاره به اهميت راهبرد مشتری مداری گفت: يکی از محورهای اساسی 
فعاليت های بيمه باران، مشتری مداری و پاسداشت حقوق و منافع آنهاست به همين منوال از ابتدای تاسيس 
شرکت بيمه باران، مشتريان از جايگاه مهمی نزد ما برخوردار بودند، به سبب امکاناتی که در باشگاه مشتريان 
باران وجود دارد و البته تلاش بر گســترده شــدن دامنه آن نيز خواهد شد، اين قرعه کشی صورت می گيرد تا 
بيمه گذارانی که با اعتماد به ما قدم در اين راه بارانی گذاشــتند بتوانند از مزيت ها و منافع آن بهره مند شوند. 
قرعه کشــی و اهدای جوايز به 20 بيمه گذار، نخســتين قدم ما برای آغاز راهی است که می تواند به استحکام 
پيوند ميان بيمه باران و مشتريان منجر شود و آينده سرمايه گذاری بيمه گذاران را بيش  از پيش شکوفا سازد. 
ما به پشتوانه اعتماد و همراهی مشتريان ارزشمندمان، به اين راه ادامه خواهيم داد، زيرا باور داريم شکوفايی 

و رشد شرکت، از مسير تقويت اين ريسمان و افزايش شفافيت می گذرد.

اهمیتراهبرد
مشتریمداری
دربیمهباران

 بیمه باران

احمد رضا شــرافت نامزد معرفی شده از سوی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات جمهوری اسلامی ايران، به 
رياست کميته مديريت جامعه مخابراتی آسيا و اقيانوسيه )APT( برگزيده شد.

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، در چهل و چهارمين اجلاس کميته 
مديريت جامعه مخابراتی آسيا و اقيانوسيه )APT(، احمدرضا شرافت نامزد معرفی شده از سوی وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات جمهوری اسلامی ايران، به اتفاق آراء به رياست اين کميته برگزيده شد. کميته مديريت جامعه مخابراتی آسيا و 
اقيانوسيه )APT( يکی از ارکان مهم و اصلی اين سازمان بين المللی است که نقش مهمی در تدوين استراتژی ها و برنامه وبودجه 
ساليانه اتحاديه بر عهده دارد. پيش از ايران، کره جنوبی عهده دار مديريت اين کميته بود و روسای قبلی در ادوار پيشين نيز غالباً 
از کشورهای بانفوذ شرق آسيا در اين جايگاه قرار داشتند. انتخاب نماينده ايران به عنوان رئيس کميته مديريت جامعه مخابراتی 
آسيا و اقيانوسيه )APT( در اجلاس چهل و چهارم که از 17 تا 19 آذرماه )7 تا 10 دسامبر( برگزار شد، تحول مهمی در مسير 
تأثيرگذاری و ايفای نقش بيشتر کشورمان در جامعه مخابراتی آسيا و اقيانوسيه محسوب می شود. 38 کشور از سراسر آسيا و 

اقيانوسيه در اين اتحاديه عضو هستند.

ایرانرئیسکمیتهمدیریت
جامعهمخابراتیآسیاو
اقیانوسیهشد

وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات

معاون وزير صمت و رئيس هيئت عامل ايميدرو نيز در حاشية بازديد وزير صمت از شرکت فولاد مبارکه و در 
مصاحبه با خبرنگار فولاد، همکاری در اجرای ابرَ پروژۀ نورد گرم شمارۀ 2 فولاد مبارکه را وظيفه ای ملی خواند.

وجيه اله جعفری طرح نورد گرم شمارۀ 2 فولاد مبارکه و تأمين مواد اوليه را دو موضوع مهم و اساسی برای اين 
مجموعة عظيم عنوان کرد و گفت: در خصوص طرح نورد گرم شمارۀ 2 بايد پيگيری هايی انجام شود تا به اتفاق همکاران 

و مجموعة مديريتی فولاد مبارکه، در يک بازۀ زمانی کوتاه اين موضوع را به نتيجه برسانيم.
وی افزود: به طور قطع طرح نورد گرم شمارۀ 2 بايد هرچه سريع تر اجرا شود، چراکه هم در آيندۀ فولاد مبارکه و 
هم تأمين بازار ورق کشور بسيار تأثيرگذار است. معاون وزير صنعت، معدن و تجارت در ادامه بر رفع هرچه سريعتر 
مشکلات اجرای اين پروژه تأکيد کرد. رئيس هيئت عامل ايميدرو با بيان اينکه به عنوان نهاد ناظر، وظيفة خود می دانيم 
فولاد مبارکه را در تأمين مواد اوليه همراهی کنيم، افزود: سعی می کنيم در بازۀ زمانی کوتاه، بسته ای برای تأمين بدون 
دغدغة مواد اوليه فولاد مبارکه تدوين کنيم. وی در پايان خاطرنشان کرد: در زمينة تأمين مواد اوليه، قطعا همکاری 

ايميدرو، وزارت خانه و وزير صمت را شاهد خواهيم بود.

همکاریدرزمینۀاجرایپروژۀ
نوردگرمشمارۀ۲فولاد
مبارکهوظیفۀملیاست

وجیه اله جعفری

وزير راه و شهرسازی از تلاش اين وزارتخانه برای اخذ مصوبه نهايی هيات دولت به منظور آغاز عمليات اجرايی 
متروی شهر جديد پرديس خبر داد. به گزارش پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، در ديدار مهدی هدايت، مديرعامل 
شرکت عمران شهر جديد پرديس با محمد اسلامی، وزير راه و شهرسازی، برخی از موضوعات مهم عمرانی مربوط به 

اين شهر جديد، مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 
هدايتد در جريان اين ديدار ضمن قدردانی از وزير راه و شهرسازی برای پيگيری  مشکلات شهر جديد پرديس 
به ارائه گزارشی از تامين مالی و تکميل پروژه های، مسکن مهر، مترو، تصفيه  خانه شماره 2، خدمات زيربنايی و روبنايی 

پرداخت.  
 وزير راه و شهرسازی نيز در اين ديدار با ارزيابی مثبت از اقدامات انجام  شده در پرديس، تسريع در تکميل واحدها 
و تحويل آن ها به مالکان و همچنين تکريم ارباب رجوع را از اولويت های اين وزارتخانه عنوان کرد و افزود: وزارت راه و 
شهرسازی تمام تلاش های خود را برای اخذ مصوبه نهايی دولت جهت آغاز عمليات اجرايی متروی پرديس به کار 

گرفته تا در روزهای آتی شاهد کلنگ   زنی اين پروژه ملی در پرديس باشيم.

محمد اسلامی
تلاشبرایاخذمصوبه
دولتجهتآغازعملیات
اجراییمترویپردیس

معاون وزير راه و شهرسازی گفت: تمام قطعه  های آزادراه شيراز-اصفهان به طول 225 کيلومتر روی 
هم  رفته 83 درصد پيشرفت فيزيکی دارد. به گزارش پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، خيراله خادمی در 
بازديد از قطعه 7 آزادراه شــيراز- اصفهان افزود: اين آزادراه از اولويت  های اجرايی شــبکه آزادراهی کشور و 
طولانی ترين آزادراه در دست اجرای کشور است و تمام تلاشمان اين است که در شش  ماهه اول سال 1400 
زير بار ترافيکی برود او افزود: در تمام قطعات به جز قطعه 7، پيشرفت فيزيکی پروژه بالای 90درصد است و 
فقط قطعه 7 نسبت به ساير قطعات عقب   افتادگی دارد. معاون وزير راه و شهرسازی دليل عقب  افتادگی قطعه 
7 آزادراه شيراز-اصفهان را سنگين بودن عمليات خاک  برداری و وجود معارضين در مسير و از لحاظ زمانی دير 
شروع  شدن عمليات اجرايی اين قطعه عنوان کرد و متذکر شد: مسئولان استان در تسريع رفع معارضان در 
اين قطعه کمک کنند و اين افراد نيز همکاری لازم را داشته باشند تا به محض رسيد نقدينگی، حق و حقوق 
آنها پرداخت خواهد شد. مديرعامل شرکت ساخت و توسعه زيربناهای حمل و نقل کشور اظهار اميدواری کرد 

که با يک برنامه اجرايی جبرانی در قطعه هفت، عمليات اجرايی تسريع يابد.

پیشرفت8۳درصدی
آزادراهشیراز-اصفهان

خیراله خادمی

در پی نهادينه سازی و تداوم رويکرد حمايتی بيمه ايران از توليدکنندگان و فعالان اقتصادی در سال جهش 
توليد، مجموعه ها و گروه های توليدی بزرگ کشور تحت پوشش شرکت سهامی بيمه ايران قرار می گيرند.
مديرعامل بيمه ايران در نشســت توسعه همکاری با آقای مهندس افراشــته پور مديرعامل هلدينگ افرا، از 
تداوم سياست حمايت از جهش توليد و حمايت حداکثری بيمه ايران از هلدينگ های معظم کشور خبر داد. 
دکتر رضايی اصل وفای به عهد را از مهم ترين اصول و باور اعتقادی مديران و کارکنان بيمه ايران دانســت و 

رســالت و وظيفه بيمه ايران را در مقطع کنونی اقتصاد کشور پراهميت تر و مضاعف دانست.
آقای افراشته پور نيز ضمن تشکر از سبقه همکاريهای مشترک و عملکرد متمايز بيمه ايران در ارايه خدمات 
کيفی و با توجه به ظرفيت ريسک پذيری و توانمنديهای فنی و مالی بيمه ايران،اطمينان خاطر توليدکنندگان 
را از ناحيه تامين ريســک ها و ايفای بموقع تعهدات ضروری دانســت و خاطرنشان کرد که با توسعه و تعميق 
همکاری با بيمه ايران، فعالان اقتصادی، دغدغه و نگرانی از ناحيه خطرات، فعاليت ها و مسئوليت ها نداشته 
باشند. در خاتمه اين نشست که معاون فنی و مديرکل بيمه های مسئوليت و حمل و نقل بيمه ايران نيز حضور 

داشــتند طرفين نسبت به امضا و مبادله تفاهم نامه همکاری اقدام نمودند.

هلدینگهایبزرگکشور
زیرچترحمایتیبیمهایران
قرارمیگیرند

شرکت سهامی بیمه ایران

يکی از بهترين راهکارهــا برای محافظت از کامپيوتر و... 
اســتفاده از نرم افزارهای ضد ويروس و بدافزار است که يکی از 
نمونه های موفق را می توان UVK Ultra Virus Killer دانست؛ 
يک نرم افزار حرفه ای برای حذف و پاکســازی ويندوز از وجود 
ويروس ها و بد افزارها که با استفاده از ظاهر ساده و کاربرپسند آن 
براحتی می توانيد سيستم تان را از وجود بدافزارها پاکسازی کنيد. 
از ويژگی های اين نرم افزار می توان به فيلتر تمامی پردازش های 
در حال اجرا برای بررســی احتمال وجود بدافزارها اشاره کرد. 
قابليت انتخاب و پردازش چندين پردازش در يک زمان و همچنين 
قابليت از کار انداختن چندين پردازش در يک دســتور از ديگر 
قابليت های اين نرم افزار به شمار می رود. با کمک اين آنتی ويروس 
همچنين می توانيد تمامی پردازش های ناشناخته و فولدرهای 
مشــکل دار را از کار بيندازيد و آنها را پاک کنيد. امکان توقف يا 

استارت پردازش های در حال انجام، قابليت وريفای کردن امضای 
انتقال فايل ها و نيز پشتيبانی از نمايش پردازش های مرتبط به 
 اينترنــت از ديگــر توانمندی هــای ايــن آنتی ويــروس به 

شمار می رود. 
از ديگر قابليت های اين نرم افزار امکان نمايش فايل های 
پردازش های در حال انجام، قابليت برنامه ريزی کردن برای انجام 
و مديريــت پردازش ها و نيز امــکان متوقف کردن تمامی نرم 
افزار های غير مايکروسافتی در حال انجام است. با کمک اين نرم 
افزار همچنين می توانيد فايل و فولدرهايی که شما امکان پاکسازی 
آن را نداريد ، پاک کنيد و جايگزينی يا کپی فايل ها هم از ديگر 
امکانات آن به شــمار می رود. نمايش لاگ های سيستم برای 
پردازش های صورت گرفته، اسکن و ايجاد لاگ های برنامه ريزی 
شده و دقيق طبق خواسته های شما و نيز نمايش فايل و فولدرهای 

تازه ايجاد شده به منظور شناسايی احتمالی ويروس ها از ديگر 
برنامه های جالب اين آنتی ويروس محسوب می شود. از ديگر 
توانمندی های اين نرم افزار هم آناليز ويروس های يافت شده برای 
شناسايی نقاط آسيب پذير سيستم، تنظيم و بررسی رجيستری 
سيستم برای يافتن ويروس ها و بدافزارها و نيز قابليت فعال يا 

غيرفعال سازی ريستور فايل ها و سيستم است. 
تعمير و بهبود کارايی ويندوز بعد از ارتقای آن، ايجاد نقاط 
ريستور دقيق برای ويندوز، نمايش اطلاعات ضروری سيستم و 
ويندوز و قابليت خروجی گرفتن از اطلاعات ويندوز و سيستم هم 
بخشی ديگر از اين توانمندی هاست. اين آنتی ويروس به شما 
امکان ريستور سريع بکاپ رجيستری را در مواقع ضروری می دهد 
و درنهايت زمينه ساز بهبود کارايی استارت آپ ويندوز و همچنين 
نمايش و مديريت پردازش های استارت آپ ويندوز می شود. اگر 
شــما هم علاقه منديد اين نرم افزار را در اختيار داشته باشيد 
می توانيد آن را از WWW.P30world.com به رايگان بارگذاری کنيد.

کامپیوتر خود را امن کنید



 تقویت همکاری ها در دستور کار بانک ملت
 و شرکت ملی صنایع مس ایران

بانک ملت و شرکت ملی صنايع مس 
ايران با هدف تقويت تعاملات فی ما بين، 

تفاهمنامه همکاری امضا کردند.
به گزارش به گزارش  اعتبار به نقل از 
روابط عمومی بانک ملــت، در قالب اين 
تفاهمنامــه که به امضــای دکتر محمد 
بيگدلی مديرعامل بانک ملت و اردشــير 
ســعد محمدی مديرعامل شرکت ملی 
صنايع مس ايران رســيد، طرفين سطح 
همــکاری های خــود را در امور بانکی و 
همچنيــن ديگر زمينه های مورد توافق، 

ارتقا خواهند داد.
دکتر محمد بيگدلی، مديرعامل بانک 
ملت در مراسم امضا و تبادل اين تفاهمنامه 
با اشاره به اين نکته که شرکت ملی صنايع 
مس ايران از مشتريان بزرگ و تاثيرگذار 
نظام بانکی و به ويژه بانک ملت است، اظهار 
داشــت: فعاليت های اين شرکت به کل 
اقتصاد کشور کمک می کند و ما از امضای 
تفاهمنامه با اين شــرکت برای گسترش 
تعاملات، خوشحاليم.وی با تاکيد بر اين 
نکته که کسب رتبه دوم شرکت ملی مس 
ايران در بين شرکت های بورسی کشور و 
همچنيــن جايــگاه دوم ايــران در بين 
کشــورهای دارای مس در جهان، قابل 
افتخار اســت، ادامه داد: بانک ملت هم از 
بانک های بزرگ و موثر در اقتصاد کشور 
است و هرجا پروژه بزرگی در کشور انجام 
شــده يا در حال انجام است بی ترديد رد 
پای بانک ملت در آن پروژه ديده می شود.
بانک ملت 20 میلیارد دلار در حوزه 

نفتی کشور سرمایه گذاری کرده است
مديرعامــل بانک ملت با اشــاره به 
حضور اين بانک در تمامــی پروژه های 
پارس جنوبی، اظهار داشــت: اين بانک 

بيش از 20 ميليــارد دلار در حوزه نفتی 
کشور ســرمايه گذاری کرده و در اغلب 
پروژه های نفتی، پالايشی و پتروشيمی 
کشــور حضور فعالی داشــته و گام های 
بزرگی را برای رشد و توسعه کشور برداشته 
است. وی با بيان اين نکته که بانک ملت 
جزو نخســتين بانک هايی است که سود 
انباشــته دارد، اضافه کرد: درحالی که به 
دليل شرايط حاکم بر اقتصاد کشور، برخی 
از بانک ها با ناترازی در صورت های مالی 
خود دست به گريبان هستند بانک ملت 
علاوه بر اين که سال ها است که از ناترازی 
خارج شده بلکه از نقدينگی و منابع خوبی 
برخوردار اســت. به گفته وی، بانک ملت 
علاوه بر اين که چهار سال است که حتی 
يــک ريال از منابع بانــک مرکزی اضافه 
برداشت نداشته بلکه در مواقعی 50 درصد 
تســهيلات بين بانکی را نيز تامين کرده 
اســت. ضمن اين که از لحاظ ســاختار 
فناوری اطلاعات و بانکداری الکترونيک، 

نيز حرف های زيادی برای گفتن دارد.
دکتر بيگدلی از آمادگی بانک ملت 
بــرای همکاری و تعامل با شــرکت ملی 
صنايع مس ايران در حوزه های مختلف  

علاوه بر اعطای تسهيلات خبر داد و گفت: 
بی شک، اين تعامل علاوه بر خير و برکت 
برای دو مجموعه، منافع خوبی برای کل 

ملت ايران به همراه خواهد داشت.
وی ادامه داد: دو سازمان بزرگ مانند 
بانک ملت و شرکت ملی صنايع مس ايران 
می توانند کارهای بزرگــی را به صورت 
مشترک انجام دهند که تاکنون در کشور 
انجام نشده اســت و اين همکاری قطعا 

منافع کشور را تامين خواهد کرد.
مديرعامل بانک ملت اظهار اميدواری 
کرد که اين بانک بتواند به بانک عامل اول 
شــرکت ملی مس ايران تبديل شــود و 
تمامی نيازهای مالی و بانکی اين شرکت 

بورسی را به طور کامل تامين کند.
تفاهمنامه با بانک ملت مقدمه ای 
برای انجام سرمایه گذاری های 
جدید در صنعت مس خواهد بود

دکتــر اردشــير ســعد محمدی 
مديرعامل شرکت ملی صنايع مس ايران 
نيز با ارائه گزارشــی از فعاليت های اين 
شــرکت بورســی، اعلام کرد که انعقاد 
تفاهمنامه بــا بانک ملت مقدمه ای برای 
انجام ســرمايه گذاری هــای جديد در 

صنعت مس، حوزه تامين مالی و همچنين 
نيروی انسانی اين شرکت خواهد بود.

وی اضافــه کرد: در عيــن حال اين 
همکاری می تواند زمينــه را برای ايجاد 
شــرايط بهتر برای ديگــر فعاليت های 
اقتصادی نيز فراهــم کند و با اجرای اين 
تفاهمنامه، شرکت ملی صنايع مس ايران 
تاثير جدی خود را در توليد ناخالص ملی 

کشور برجای خواهد گذاشت.
دکتر سعد محمدی با بيان اين نکته 
که ايران 4.5 درصد ذخاير مس جهان را 
در اختيار دارد، اعلام کرد که با اکتشافاتی 
که در حال انجام است، رتبه ايران از جايگاه 

هفتم به جايگاه ششم ارتقا خواهد يافت.
عباس جعفرلو، معــاون مديرعامل 
بانک ملت در امور بانکداری شــرکتی و 
تجاری هم در اين جلسه گزارش مختصری 
از تعاملات با شرکت ملی مس و اقدامات 
انجام شده برای تدوين اين تفاهمنامه ارائه 
کرد. اين گــزارش حاکی اســت، عزيز 
آخونــدی اصــل، عبــاس جعفرلــو، 
ســيدابوطالب ديبايی و مجيد ابراهيمی 
معاونان مديرعامل، حسن کمالوند و علی 
اکبر صابريان مديران امور و مجتبی توکلی 
رييس اداره کل بانکداری شرکتی بانک 
ملت در جلسه امضای تفاهمنامه با شرکت 

ملی مس ايران حضور داشتند.
مديران عامل بانک ملت و شرکت ملی 
صنايع مس ايران همچنين در پايان آيين 
اين تفاهم نامه در گفت و گو با واحد خبر 
روابط عمومی بانک ملت اظهار اميدواری 
کردند که با امضای تفاهمنامه يادشــده، 
اقدامات جديد و بزرگــی با همکاری دو 
مجموعه انجام شود که اثرات بزرگی را در 

اقتصاد کشور برجای بگذارد.
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خبر
 سود 140 ریالی موسسه ملل

 به سهامداران
حجت الاســلام جوادی، 
مديرعامل موسسه اعتباری ملل 
گزارش عملکرد موسسه در سال 
مالی منتهی به پايان 98 را ارائه 
کرد، مجمــع عمومــی عادی 
سالانه به طور فوق العاده موسسه 
اعتباری ملل برای ســال مالی 
منتهی به 29 اســفند ماه 98 
برگزار شد و با تصويب مجمع با توزيع 140 ريال سود به ازای 
هر سهم موافقت شد. مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده 
موسسه اعتباری ملل با رعايت پروتکل های بهداشتی براساس 
اعلام قبلی برگزار و به صورت زنده نيز برای ملاحظه سهامداران 
از طريق آدرس اينستاگرام موسسه پخش شد. اين جلسه با 
توجه به لزوم رعايت پروتکل های بهداشتی ابلاغی از سوی 
وزارت بهداشت با حضور فيزيکی حداقلی و وکالتی به ميزان 
89/ 71 درصد از سهامداران برگزار شد. وی با بيان اينکه در 
34 سال فعاليت خود شاهد عملکرد مطلوبی بوديم، گفت: با 
رعايت اصل شفافيت و با توجه به قوانين و مقررات ابلاغی از 
سوی مقامات ناظر تمامی اطلاعات لازم را برای اطلاع عموم 
در ســامانه کدال قرار داده و در اين مدت صورت های مالی 
زيان ده را تجربه نکرديم، تلاش ها برای ثبت افزايش سرمايه 
از طريق بانک مرکزی در جريان است، اما متاسفانه شرايط 
شيوع ويروس کرونا ســبب کندی اقدامات شده است که 

اميدواريم به زودی محقق شود. 
در ادامه نماينده شرکت حسابرسی گزارش حسابرسی 
سال مالی منتهی به 29 اسفند 98 را قرائت کرد که مديرعامل 
و قائم مقام موسسه توضيحات لازم را در خصوص موارد مطرح 
شده در گزارش حسابرسی پاســخ دادند. با قرائت گزارش 
هيات مديره و حســابرس قانونی برای تصويب از حاضرين 
رای گيری به عمل آمد و با اکثريت آرا به تصويب رسيد. شرکت 
حسابرسی فريوران راهبرد، به عنوان بازرس اصلی و شرکت 
ايران مشهود به عنوان بازرس علی البدل برای يک سال مالی 
انتخاب شدند. همچنين روزنامه »دنيای اقتصاد« به عنوان 
روزنامه کثيرالانتشار برای درج آگهی های موسسه انتخاب 
شد همچنين مجمع با توزيع 140 ريال سود به ازای هر سهم 

موافقت شد.

گفتگو-۳
  میدکو، یکی از تولیدکنندگان اصلی 

در صنعت فولاد کشور
ميدکو همچنيــن در منطقه 
شرق کشــور و در کارخانه  فرآوران 
ذغال سنگ پابدانا به توليد 550هزار 
تن کنستانتره مشــغول است. در 
کارخانه فولاد زرند ايرانيان نيز کک، 
کنســانتره و گندله توليد می شود. 
اميدوار هســتيم بهره بــرداری از 
1.7ميليون تن فولاد در اين کارخانه، از ماه دی سال جاری 
آغاز شود. در اين کارخانه همچنين يک واحد کک سازی 
بــا ظرفيت 800هزار تن، دو واحد توليد کنتســانتره در 
مجموع با ظرفيت 4ميليون تن و يک واحد توليد گندله با 

ظرفيت 2.5ميليون تن در حال فعاليت هستند.
وی افزود: در کرمان، کارخانه فولاد بوتيای ايرانيان 
در توليد گندله با ظرفيت 2.5ميليون تن فعال است. در 
اين کارخانه يک واحد توليد فولاد با ظرفيت 1.5ميليون 
تن نيز خواهيم داشت. در کارخانه بابک مس ايرانيان در 
شــهر بابک مس، لوله مسی با ظرفيت 12هزار تن و کاتد 
مسی با ظرفيت 50هزار تن توليد می شود. در حوزه کاتد 
و لوله مسی از پيشرفته ترين تکنولوژی های دنيا استفاده 
شــده اســت. در اين بخش و با بهره مندی از تکنولوژی 
بيوليچينــگ، توفيق پيدا کرديم کــه دو کارخانه از يک 
مجتمع مــس را حذف کنيم که ايــن امر باعث کاهش 
قابل توجه قيمت تمام شده مس شده است. به طوری که 
پــس از راه انــدازی موفق اين واحد، دولت شــيلی طی 
اطلاعيه ای خوشحالی خود را از اينکه با اين تکنولوژی -که 
اولين سرمايه گذار آن بانک پاسارگاد بود- بهره برداری از 
معادن غنی و عميق اين کشور، توجيه اقتصادی پيدا کرده ، 
اعلام کرد. قاسمی در ادامه به ساير ظرفيت های ايجاد شده 
توسط ميدکو اشاره کرد و افزود: در کارخانه فولاد سيرجان 
ايرانيان، دو واحد کنسانتره 2ميليون تنی فعال است. توليد 
فولاد با ظرفيت 1 ميليون تن، آهن اســفنجی با ظرفيت 
1ميليــون تن و گندله با ظرفيت 2.5ميليون تن نيز آغاز 
شده است. وی ادامه داد: با برنامه ريزی هايی که در شرکت 
ميدکو انجام شده است، اين مجموعه هيچ گونه آسيبی به 
محيط    زيست وارد نمی کند و در توليد و توسعه فضای سبز 

نيز نقش مؤثری ايفا کرده است. 

آمنــه نادعلی زاده معاون اداره نظام پرداخت بانک مرکزی گفت: چک های جدید از تاریخ ۲۰ دی در اختیار مردم قرار می گیرد و این چک ها دارای بارکد، کد صیادی 
۱6 رقمی و تاریخ اعتبار خواهند بود. این طرح به تعویق نیفتاده بلکه بانک مرکزی تصمیم به اجرای تدریجی این طرح دارد و باید فرهنگ سازی انجام شود و زیرساخت ها 
آماده و مردم بتوانند با سامانه ها ارتباط برقرار کنند. زمان های تعیین شده با مجوز قانونی صادر شده است مثلًا برای چک الکترونیک با دستورالعمل بانک مرکزی 
یک زمان مشخص اعلام شده و همچنین برای راه اندازی سامانه صیاد که نقل و انتقال چک در آن ثبت می شود زمان دو ساله را مد نظر قرار گرفته است. بانک مرکزی 
برای اجرای این طرح از زمانی که مد نظر قانونگذار می باشد آماده است، ولی اجرای طرح در سامانه صیاد مستلزم تغییرات در دسته چک ها می باشد تا متفاوت از 
گذشــته شود و مردم نگران چک های قدیمی خود نباشند. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی،  قرار است چک هایی را در سامانه صیاد ثبت کنیم 
که تفاوتی با چک های قبلی دارد یعنی روی این چک ها تاریخ اعتبار ثبت می شود و توزیع این چک ها از طریق بانک ها مستلزم زمان خواهد بود و همچنین اطلاع رسانی ها 

کامل شود و مردم بیشتر آگاه شوند و از تاریخ ۲۰ دی بتوانند چک هایی که از ویژگی های جدید برخوردار هستند و دارای تاریخ اعتبار می باشند را دریافت کنند.

توزیع
چکهایجدید
صیادیاز۲۰دی

رضا شيوا رئيس شورای رقابت گفت: پيشنهاد »ايدرو« برای خروج حداقل 10 خودرو از شمول قيمت گذاری شورای رقابت 
است. وی با بيان اينکه ايدرو پيشنهادی برای خروج حداقل 10 خودرو شامل دناپلاس توربو شارژ، هايما، رانا، کوئيک، شاهين، 
ساينا، پژو 207 پانوراما، چانگان، آريا، K1۳۲ و برخی ديگر داده است، گفت: رئيس جديد اين سازمان با تاکيد بر رقابتی بودن 
توليد و بازار برخی خودرو های هم کلاس، درخواست آزادسازی قيمت را مطرح کرد. اين سازمان با استناد به توليد و عرضه 
خودرو های هم رده مانند انواع جک در کرمان خودرو، انواع ام وی ام و ايکس 33 در مديران خودرو و بسترن و برخی محصولات 
جديد در گروه خودروسازی بهمن، شرايط توليد و بازار اين خودرو ها را رقابتی قلمداد کرده و درخواست خروج اين خودرو ها 
از شمول دستورالعمل قيمت گذاری شورای رقابت را ارائه کرده است.  از سوی ديگر وظيفه اين شورا تعيين ضوابط و دستورالعمل 
قيمت برای خودرو و ساير کالا هايی است که بازاری انحصاری داشته باشند، اما در صورتی که رقيبی برای اين محصولات در 
بازار وجود داشته باشد، مشمول اين ضوابط نخواهد بود.  رئيس ايدرو با استناد به اينکه کرمان موتور، گروه بهمن، مديران خودرو 
و چانگان خودرو هايی هم کلاس برخی محصولات ايران خودرو و سايپا توليد می کنند، درخواست کرد اين گونه محصولات 
ايران خودرو و سايپا از شمول ضوابط قيمت گذاری شورای رقابت خارج شوند و اين مرکز در حال بررسی تيراژ توليد و وضعيت 

بازار اين خودرو ها است. نتايج بررسی 2 هفته آينده ارائه و بعد از تبادل نظر، رای نهايی شورا اعلام خواهد شد.

احتمالآزادسازی
قیمتبرخیخودروها

رضا شیوا

بابک عليزاد شهير، مديرعامل و عضو هيات مديره مجتمع فولاد صنعت بناب، گفت: مجموعه فولاد بناب از سال 1384 
با نام شاهين بناب آغاز به کار کرد و با  اجرای طرح های توسعه ای اين مجتمع با هفت خط نورد و دو واحد ذوب و ريخته گری 
به فعاليت پرداخت؛  هدف گذاری اين شرکت، تامين فولاد موردنياز منطقه و به ويژه رويکرد بازار صادراتی در ابتدا صورت 
گرفته بود، ولی تحقق نيافتن پيش بينی ها و وجود مشکلات عديده در 10 سال اخير باعث شده بود که اين شرکت با حدود 
20درصد ظرفيت به فعاليت خود ادامه دهد. نبود سرمايه درگردش، تامين مواد اوليه و مشکلاتی از اين قبيل در عدم تحقق 
دستيابی به ظرفيت تعريف شده نقش داشته است،  افزايش سرمايه را راهکار پيشنهادی اين شرکت عنوان کرد و افزود: با 
موافقت سهامداران و انجام افزايش سرمايه برای رفع مشکلات بانکی و اصلاحات ساختاری مالی، شرکت روند صعودی خود 
را طی خواهد کرد؛ مهم ترين مساله توجه ويژه به برنامه های توسعه ای شرکت و تکميل زنجيره فولادی خواهد بود. در 7 ماه 
سال 99 رشد 52 درصدی دست يافته و صادرات 24 درصدی داشتيم، آنچه حائز اهميت است رسيدن به سود عملياتی 
در 5 ماه نخست سال بود که سود پيش بينی شده در سال گذشته را محقق کرده و در 7 ماهه سال جاری شرکت به سود 

متناسبی دست يافته است. در انتهای مجمع فوق العاده، با افزايش سرمايه مجمع موافقت شد.

تصویبافزایشسرمایه
مجتمعفولاد
بناب

بابک علیزاد شهیر

آيين توديع و معارفه ساسان ترابی زاده، حامد عابدينی، معاونين نوآوری و برنامه ريزی شرکت بيمه البرز با 
حضور رييس هيات مديره، مديرعامل و معاونان مديرعامل برگزار شد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بيمه 
البرز، محسن پورکيانی، مديرعامل شرکت بيمه البرز گفت: اواخر قرن گذشته تعداد کامپيوترهای شخصی حدود 
صد ميليون دستگاه بود حال آنکه هم اکنون ميلياردها دستگاه تلفن هوشمند در دسترس مردم جهان قرار دارد و 
به طور متوسط هر فرد روزانه 5 تا 9 ساعت از اشيا مرتبط با اينترنت استفاده می کند و اگر شرکت ها و سازمان ها 
نتوانند خود را با اين تغيير و تحولات ديجيتال منطبق سازند دچار خسران و حتی نابودی می شوند، البته بايد به 
اين نکته توجه کرد که تحول ديجيتال تنها تغيير ابزار مورد استفاده نيست بلکه بايد همگام با نوآوری در ابزار، شرايط 
کسب و کار نيز تغيير يابد، معاونت نوآوری و برنامه ريزی معاونت بسيار مهمی است که راهبری چهار مديريت برنامه 
و بودجه، تحقيق و توسعه، فناوری اطلاعات و امور مشتريان را برعهده دارد و در واقع ساير مديريت ها به ويژه مديريت 
های عملياتی و فنی در صورتی می توانند خوب فعاليت کنند که اين سه مديريت به روز باشند و دو مديريت برنامه 

و بودجه و تحقيق و توسعه بايد به موقع اطلاعات لازم را دراختيار مديريت های عملياتی قرار بدهند.

تحولدیجیتال
تنهاتغییرابزارمورد
استفادهنیست

محسن پورکیانی

احمدرضا ضرابيه، مديرعامل شرکت بيمه سامان با اشاره به اينکه سال هاست مقام معظم رهبری بر لزوم کاهش نقش 
درآمدهای نفتی در بودجه عمومی کشور به عنوان يکی از محورهای مهم عمل به سياست های اقتصاد مقاومتی تاکيد دارند، 
اظهار کرد: درآمد نفتی پايدار نيست و با نوسان های مقطعی در ميزان توليد و قيمت جهانی آن، نمی توان اين منبع درآمدی 
را چندان تکيه گاه اقتصاد کشور قرارداد. در چنين شرايطی، تنها راه نجات اقتصاد کشور از تکانه های شديد و ريسک های 
احتمالی، توسل به توسعه درآمدهای غيرنفتی به ويژه صادرات خدمات است. او با اشاره به اينکه در نگاه عموم، صادرات غيرنفتی 
تنها به محصولات صنعتی يا کشاورزی محدود می شود، ادامه داد: بررسی ها نشان می دهد صادرات خدمات فنی يا مبتنی 
بر دانش علاوه بر اينکه به سرمايه گذاری چندانی نياز ندارد، بازدهی چند برابری نيز به همراه دارد. وی صنعت بيمه را يکی از 
مهم ترين، فعال ترين و حرفه ای ترين حوزه های اقتصادی کشور دانست که توان صادرات خدمات فنی به خارج از مرزها را 
دارد و ادامه داد: بيمه گران ايرانی در بسياری از حوزه های تخصصی فعاليت خود، بدون ترديد جزو شاخص ترين و سرآمدترين 
متخصصان منطقه و حتی جهان هستند.شرکت بيمه سامان نيز با شناخت اين شرايط و باهدف کمک به توسعه صنعت 

بيمه و نيز ارزآوری از اين محل به نفع کشور، فعاليت خود را در خارج از مرزها با ايجاد يک شعبه در عراق آغاز کرد.

صنعتبیمه
توانصادراتخدماتفنی
بهخارجازمرزهارادارد

احمدرضا ضرابیه

با فراهم شـدن زيرساخت ارائه سـرويس های مرتبط باخـدمات پرداخت ياری ، نام »بانک پارسـيان« 
درگروه بانک های پشتيبانی کننده خدمات “پرداخت ياری”، در سايت شـرکت شاپرک درج شد.

“پرداخت ياری” به معنی ارائه خدمات پرداخت و نظارت بر عملکرد پذيرندگان پشتيبانی شده پس از اتصال 
آنها به شبکه الکترونيکی پرداخت است که از سال 97 با همکاری بانک مرکزی و شبکه الکترونيکی پرداخت 
)شاپرک( کليد خورد. گفتنی است؛ با گسترده شدن فضای کسب و کار و نياز اين حوزه به بستر امن پرداخت، 
نهاد جديدی برای تسهيل پرداخت های الکترونيک به نام پرداخت يار از سوی بانک مرکزی تعريف شده است 
که با انعقاد قرارداد با شرکت های ارائه دهنده خدمات پرداخت امکان استفاده از ابزارهای پذيرش و اتصال به 
شبکه الکترونيکی پرداخت )شاپرک( به صورت غير مستقيم برای اين نهاد ميسر می شود. در نتيجه پرداخت 
يار در چارچوب سند تدوينی از سوی بانک مرکزی و بر اساس قرارداد منعقده با شرکت های ارائه دهنده خدمات 
پرداخت )PSP( و شاپرک، می تواند پرداخت های بدون کارت از جمله پرداخت های درون برنامه ای مبتنی 

بر زيرساخت های همراه را برای پذيرندگان خود انجام داده و سپس به شبکه شاپرک ارسال کند.

بانکپارسیان
بهفرآیندتسویهپرداخت
یاریپیوست

بانک پارسـیان

 با برگزاری مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده ساليانه و مجمع فوق العاده ادغام بانک قوامين، اين بانک رسماً 
در بانک سپه ادغام شد. به گزارش اعتبار به نقل از پايگاه اطلاع رسانی بانک سپه، محمدکاظم چقازردی گفت: در 
اجرای مصوبه شورای راهبری ادغام، بانک سپه با هماهنگی ستاد کل نيروهای مسلح جمهوری اسلامی، وزارت 
امور اقتصادی و دارايی، بانک مرکزی و سازمان بورس و اوراق بهادار، زمينه برگزاری مجامع اين بانک ها و موسسه 
را فراهم نمود و در قدم بعدی مجامع مربوط به بانک قوامين با حضور اکثريت سهامداران  برگزار شد، با برگزاری 
مجامع بانک قوامين، از بيستم آذرماه سال جاری شعب بانک قوامين سابق با تابلوهای بانک سپه آماده ارائه خدمات 
به هموطنان عزيز و مشتريان گرامی هستند، بانک سپه تمامی تمهيدات اجرايی شامل عمليات حوزه شعب، به 
 کارگيری نرم افزار واسط برای ارائه خدمات مشتريان، نصب تابلوهای بانک سپه، صدور احکام کليه مسئولان 
و پرسنل شعب از سوی بانک سپه، ابلاغ راهبردها و دستورالعمل های اجرايی بانک سپه متناسب با ساختار مصوب 
هيئت  مديره بانک سپه را انجام داده و با هماهنگی به عمل آمده، مجامع بانک انصار طبق برنامه ريزی زمان بندی شده 

تا پايان آذرماه سال جاری برگزار شود و بدين ترتيب پرونده مهم و ملی ادغام خاتمه يابد.

ادغام
بانکقوامین
دربانکسپه

محمدکاظم چقازردی

 مهدی صادقی نيارکی معاون امور صنايع وزير صمت در گفتگو با شبکه يک سيما  گفت:توليد تلويزيون در مقايسه با 8 ماهه 
پارسال 59 درصد، ماشين لباسشويی 58 درصد و يخچال فريزر 28 درصد افزايش داشته است، اما در کولر آبی منفی 6 درصد 
کاهش داشتيم. اين ميزان توليد در مقايسه با مدت مشابه سال 96 که بيشتر برندهای بين المللی در کشور حضور داشتند، 
افزايش داشته به طوری که ميزان توليد تلويزيون 8 درصد، لباسشويی 19 درصد، يخچال فريزر 45 درصد و کولر آبی 6 درصد 
رشد داشت. نکته ای که در حوزه توليد لوازم خانگی در مقايسه با سال 96 و97 حائز اهميت به شمار می رود، افزايش عمق 
ساخت داخل در اين صنعت است. هم اکنون ميزان عمق ساخت داخل در صنعت لوازم خانگی بزرگ 70 درصد بوده و توليد 
داخل پاسخگوی 100 درصد نياز داخلی است. امسال برای توليد 12 ميليون دستگاه لوازم خانگی بزرگ و کوچک برنامه 
ريزی کرده ايم و سال گذشته هم 9 ميليون دستگاه توليد کرديم،توليد لوازم خانگی حدود يک ميليارد دلار ارزبری دارد، اما 
حدود 8 ميليارد دلار کالای توليد داخل جايگزين آن می کنيم که اگر اين کالاها در داخل توليد نمی شد، بايد 8 ميليارد دلار 
ارز از کشور خارج می کرديم،با توجه به رشد 100 درصدی نرخ ارز، 30 درصد واردات مربوط به لوازم خانگی از اين افزايش 

تأثير مستقيم گرفته است، اما گران شدن لوازم خانگی مربوط به گرانی در توليد نيست بلکه در بازار اين اتفاق افتاده است.

گرانیلوازمخانگی
ناشیازکمبود
تولیدنیست

 مهدی صادقی نیارکی

سيدجواد حسينی کيا عضو کميسيون صنايع و معادن مجلس  گفت: هرچند ظرفيت واحدهای توليدی در حوزه 
صنعت نساجی می توانند نياز کشور را تامين کنند اما گردش قاچاق پوشاک حدود 2 ميليارد دلار است و اين موضوع به 
تنهايی می تواند مشکلات بسياری برای توليدکنندگان ايجاد کند، فرسوده بودن ماشين آلات صنعت نساجی يکی ديگر 
از موانع پيش روی توليدکنندگان اين حوزه است چراکه تجهيزات قديمی موجب افزايش بهای تمام شده توليد شده در 
نتيجه البسه توليدی از نظر قيمت توان رقابت با برخی محصولات وارداتی را ندارند، وی استفاده از ظرفيت بيمه فروش را 
يکی از راهکارهای مناسب برای جلوگيری از زيان توليدکنندگان در شرايطی مانند شيوع ويروس کرونا دانست ،اگر از اين 
ظرفيت استفاده شود در صورت رکود مقطعی، واحدهای توليدی از ورشکستگی نجات می يابند، دولت بايد با تعريف سبد 
حمايتی از ضرر بيشتر واحدهای توليدی در شرايط شيوع کرونا جلوگيری کند، از آنجا که با شيوع اين ويروس از يک سو 
رفت و آمد مردم کاهش يافته و از سوی ديگر تورم موجب شد قيمت ها سر به فلک بگذارد، مردم تمايل کمتری به خريد 
دارند در نتيجه فروشندگان و واحدهای توليدی نمی توانند البسه توليد شده را در فصل زمستان سال جاری به فروش 

رساند در اين شرايط نقدينگی و سرمايه در گردش آنها به شدت کاهش يافته و تداوم فرآيند توليد مختل می شود.

سالانه۲میلیارددلار
پوشاکبهکشور
قاچاقمیشود

سیدجواد حسینی کیا
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 خودکفایی ۹۵ درصدی ایران 

در تولید بذر محصولات کشاورزی

کاظم خــاوازی وزيرجهاد کشــاورزی گفت: تمام 
بذوری که در کشــور توليد می شود،حاصل تلاش های 
موسسه اصلاح نهال و بذر و موسسه تحقيقات ديم کشور 
است و با افتخار می توانيم اعلام کنيم در زمينه توليد بذر 
بيش از 95 درصد خوداتکا هســتيم. به گزارش اعتبار به 
نقل از پايگاه اطلاع رسانی وزارت جهاد کشاورزی، وی  در 
مراسم تجليل از پژوهشگران و فن آوران برتر سال 99 که 
به مناســبت هفته پژوهش و فناورری برگزار شد، قطعا 
بخش کشاورزی رشد و توسعه خود را مديون پژوهشگران 
سازمان تحقيقات، آموزش و ترويج کشاورزی است، بيش 
از 90 درصد از روش های نوين و نهاده های نوين که امروز 
در مزارع و باغات از آن اســتفاده می  شود، به نوعی از اين 
سازمان نشات می گيرد،تمام بذوری که در کشور توليد 
می شود به جز بذور سبزی و صيفی، با همکاری معاونت 
علمی و فناوری رياســت جمهوری، ستاد اجرايی فرمان 
امام)ره( و بخش خصوصی، اميدواريم تا پايان سال 1400 
در توليد بذور سبزی و صيفی به خودکفايی برسيم، امروز 
دانشگاه ها با سرعت بيشتری به مسائل کشاورزی ورود 
پيدا کرده اند و در اين عرصه فعاليت می کنند، بخش قابل 
ملاحظه ای از کودها وآفت کش های زيستی که در بازار 
وجود دارد، حاصل پژوهش هايی اســت که در سازمان 
تحقيقات، آموزش و ترويج کشــاورزی انجام می شود، 
مطالعات بســيار خوبی هم در زمينه مسائل حاکميتی، 
پوشش جنگل ها، وضعيت خاک ها، وضعيت آبخيزها و ... 
از اين سازمان نشات می گيرد، ما بايد برای حضور بخش 
خصوصی يک برنامه جامع داشــته باشــيم تا در بخش 
خصوصی برای جوانان اين کشور اشتغالزايی شود. يکی 
از اين مراحل شناخت مسئله است و يکی از مشکلات در 
دانشگاه ها و مراکز پژوهشــی اين است که تعداد بسيار 
اندکی از پژوهش  گران مــا در واحدهای توليدی حضور 
دارند و فعال هستند، آنچه به عنوان پژوهش و دست آورد 
از آن ياد می کنيم، حاصل ارتباط پژوهشگر با واحد توليدی 
است و ما امروز نياز داريم محقق از ابتدا تا انتهای مباحث 
را پيگيری کند و اگر محققين علوم دامی و زراعت کشور 
در موضوع کنجاله سويا و ذرت که نهاده مورد نياز بخش 
دام و طيور است ورود پيدا می کردند، کشور با اين مشکلات 
در تأمين نهاده دامی مواجه نمی شد، فشار تحريم و کمبود 
نهاده در کشور منجر به اين شد که امروز به دنبال کشت 
رقم جديد مهتاب هستيم که 30 درصد ذرت يا کنجاله 
سويا را پوشــش می دهد، يافته های مربوط به واکسن و 
فناوری به خوبی پيش رفته و محققين در اين بخش آزادی 
عمل داشته اند، بايد فضايی برای بروز خلاقيت و فعاليت 

محققين نابغه کشور ايجاد کنيم.

محمدرضا مدرس خيابانی گفت: با 
توجه به تکليفی که از ناحيه مقام معظم 
رهبری به کشور ابلاغ شده، اقدام های لازم 
به منظور تسريع و تسهيل تردد خطوط 
کشتی رانی در مسير بندر چابهار در دست 
انجام است و به منظور کاهش هزينه های 
 صاحبــان کالا اقــدام هــای لازم انجام 
می شود، به گزارش اعتبار به نقل از  پايگاه 
خبری وزارت راه و شهرسازی،  مدير عامل 
شرکت کشتيرانی جمهوری اسلامی ايران 
در جلسه تشريح قابليت ها و پتانسيل های 
بندر چابهار گفت: عزممان جزم است تا 
بتوانيم به توســعه بندر چابهار و منطقه 
کمک کنيم، ماموريت داريم تا بتوانيم در 
نقاطی که باعث شــده کار بــرای رونق 
منطقه و حضور کشتيرانی به کندی پيش 
برود، مشــکلات مرتفع و همراهی مان را 
بيشتر کنيم، اين حضورها باعث می شود، 
بروکراسی ها به حداقل برسد و نقاطی که 
باعث شده کار گره بخورد، رفع شود که با 
توجه به تخفيفاتی که در بندر چابهار برای 

صاحبان کالا و خطوط کشتی رانی ارائه 
می شود، برای رونق تردد کشتی ها برنامه 
مناسبی طراحی می شود، هدف اين است 
که هزينه حمل کالا  در اين بندر کاهش 
و درآمدها افزايش يابد، با توجه به اين مهم 
به منظور تسريع و تسهيل تردد کشتی ها 
در مسير بندر چابهار همه بروکراسی ها 

حل و فصل می شود تا هم رضايت مشتری 
افزايش يابد و هم بازار پسکرانه گسترش 

پيدا کند.
وی با بيان اين که بايد درآمد منطقه 
را به سمت ايران جذب کنيم تا بهره مندی 
کشور از اين سهم لجستيک حاصل شود، 
ابراز اميداوری کرد: بتوانيم مسير جنوب 

– شمال و شرق – غرب را با کريدوری که 
ترسيم شده، در برنامه زمان بندی منطقه 
ای رونــق دهيم و اين نــگاه راهبردی را 
عملياتی کنيم که البته ايجاد و توســعه 
زيرســاخت هايی نظير راه آهن و جاده 
ضرورتی انکارناپذير و موثر در پيشــرفت 
منطقه است،  بهروز آقايی، مديرکل بنادر 
و دريانوردی سيستان و بلوچستان نيز با 
اشاره به تجهيزات مدرن و زيرساخت های 
بی نظير بندر چابهار گفت: با توجه به اقدام 
های توســعه ای انجام شــده در بخش 
زيرساخت ها و تجهيزات بندر چابهار، هيچ 
محدوديتی برای پذيرش هر نوع کشتی و 

کالا در اين بندر استراتژيک وجود ندارد.
همچنيــن تخفيفاتی ويــژه برای 
صاحبان کالا و خطوط کشــتی رانی به 
عنوان مشوق در بندر چابهار در نظر گرفته 
 ايــم کــه رغبــت پيــش از پيــش 
آن ها را برای استفاده از ظرفيت های اين 
 بنــدر بــزرگ اقيانوســی بــه همــراه 

داشته است.

عزم جزم کشور برای تسریع و تسهیل
 تردد کشتی ها در مسیر بندر چابهار

شاپور محمدی ،رییس پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی گفت: بر اساس یک تعریف، سهامدار مالک سهام و به صورت مشاع مالک شرکت است. هرچند که شرکت به عنوان یک شخص 
حقوقی با دارایی هایش متفاوت است. سهامدار به صورت انفرادی حق تغییر در دارایی های شرکت را ندارد اما با واسطه و از طریق هیات مدیره می تواند در دارایی ها اعمال مدیریت کند. 
سهامدار اصیل و مالک است و هیات مدیره شرکت عامل هستند؛ البته سهامداران می توانند در مجمع شرکت نیز درباره دارایی ها تصمیم بگیرند. مالک اصلی شرکت بصورت مستقیم سهامدار 
است و حق انتفاع از دارایی های شرکت را دارد، هیات مدیره شرکت ها را عامل سهامداران دانست، دخل و تصرف در اموال و دارایی ها می تواند با واسطه انجام بگیرد و هم مالکیت می تواند به 
صورت مشاعی باشد؛ مالکیت غیر مفروز و مشاعی لزوما به این معنا نیست که فرد مالک نیست. مدیران شرکت از طرف سهامداران نمایندگی برای دخل و تصرف در دارایی های شرکت را 
دارند. در حقیقت سهامداران مالک مانده منافع شرکت هستند. به عنوان مثال شخص حقیقی که موکل است، به شخص دیگری که وکیل است، وکالت می دهد. هر دو فرد حقیقی هستند اما 
مالک نفر اول است و به وکیل خود اجازه می دهد در اموال او دخل و تصرف کند. اگر منظور از تاکید بر شخصیت حقوقی این است که شخصیت حقوقی بین دارایی مالکیت افراد حقیقی و دارایی های 
شخص حقوقی قرار می گیرد، می توان درباره این موضوع بحث کرد. ارزش هر دارایی مالی به ارزش حال عایدات مالی آن بستگی دارد و مگر می توان ادعا کرد که اینها بدون ارتباط با هم هستند.

سهامداران،مالکان
غیرمستقیمدارایی
شرکتها

قلم زنی؛ هنری با سابقه چندهزارساله 
از دوران هخامنشی

 وزير ميراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی، قَلمَ زنی 
هنر تزيين و کندن نقوش بر روی اشيای فلزی را صنعتی با سابقه 
چندين هزارساله دانست که در دوران هخامنشيان رواج يافت و در 
دوره ساســانيان به اوج خود رسيد. علی اصغر مونسان با انتشار 
تصاويری از کارگاه قلم زنی در ســبزوار استان خراسان نوشت: 
قَلمَ زنی، تزيين و کندن نقوش بر روی اشيای فلزی به ويژه مس، 
طلا، نقره، برنج يا به عبارت ديگر ايجاد خطوط و نقوش به وسيله 
قلم با ضربه چکش و بر روی اجسام فلزی است. اين هنر با سابقه 
چندين هزار ساله خود؛ در دوران هخامنشيان رواج يافت و در دوره 
ساسانيان به اوج خود رسيد. امروزه برای قلم زنی نخست داخل يا 
زير ظرف يا سينی مورد نظر را که معمولاً از جنس نقره يا طلا است 
از محلول قير و گچ پر می کنند تا سروصدای قلم کمتر به گوش 
برســد و همچنين مانع از سوراخ شدن ظرف در حين کار شود. 
ســپس نقش مورد نظر را روی ظرف رسم کرده و قلم مناسب را 
انتخاب کرده و روی سطح ظرف قرار می دهند و با چکش بر انتهای 
قلم می کوبند تا شيارها و نقش ها با تغيير شدت ضربه روی ظرف 
ايجاد شوند، قلم زنی يکی از رشته های هنرهای سنتی و معنوی 
ايرانيان است که از جايگاه ويژه ای برخوردار بوده و  به کمک ذوق 
و انديشه هنرمندان ايرانی با تأثير از آداب، سنن و فرهنگ و مذهب 
در بيان آراء و عقايد ايرانيان به زيباترين وجه بر روی اشياء فلزی 
نقش بسته است. پژوهشگران هنر، خاستگاه  اوليه نقوش قلم زنی 
از دوران کهن شيراز  و راه يافتن انديشه زيباشناسانه مستتر در پس 
هر طرح و نقش آن را ردپايی از اساتيد و صنعتگران شيرازی عنوان 
می کنند. اما اکنون با مقايسه فن شناسی و قلم های مورد استفاده 
، جدا از سبک منحصر بفرد قلمزنی در شيراز و اصفهان، شاهکار و 
توليدات اين هنر و صنعت اصيل، از ضرب آهنگ صنعتگران در 
کارگاه های شهرهای مختلف از طبس تا بروجرد و کرمانشاه شنيده 
می شود و آثار فاخر توليدی در بازارهای جهان به عنوان هنر ايرانی 
ديده می شود. با توجه به ظرفيت درونی اين هنر و جاذبه آن در 
بازار به نظر می رسد با برنامه ريزی مناسب جهت جذب و پرورش 
نســل جويای کار و تضمين بازار فروش از طريق حمايت های 
اقتصادی و صادرات می تواند علوه بر ايجاد اشتغال مولد، در توليد 
آثار ارزشمند برای فروش در بازارهای جهانی و ارز آوری موثر باشد. 
ظرفيت اشتغال در رشته قلم زنی بازارهای خارجی و داخلی در هر 

شرايط زمانی و مکانی متقاضيان بسياری دارد.

خبر

سلامت

لبو دارای ده ها خاصيت فوق العاده و بيشتر از شلغم 
در درمان سرماخوردگی تأثير دارد.

بــه گزارش اعتبار به نقــل از  روابط عمومی صداو 
سيما،هوا سر است،اما بساط لبوخوران در همه خانه ها 

گرم است.
اگر هميشه لبو را برای مزه خوب و گرمای دلچسب 
آن خورده آيد ،وقت آن رســيده که راجع به خواص اين 
خوراکی خوشمزه بيشتر آشنا شويد. اين خوراکی خوش 
رنگ به علت داشــتن آنتی اکسيدان در تقويت سيستم 
ايمنــی بدن و درمان ســرماخوردگی موثر اســت. لبو 
اشتهاآور و آرامبخش و سرشار از پروتئين،فسفر، کلسيم 
روی،مس، کاروتن، ويتامين های A.B و C، پتاســيم، 
فيبر،آهن،اسيد فوليک و بتاسيانين)ضدسرطان( است. 
شيره چغندر به ساختن گلبول های قرمز خون کمک و 
خون را تصفيه می کند و جريان خون را بهبود می بخشد.

یک چغندرخوب
چغندر خوب گياهی است که زياد در خاک نمانده 
باشــد چون چغندری که زيادی رسيده باشد، برعکس 

ساير ميوه ها که له می شوند، سفت می شود.
برای شناسايی چغندر پير هنگام خريد، خوب است 
بدانيد اين چغندرها طبق معمول گردنی باريک دارند و 
شــيارهايی روی آنها ايجاد شــده. چغندر خام به عسل 

گياهی مشهور است. جالب اينجاست که باوجود مقدار 
زياد قند دراين گياه و خطر احتمالی برای ديابتی ها، اما 
مصلح آن يعنی داروی بيماری ديابت در برگ آن نهفته 
اســت، البته به شــرط آنکه برگ تازه و سرحال را مورد 

استفاده قرار دهند.
خواص فوق العاده لبو

  ضدسرطان
  پيشگيری کننده از مشکلات تنفسی

 کاهش دهنده فشارخون و سطح کلسترول خون
 افزايش دهنده سطح انرژی

 مفيد برای کبد
  کاهش دهنده خطر بروز سکته های قلبی و مغزی
  رفع کننده کم خونی ،اسهال خونی و يبوست

 تقويت کننده دستگاه گوارش
  درمان التهاب مجاری ادرار و مثانه و بواسير

 درمان بيماری های پوستی
  بهبود دهنده سلامت مغز و جلوگيری کننده از آلزايمر

  تنظيم کننده قند خون
 تقويت کننده معده
 از بين برنده جذام

دیگر خواص لبو برای سلامتی
- آب چغندرقند خام را بگيريد،با ماســت مخلوط 

کنيد و صبح ناشتا بخوريد و هر روز تکرار کنيد از سفيد 
شدن موها جلوگيری می کند.

 آب گرم پخته لبو ،ترک خوردگی های پوســت 
که از سرماخوردگی باشد را برطرف می کند.

 زنان باردار اســيد فوليک مورد نيازشان را می 
توانند از لبو تأمين کنند.

از شیره تا گوشت لبو
همه ی اجزای لبو مفيد است؛ از ريشه، ساقه و برگ 
گرفته تا پوست و گوشتش! برگ چغندر خام باعث التيام 
ورم طحال می شود.همچنين در طب سنتی توصيه شده 
که برای از بين بردن شوره و چربی مو، سر با جوشانده برگ 
چغندر شسته شــود؛ اين جوشــانده نه تنها خاصيت 
ضدشپش دارد که از آن می توان برای درمان ترک دست 

و پا نيز استفاده کرد.
ضماد برگ چغندر با عســل هم برای رفع طاسی و 
زگيل موثر است ودر طب سنتی توصيه شده است. حتی 
اگر برگ چغندر با حنا مصرف شود، برای روياندن مجدد 

مو و زيبايی ان تأثير زيادی خواهد داشت.
همچنين می توان از چغندر به عنوان ضمادی برای 

پانسمان زخم و درمان تاول استفاده کرد.
درضمن املاحی که در شيره چغندر وجوددارد، يک 

پاک کننده بسيار عالی کبد، کليه و کيسه صفراست.

محبوب خوش رنگ سلامتی

این خوراکی انرژی زای پرخاصیت را حتما فصل سرما بخورید
خوراکی های مفید برای دوران سرماخوردگی

يکی از ســوالات و مشــکلات هميشگی موقع 
سرماخوردگی غذاهايی هســت که بايد بخوريم. در 
ادامــه 10 غذای مفيد که در دوران ســرماخوردگی 
ميتوانيد استفاده کنيد را با هم مرور می کنيم. بله، وقت 
سرماخودگی هم ميشه خوراکی های خوشمزه خورد:

بستنی میوه ای
بســتنی ميوه ای، خشکی و درد گلو را بهبود می 
دهند. بستنی ميوه ای آب بدن شما را  که برای مقابله 
با ســرماخوردگی به آن نياز داريد در حد متعادل نگه 
می دارد. مصرف مايعات کافی ترشحات مخاطی بينی 
را رقيق و گرفتگی آن را برطرف می کند. از بســتنی 
يخی که 100 درصد از آبميوه درســت شده استفاده 
کنيد تا از دريافت مواد مغذی کافی مطمئن شــويد. 

خودتان هم می توانيد آبميوه يخ زده درست کنيد.
ساندویچ بوقلمون

ساندويچ بوقلمون حاوی پروتئين بدون چربی است که 
در يک رژيم سالم است. اگرچه ممکن است دوست نداشته 
باشيد بخورديد ولی خوردن آن برای بدن شما انرژی کافی 
برای جنگيدن با بيماری را فراهم می کند. از سس توت، برای 

خوشمزه کردن و راحت خوردن آن استفاده کنيد.
  آب سبزیجات

وقتی  سرماخورده ايد احتمالاً تمايلی به درست 
کردن و خوردن سالاد نداريد.می توانيد يک ليوان آب 

سبزيجات با سديم کم بخوريد. بدن شما مقادير زياد 
آنتی اکسيدان دريافت می کند که سيستم ايمنی بدن 

شما را بر ضد ميکرب ها تقويت می کند.
  سوپ مرغ

به شما کمک می کند که مايعات کافی را دريافت کنيد 
و بســيار هم مقوی است. شواهد علمی نشان می دهد که 
سوپ مرغ به درمان کمک می کند. سوپ مرغ داغ، بخش 
های مو مانند در مجرای بينی که بدن شما را در مقابل باکتری 

و ويروس محافظت می کنند،تقويت می کند.سوپ مرغ
 سیر

اگر می توانيد سير بخوريد، چاشنی خيلی خوبی 
برای غذاهايی مثل سوپ است. به نظر می رسد که تا 
اندازه ای دستگاه ايمنی بدن را تقويت می کند و کمی 

هم در رفع گرفتگی بينی کمک می کند.
 زنجبیل

زنجبيل برای حالت تهوع و دل درد مناســب است. 
مطالعات نشــان می دهد زنجبيل برای التهاب هم موثر 
است. زنجبيل را می توان به شکل خورد شده يا پودر به غذا 
اضافه کرد . می توانيد از نوشابه زنجبيل هم استفاده کنيد.

 نان تست
نان تست غذای مناســبی هنگام بيماری و همراه 
مناسبی برای سوپ مرغ است که گرسنگی شما را هنگامی 

که نمی توانيد غذاهای سنگين بخوريد برطرف می کند.

سرپرست سازمان صنايع کوچک و شرکت 
شــهرک های صنعتــی ايران گفت: بــا ايجاد 
امکان پذيــرش واحدهــای صنعتی کوچک و 
متوســط در بورس، تابلوی آنهــا در فرابورس 
راه اندازی شده است که اقدام مهم برای تامين مالی 

است. صغر مصاحب افزود: با توجه به اينکه شايد 
بسياری از صنعتگران و توليدکنندگان از اين قضيه 
مطلع نباشند تقاضا می شود که اين اطلاع رسانی 
صورت گيرد تا واحدهای کوچک و متوسط بدانند 
می توانند با حمايت صنايع کوچک و شهرک های 

صنعتی ايران فرآيند پذيرش خود را دنبال و روی 
تابلو، سهام خودشان را عرضه کنند. وی اظهار کرد: 
به اين طريق می توان به تامين مالی تزريق شده ای 
دست يافت که خيلی ساده تر از استفاده از بازار پول 
يعنی بانک و نظير آن است. مصاحب، راه اندازی 
کلينيک های صنعت در سراسر کشور و در 28 
استان را از ديگر اقدامات اين سازمان برشمرد و 
گفت: در زمان حاضر اين کلينيک ها به صورت 
فيزيکی در مراکز کسب و کار راه اندازی شده است. 

وی بيان کرد: اين کلينيک ها به صورت اينترنتی 
روی پورتال سازمان قرار دارد و آماده ارايه سرويس 
به صنايع کوچک و متوسط در سه مقطع مشاوره، 
پروژه های عارضه يابی و بهبود است که هر کدام که 
موردنياز صنعتگر باشد می تواند در آن راستا ضمن 
دريافت خدمات لازم، مورد حمايت اين سازمان 
قرار گيرد. مصاحب گفت: حدود 9 هزار واحد دچار 
رکود شناسايی شده که برای اين منظور امسال 
يک هزار و 500 واحد در دستور رسيدگی و رفع 

مشکل قرار گرفت که با اقدامات مطلوب حدود 
يک هزار واحد تا هفته جــاری به چرخه توليد 

برگردانده شد.
وی با اظهار اميدواری از اينکه تا پايان امسال 
دو هــزار واحد از واحدهای راکد به چرخه توليد 
بازگردانده شــود گفت: در بيــن بازفعالی ها و 
واحدهايی که به چرخه توليد بازگشتند، صنايع 
شيميايی رتبه اول، صنايع فلزی رتبه دوم و صنايع 

غذايی رتبه سوم را دارند.

از دو سال پيش ثبت سفارش و واردات خودرو ممنوع 
شد که در اهم دلايل آن تغيير شرايط ارزی و محدوديت های 
موجود قرار داشت و گرچه طبق مقررات به غير از کالاهای 
ممنوعه مابقی کالاها امکان ورود به مناطق آزاد را داشتند، 
در نتيجه مصوبات مربوطه واردات خودرو به مناطق آزاد نيز 
ممنوع شد. اما در سال گذشته طرحی به دولت ارائه شد که 
طی آن پيشنهاد شده بود به طور محدود خودرو از مناطق 
آزاد کيش، قشم و چابهار وارد شود که البته در آن زمان اعلام 
شد وزارت صمت و گمرک با اين طرح موافق بودند. مرتضی 
بانک دبير شورای عالی مناطق آزاد در رابطه با آخرين وضعيت 
طرح پيشــنهادی به دولت برای واردات خودرو گفت که با 
توجه به فرسوده شدن خودروها و نيازی که وجود داشت، 
طرح واردات به صورت محدود به دولت ارائه شد ولی تعيين 
تکليف و نظری اعلام نشده است؛ بنابراين اين محدوديت 
همچنان برای مناطق آزاد وجود دارد. وی يادآور شد: واردت 

بدون انتقال نيز با توجه به محدوديت کلی که برای واردات 
خودرو وجود دارد امکان پذير نيست، مگر مجوزی در اين 
رابطه صادر شــود. لازم به ذکر است، اخيرا با اعمال حقوق 
ورودی واردات خودرو در بودجه 1400 در حالی گمانه زنی ها 
برای واردات خودرو صورت گرفت که مســوولان سازمان 
برنامه و بودجه اعلام کردند »فعلا در مورد آزادسازی واردات 
خودرو تصميم گيری نشده و اين حقوق ورودی مربوط به 
واردات جديد نيست، بلکه برای ترخيص خودروهای دپو 
شده در گمرک در نظر گرفته شده است. در عين حال که 
برای واردات خودرو بايد کشور در شرايط عادی قرار داشته 
باشد، در غير اين صورت بر سياست پول و ارز اثرگذار خواهد 
بود. بنابراين واردات خودرو زمانی انجام می شود که آثار منفی 
آن به حداقل برسد که لازمه آن به ثبات رسيدن وضعيت 
ارزی است، آنگاه سازمان برنامه و بودجه نيز با اين موضوع 

همراهی خواهد کرد.«

ورود صنایع کوچک به فرابورس اقدامی مهم 
برای تامین مالی است

آخرین وضعیت طرح واردات خودرو به مناطق آزاد
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خبر خبر

آیین  نامه اجاره   داری حرفه   ای نهایی شد

معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی با تاکيد 
بر اتخاذ سياست های تفکيک بازار سرمايه از بازار مصرف در 
بخش مسکن از تدوين و تکميل نظام اجاره داری حرفه ای و 
ارايه آن به مراجع بالادست خبر داد. محمود محمودزاده   در 
خصــوص تصميم اين وزارتخانه برای ارائه آمار کشــوری از 
ميانگين قيمت خريد و فروش هرمترمربع واحد مسکونی و 
همچنين بازار اجاره در استطاعت عموم مردم، گفت: با توجه 
به آنکه آماری که قبلا با برداشت از داده های مرکز آمار و بانک 
مرکزی از قيمت خريدوفروش هر متر مربع واحد مســکونی 
ارايه می شد فقط مختص تهران بود و تعميم آن به کل کشور 
سبب افزايش کاذب قيمت ها می شد، ارايه آمار به آن شيوه 
متوقف شد،  هم اکنون برای تمامی مراکز استان ها ميانگين 
 آمار خريد و فروش اســتخراج شــده و در هفته جاری ارايه 

خواهد شد.
در 27 مرکز استان، متوسط قيمت خريد و فروش مسکن 
برای هر مترمربع واحد مســکونی کمتر از 10 ميليون تومان 
است که حدود 9 اســتان نيز متوسط قيمت خريد و فروش 
مســکن کمتر از 5 ميليون تومان است. همچنين بررسی ها 
حاکی است که 3 استان نيز متوسط قيمت هرمترمربع واحد 
مسکونی بين 10 تا 15 ميليون تومان خريد و فروش می شود.  
فقــط در تهران ميانگين خريدوفــروش يک مترمربع واحد 
مسکونی حدود 25 ميليون تومان است. درعين حال در شهر 
تهران اگر مناطق يک و 3 را که رقم های خريد و فروش در آنها 
غيرمنطقی است را در نظر نگيريم ميانگين قيمت هر مترمربع 
خريد و فروش واحد مســکونی 20 ميليون تومان برآورد می 
شــود. وی با تاکيد بر اينکه نرخ دلار بر قيمت مســکن تاثير 
فراوانی داشته است، برآوردها حاکی است حوزه زمين و مسکن 
يکی از مهمترين مرجع ها برای ذخيره سرمايه است. به همين 
دليل سياست وزارت راه و شهرسازی موضوع جداکردن بازار 
سرمايه و سفته بازی از بازار مصرف است.  به منظور جداکردن 
بازار سفته بازی از بازار مصرف، پروژه های مختلفی تعريف شده 
که يکی از آنها، سامانه املاک و اسکان بود. با توجه به موفقيت 
ســامانه از نظر زيرســاخت و امکانات، در ماده 54 اصلاحيه 
مجلس توجه بيشتری به سامانه شد و تمامی خانواده ها مکلف 
به ثبت اطلاعات ســکونتی در سامانه شدند. اين الزام برنامه 
ريزی ها را در حوزه خريد و فروش و اجاره، شفاف می کند، وی  
از ديگر راهکارها برای ساماندهی و ايجاد ثبات در بازار قيمت 
ها در بخش مســکن را افزايش توليد برشمرد و گفت: اجرای 
طرح های توليد مسکن همچون طرح اقدام ملی و تفاهم نامه 
های همکاری در توليد مسکن با ساير وزارتخانه ها و تکميل 
واحدهای مســکونی مهر در جهت تقويت بازار مصرف است. 
پيش بينی می شود، مجموعه سياست ها و اقداماتدر بازار اجاره 
و خريد و فروش منجر به ايجاد ثبات در بازار خريد و فروش و 
اجاره شود و نقش موثری در بازار ايجاد کند. همچنين، آيين 
نامه اجاره داری حرفه ای تدوين شده و برای تصويب به مراجع 

بالتر دولت برای تصويب ارايه شده است.

پرداخت  11 هزار میلیارد تومان 
تسهیلات فقط در دو بخش ساخت و 

خرید خانه به مشتریان طی ۸ ماه

محمود شايان مدير عامل بانک مسکن گفت: اين بانک 
در 8 ماهه اول امسال موفق شد حداقل 11 هزار ميليارد تومان 
تسهيلات فقط در دو بخش ساخت و خريد خانه به مشتريان 
خود و همچنين سير متقاضيان تسهيلات مسکن پرداخت 
کند. بانک مسکن از ابتدای سال جاری تا پايان آبان ماه رقمی 
معادل 11 هزار و 216 ميليارد تومان انواع تسهيلات ساخت 
و خريد مسکن پرداخت کرد که 3 هزار و 882 ميليارد تومان 
آن به سازندگان و توليدکنندگان مسکن برای افزايش عرضه 
خانه در سراسر کشور ارايه شد و 7 هزار و 334 ميليارد تومان 
ديگر نيز به صورت تسهيلات خريد خانه به متقاضيان خريد 

واحد مسکونی پرداخت شد.
وی با بيان اينکه سبد تسهيلات ساخت و خريد مسکن 
قابل ارايه توسط بانک مسکن به لحاظ ميزان سقف ريالی و 
شرايط پرداخت و نحوه دريافت، در شهرهای مختلف کشور 
و برای مشتريان مختلف متفاوت است، افزود: طی 8 ماهه اول 
امسال 16 هزار و 288 فقره تسهيلات ساخت و 73 هزار و 255 
فقره نيز تسهيلات خريد مسکن به مشتريان پرداخت کرده 
ايم،در شهر تهران طی ماه آبان حجم معاملات خريد و فروش 
واحد مسکونی نسبت به مهر ماه حدود 48 درصد کاهش پيدا 
کرد که به معنای نصف شدن معاملات مسکن در اين فاصله 
زمانی است. هر چند اطلاعات معاملات مسکن بقيه شهرهای 
کشور برای فصل پاييز اعلام نشده است اما شواهد بيانگر رکود 
و کاهش خريد و فروش خانه و آپارتمان در ديگر شــهرهای 
کشور است. اما با اين حال ميزان استفاده از تسهيلات خريد 
مسکن مربوط به بانک مسکن در آبان ماه امسال نسبت به 
مهر ماه تنها 22 درصد کاهش پيدا کرد. بنابراين روند دريافت 
و استفاده از اين تسهيلات خود نشانگر اتکای بخشی از جامعه 
متقاضی مسکن به تسهيلات بانکی برای صاحب خانه شدن 
است. تسهيلات ساخت مسکن قابليت انتقال به خريداران 
واحدهای مسکونی نوساز را تحت شرايط و ضوابط مشخص 
دارد. همين قابليت باعث شده گروهی از سازنده ها از تسهيلات 
ساخت برای سرمايه گذاری های ساختمانی خود استفاده 
کنند. در ماه گذشته بانک مسکن از محل صندوق پس انداز 
مسکن يکم بيش از 7 ميليارد تومان تسهيلات ساخت به شکل 
انفرادی يا مجتمع سازی برای افزايش عرضه مسکن در کشور 
به متقاضيان پرداخت کرد.  همچنين از محل صندوق پس 
انداز مسکن يکم، يک هزار و 760 خانه اولی در سراسر کشور 
صاحب خانه شدند. ماه گذشته نزديک به 240 ميليارد تومان 
تسهيلات خريد مسکن به سپرده گذاران صندوق پس انداز 
مسکن يکم پرداخت شد. در ماه مهر ماه 2 هزار و 58 نفر خانه 
اولی صاحب حســاب در صندوق يکم توانستند تسهيلات 
مربوط را از صندوق دريافت و نسبت به خريد مسکن اقدام 
کنند. بنابراين بانک مسکن در حوزه پرداخت تسهيلات خانه 
اولی نيز به گونه ای عمل کرده که افراد بيشتری در مقايسه با 

ساير خريداران مسکن در بازار رکودی حضور دارند.

مهرداد تولائيان،معاون بهره برداری شرکت ذوب آهن 
اصفهان با بيان اينکه در حال حاضر ذوب آهن توان توليد تمام 
2500 تن ريل سوزنی مورد نياز کشور را دارد، گفت: توليد اين 
محصول در راستای کامل شدن سبد محصولات ريلی ذوب 
آهن و همچنين خودکفايی کشور در توليد انواع ريل است. به 
گزارش اعتبار به نقل از  پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، 
سوزن ريل يا ريل زبانه سوزن مربوط به بخشی است که دو خط 
راه آهن با يکديگر تلاقی دارند و قطار از يک خط به روی خط 
ديگری جابجا می شــود، همچنين در ايستگاه های قطار و 
مسيرهای ريلی که دوشاخه می شود، ريل زبانه سوزن نقش 
تعويض خطوط راه آهن را دارد. وی با بيان اينکه شکل مقطع 
اين ريل متفاوت و پروفيل آن غيرمتقارن اســت، گفت: اين 
پروفيل پيش از اين در کشور توليد نمی شد و يک شرکت، پروفيل 
آن را از اسپانيا وارد و در داخل تراشکاری و در نهايت ريل زبانه 
سوزن را توليد می کرد، اما اوايل امسال اين شرکت در ديدار با 
ذوب آهن پيشنهاد توليد اين محصول را داد و مقرر شد مراحل 
توليد اين محصول را بررسی کنيم. از تير ماه امسال، نزديک سه 
ماه طراحی اين خطوط ريل انجام شد و در مهرماه غلتک های 

توليد اين ريل تراشيده شد و در نهايت آبان امسال موفق به توليد 
ريل سوزنی در مجموعه ذوب آهن شديم. توليد اين محصول 
در راســتای کامل شدن ســبد محصولات ريلی ذوب آهن و 
همچنين خودکفايی کشور در توليد انواع ريل است، چرا که 
وابستگی ريلی پاشنه آشيل کشــور است و آلياژ سوزن ريل 
همانند آلياژ ريل است. البته از نظر سطح مقطع شکل، تفاوتهايی 
از نظر فنی با ريل معمولی وجود دارد که در نهايت موفق به توليد 
ريل زبانه سوزن شديم. وی با بيان اينکه تمام خطوط راه آهن 
زمانی که با يکديگر تلاقی و دو خط از کنار يکديگر عبور می کنند 
از سوزن ريل استفاده می شود، در حال حاضر نزديک به 12 هزار 
سوزن ريل در کشور نصب شده که به مروز زمان نيازمند تعمير 
و تعويض است و با توجه به پيش بينی توسعه 13 هزار کيلومتر 
خطوط ريلی در کشور، پيش بينی می شود نيازمند توليد 12 
هزار سوزن ريل ديگر در کشور باشيم،شايد از نظر تناژ در برابر 
ريل اين عدد آن چنانی نباشــد؛ اما با توجه به اينکه ســبد 
محصولات ريلی ذوب آهن کامل می شود، شرکت نسبت به 
توليد آن اقدام کرد و با توجه به خودکفايی توليد، ديگر نياز به 
واردات اين محصول به کشور را نداريم. و بحث استفاده از مدل 

ريل برای خطوط مترو، اگرچه مدل توليد آن اندکی متفاوت 
است، اما اگر مشتری وجود داشته باشد ذوب آهن توان توليد 
ريل سوزنی را برای خطوط مترو دارد. با توجه به اينکه قيمت 
هر تن محصول 900 دلار است، در مجموع توليد اين محصول 

منجر به جلوگيری خروج ارز از کشور می شود.

وزير راه و شهرسازی در روز حمل و نقل 
دربــاره کاهــش 30 درصــدی ترددهای 
بين شهری در محدويت های کرونايی اخير، 
ادامه داشتن محدوديت ها در صورت تصويب 
در ستاد ملی مقابله با کرونا و افتتاح فاز دوم 
آزادراه تهران-شــمال تا قبل از پايان دولت 
دوازدهم صحبت کرد، امسال روز حمل و نقل 
با سال های گذشته تفاوت فاحشی دارد و اين 
تفاوت همان شيوع ويروس کرونا در ايران و 
جهان است چرا که از اسفند ماه سال گذشته 
تا کنون يکی از بخش هــای اقتصادی که 
بيشترين تاثير و خسارت را از کرونا ديده، حمل 
و نقل در بخش های مختلف هوايی، ريلی و 
جاده ای است که البته دولت از اوايل امسال 
تسهيلاتی برای حمايت از آن ها تصويب کرد 
تا بتواند بخشی از اين خسارات را جبران کند. 
از سوی ديگر محدوديت ها و ضوابط بهداشتی 
مقابله با کرونا سبب شد تا به ويژه در ماه های 
ابتدايی امسال با کاهش شديد سفرهای مردم 
در زير بخش های مختلف حمل و نقل مواجه 
شويم و اين مسئله به خودی خود نيز آسيب  
ديگری به اين بخش و صاحبان آن زد. حالا و 
در هفته های اخير شاهد اعمال محدوديت های 
کرونايی جديدی به دليل گسترش شيوع 
ويــروس کرونا در کشــور بوده ايم که منع 
ترددهای درون شــهری و برون شــهری و 
جريمه کردن متخلفان يکی از مصوبات ستاد 
ملی مقابله با کرونا از سه هفته قبل است. محمد 
اسلامی -وزير راه و شهرسازی- در گفت وگو 
با ايسنا درباره تاثير محدوديت های اخير اعلام 
شده از سوی ستاد مقابله با کرونا بر حوزه حمل 
و نقــل اينگونه توضيح داد: مســلما اعمال 
محدوديت های تردد در هفته های گذشته و 
حتی قبل از آن روی سفرهای برون شهری 

مردم با وسايل نقليه عمومی و شخصی اثرگذار 
بوده است. وی افزود: آمارهای ثبتی ما نشان 
می دهد که سفر مردم با وسايل حمل و نقل 
عمومی روند کاهشی خودش را داشته و ادامه 
دارد و مســافرين قطار، هواپيما و اتوبوس با 
نسبت مشخصی در اين بازه زمانی کاهش پيدا 
کرده اند. همچنين تردد در جاده ها نسبت به 
سال گذشته در اين ايام 30 درصد کاهش پيدا 
کرده است. وزير راه و شهرسازی ادامه داد: در 
واقع اگر در سال گذشته و شرايط عادی 330 
تردد وسايل نقليه در هر ساعت در جاده های 
کشور انجام می شد در حال حاضر اين عدد به 
حدود 220 تا 230 دســتگاه رسيده است. 
اســلامی در پاسخ به سوالی درباره اينکه آيا 
محدوديت هــای کرونايی بــرای ترددها و 
مسافرت های بين شهری در هفته های آتی نيز 
ادامه پيدا خواهد کرد؟ گفت: درباره چگونگی 
اعمال يــا ادامه محدوديت هــا وزارت راه و 
شهرسازی بر اساس مصوبات ستاد ملی مقابله 
با کرونا عمل خواهد کرد و مانند گذشته تابع 
آن خواهد  بود. وی در پاسخ به سوال ديگری 
درباره بودجه تعيين شده برای آزادراه تهران-

شمال و تاريخ افتتاح فاز دوم اين آزادراه اظهار 
کرد: همانطور که پيش از اين هم وعده داده 
بوديم تا قبل از پايان دولت باند رفت فاز دوم 
آزادراه تهران B شمال به بهره برداری می رسد. 
وزير راه و شهرسازی گفت: همه تلاشمان اين 
است که مردم بتوانند هر چه سريعتر از فاز دوم 
اين آزادراه استفاده کنند که به نظر می رسد تا 

قبل از مرداد ماه سال آينده اين اتفاق بيافتد.
لزوم داشتن حمل ونقلی پیشرفته و 

اثرگذار
وزير راه و شهرســازی با اشاره به تکرار 
حضور حماسی رانندگان در سال 62 در دوران 
کرونا و قدردانی از رانندگان، به مناسبت هفته 
حمل ونقل بر لزوم يک حمل ونقل پيشرفته، 
کارآمد و اثرگذار و همچنين جذاب برای رقابت 
در همه مدهای حمل ونقلی تأکيد کرد. محمد 
اسلامی در پيامی به مناسبت هفته حمل ونقل 
ضمن قدردانی از زحمتکشان در اين عرصه، 
اين روز را به همه فعالان در حوزه های مختلف 
حمل ونقلی تبريک گفت. در متن پيام وزير 
راه و شهرســازی آمده است: »26 آذر يادآور 
حماسه بزرگی است که رانندگان عزيز کشور 

با گوش دادن به ندا و فرمان حضرت امام )ره( 
و لبيک گفتن، آن را آفريدند. رانندگانی که با 
حضور متعهدانه و مؤمنانه خودشان در بنادر 
کشور توانســتند يک ثبت تاريخی را برای 
حضور غيرتمندانه شان بابت تخليه کالاهای 
اساسی از بنادر انجام دهند. اين روز را به عزيزان 
راننــده و شــرکت های حمــل ونقــل و 
دست اندرکاران حوزه حمل ونقل تهنيت و به 
خانواده اين عزيزان تبريک ويژه می گوييم که 
بيشــتر اوقات از پدر خانواده دور هستند و 
مسئوليت را به تنهايی برعهده می گيرند تا اين 
عزيزان بتوانند با خيــال راحت و آرامش به 
جامعه خودشــان خدمت کنند؛ خدمتی 
ماندگار که شريان حياتی يک کشور است تا 
جابه جايی بار و مسافر را به اقصی نقاط محقق 
کنند. موضوع حائز اهميت اين اســت که 
حماسه رانندگان در سال 1362 در انتقال 
کالاهای اساســی از بنادر در دوره کرونا نيز 
مجدد تکرار شد و شاهد اين حضور حماسی 
بوديم و در اين شرايط سخت کرونايی يک 
لحظه عزيزان راننده، شرکت ها و کل جامعه 
حمل ونقل کشور آرامش نداشتند. حضوری 
متعهدانه و مؤمنانه که همچنان در حال انجام 
است تا اجازه داده نشود هيچ گونه خللی در 
تدارکات کالای اساســی و مايحتاج مردم، 

کارخانه ها و معادن کشور به وجود آيد.
اميدواريم همواره با تسهيلگری و توسعه 
زيرســاخت ها و فراهم کردن سازوکارهای 
پيشرفت بتوانيم يک حمل ونقل پيشرفته، 
کارآمد و اثرگذار و همچنين جذاب برای رقابت 
در همه مدهای حمل ونقلی را برای مردم عزيز 
کشورمان فراهم کرده تا به اين شکل سهم 
بزرگی در شکوفايی اقتصاد ملی ايفا کنيم./ 

وزارت راه

کاهش 30 درصدی سفرها در محدودیت های کرونایی

طی مراسمی با حضور رئیس صندوق بازنشستگی کشور از عوامل اجرایی طرح آزادراه شرق سپاهان تقدیر بعمل آمد. طرح آزادراه شرق سپاهان در سال ۱۳۹۵ براساس مصوبه هیات 
دولت با مشارکت 7۰ درصدی شرکت سرمایه گذاری آتیه صبا و ۳۰ درصدی دولت فعالیت خود را آغاز نمود. طی تیر ماه ۱۳۹۵ لغایت بهمن ماه ۱۳۹۸ این طرح صرفا ۵۸/۵ درصد 

پیشرفت فیزیکی داشت و با روی کار آمدن مدیریت جدید از اسفند ۱۳۹۸ تاکنون این طرح از ۴۰ درصد پیشرفت برخوردار و در آبان ماه مورد بهره برداری قرار گرفت.
سید علیرضا عظیمی پور، مدیرعامل سرمایه گذاری آتیه صبا، در این مراسم گفت: ترجیع بند کوشش های عوامل طرح در سال ۱۳۹۹ تحقق فرموده رهبری در سال جاری و اجرای عملی 
“جهش تولید” بوده است. بطوریکه علاوه بر اتمام طرح آزادراه شرقی اصفهان، سرمایه گذاری آتیه صبا در سایر موضوعات چون تبدیل شرکت های زیان ده به سود ده، ساماندهی 
شرکت های آسیب دیده از شیوع بیماری کرونا و دستیابی به بالاترین رکورد سودآوری در تاریخ شرکت طی سال جاری از عملکرد قابل توجهی برخوردار شده است. تمامی این اقدامات 
نیز از طریق نظارت دقیق و سختگیرانه در چارچوب برنامه انضباط مالی مدیریت جدید هلدینگ به منظور ارتقای شفافیت و سلامت مالی گروه صورت پذیرفته است، در سال جاری با 

درج نام شرکت بر تابلوی بورس، این شرکت بتواند فصل جدیدی را در تاریخ فعالیت های اقتصادی خود در بازار سرمایه کشور را آغاز نماید.

اتمامطرح
آزادراهشرقسپاهان،

اجرایعملی
شعار»جهشتولید«

ــرکت  ــر ش ــرور فج ــرکت س ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه  ــت 12804۷ و شناس ــماره ثب ــه ش ــاص ب ــهامی خ س
ــع  ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 10101۷14325 ب مل
ــات  ــورخ 1399/08/05 تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف عموم
ــرکت  ــوع ش ــه موض ــل ب ــوارد ذی ــد : م ــاذ ش ــل اتخ ذی
الحــاق و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد: ( 
واردات، تولیــد و توزیــع دارو، مکمــل دارویــی، واکســن و 
فــراورده هــای بیولوژیــک انســانی و تجهیــزات پزشــکی 
دارویــی،  مکمــل  دارو،  توزیــع  و  تولیــد  واردات،  و 
ــن،  ــا، واکس ــده ه ــی کنن ــموم، ضدعفون ــی، س افزودن
ــذ  ــاورزی و اخ ــی و کش ــک دام ــای بیولوژی ــراورده ه ف
ــارج  ــل و خ ــای داخ ــرکت ه ــعبه از ش ــی و ش نمایندگ
کشــور در زمینــه فعالیــت شــرکت، اخــذ وام و اعتبــارات 
بانکــی بصــورت ارزی، ریالــی از کلیــه بانکهــای داخلــی 
و خارجــی، شــرکت در کلیــه مناقصــات، پیمانهــا و 
ــن  ــی و بی ــم از داخل ــی اع ــی و خصوص ــدات دولت مزای
ــمینارها،  ــگاهها، س ــه نمایش ــرکت در کلی ــی، ش الملل
همایــش هــا و کنفرانــس هــای داخــل و خــارج از کشــور 
ــس  ــزوم پ ــورت ل ــرکت در ص ــت ش ــه فعالی در زمین
ــازمان  ــط. س ــع ذیرب ــای لازم از مراج ــذ مجوزه از اخ
ــا و  ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ثب

ــران )1061۷45( ــاری ته ــات غیرتج موسس

آگهــی تغییــرات موسســه غیــر تجــاری حسابرســی 
ــت  ــماره ثب ــه ش ــون ب ــن آزم ــت امی ــعه مدیری و توس
ــتناد  ــه اس ــی 10320466885 ب ــه مل 26932 و شناس
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم صورتجلس
مــورخ   2639۷3/99 شــماره  ومجــوز   1399/05/20
ایــران  رســمی  حســابداران  جامعــه   1399/8/18
ــری  ــوب نص ــای یعق ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی تصمیم
ــت  ــا دریاف ــی 2۷08825941 ب ــماره مل ــه ش ــرایی ب س
مبلغ4300000ریــال معــادل کلیــه ســهم الشــرکه خــود از 
صنــدوق موسســه از موسســه خــارج گردیــد .در نتیجــه 
ــغ۷۷00000  ــه مبل ــال ب ــه از12000000 ری ــرمایه موسس س
ــنامه  ــه در اساس ــاده مربوط ــت و م ــش یاف ــال کاه ری
اصــلاح گردیــد . لیســت شــرکا پــس از کاهــش ســرمایه 
و خــروج شــریک بــه شــرح صفحــه بعــد مــی باشــد. - 
آقــای علیرضــا اکبــری امامــی کــد ملــی 006۷555888 
ــان  ــای عرف ــرکه آق ــهم الش ــال س دارای 5۷00000 ری
ــال  ــی 64693۷6525 دارای 2000000 ری ــد مل ــی ک ذبیح
ــه  ــر ب ــره از 3 نف ــت مدی ــاء هیئ ــرکه اعض ــهم الش س
ــنامه  ــه در اساس ــاده مربوط ــت و م ــش یاف ــر کاه 2 نف
ــور  ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــد س ــلاح گردی اص
اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران 

)1061۷4۷(

آگهــی تغییــرات شــرکت دامــون گســتر پاســارگاد با 
مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 352911 و شناســه 
ــع  ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 10103984622 ب مل
ــورخ 1399/0۷/19  ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع عموم
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای محمدعلــی مــکارم 
بــه کدملــی 0383568005 و آقــای محمــد مــکارم 
ــکارم  ــین م ــای امیرحس ــی 03۷0192915 و آق ــه کدمل ب
ــت  ــای هیئ ــمت اعض ــه س ــی 0021089264 ب ــه کدمل ب
مدیــره شــرکت بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب گردیدنــد 
ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت 

ــران )1061۷48( ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ه

ــه شــماره ثبــت 430426 و شناســه ملــی  ــا مســئولیت محــدود ب ــاد ب ــی ارنــس پ آگهــی تغییــرات شــرکت بازرگان
ــات  ــورخ 1399/06/31 تصمیم ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس 140029612۷6 ب
ــای علیرضــا  ــد: آق ــرای مــدت نامحــدود انتخــاب گردیدن ــل ب ــرار ذی ــه ق ــره ب ــل اتخــاذ شــد : اعضــاء هیئــت مدی ذی
افشــار حقیقــی بــه شــماره ملــی 00635۷9049 بــه عنــوان عضــو هیئــت مدیــره ورئیــس هیئــت مدیرهوآقــای صابــر 
نجیبــی انــدراب بــه شــماره ملــی 1463232411 بــه عنــوان عضــو هیئــت مدیــره ونایــب رئیــس هیئــت مدیــره آقــای 
نویــد یــزدان پنــاه بــه شــماره ملــی 2411553242 بــه عنــوان عضــو هیئــت مدیــره آقــای حســین محمــدزاده انــدراب 
بــه شــماره ملــی00۷656403۷ بــا ســمت مدیــر عامــل خــارج از اعضــای هیئــت مدیــره کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و 
تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ،بــروات ،قراردادهــا و عقــود اســلامی بــا امضــاء رئیــس هیئــت مدیــره و مدیــر 
عامــل متفقــاً همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و 

موسســات غیرتجــاری تهــران )1061۷44(

آگهــی تغییــرات شــرکت بازرگانــی شــیمی کاران ســهند 
بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 42۷496 و شناســه 
مجمــع  صورتجلســه  اســتناد  بــه   10320۷94113 ملــی 
ــورخ 1399/08/20  ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع عموم
ــه شــماره  ــاز ب ــل اتخــاذ شــد : رضــا خــاک ب تصمیمــات ذی
ــی  ــماره مل ــه ش ــاز ب ــان خاکب ــی 0039443۷60 - پیم مل
ــی  ــماره مل ــه ش ــال ب ــری نیکوف ــدا کبی 0054۷31135 - ه
0011234253 ) خــارج از شــرکاء ( بــه ســمت اعضــای 
ــد  ــاب گردیدن ــدود انتخ ــدت نامح ــرای م ــره ب ــت مدی هیئ
ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا 

و موسســات غیرتجــاری تهــران )1061۷46(

تاســیس شــرکت بــا مســئولیت محــدود عمــران ســازان ثانــی درتاریــخ 1399/09/01 بــه شــماره ثبــت 568۷34 بــه شناســه ملــی 
1400959۷380 ثبــت و امضــا ذیــل دفاترتکمیــل گردیــده کــه خلاصــه آن بــه شــرح زیــر جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی میگــردد. موضــوع 
ــه ی کلیــه ی فعالیتهــا و خدمــات در زمینــه ی طــرح، محاســبه، نظــارت فنــی و اجــراء کلیــه پــروژه هــای تاسیســاتی و  فعالیــت :ارائ
عمرانــی اعــم از فلــزی و بتونــی، ابنیــه ســبک و ســنگین، ،ارائــه خدمــات پیمانــکاری ســاختمان، لولــه گــذاری وســاخت مخــازن، تعمیــر 
و نگهــداری مصالــح و تاسیســات ســاختمان و تاسیســات مکانیکــی و برقــی ، ارائــه کلیــه خدمــات در زمینــه خدمــات شــهری اعــم از 
طراحــی، ایجــاد و نگهــداری فضــای ســبز و محوطــه ســازی و احــداث آبنمــا، رنــگ آمیــزی و زیباســازی معابــر ســاخت و نصــب مبلمــان 
شــهری، آبرســانی فاضــلاب و تصفیــه خانــه هــای صنعتــی ،ارائــه کلیــه فعالیــت هــای تجــاری و خدمــات بازرگانــی در زمینــه خریــد و 
فــروش و صــادرات و واردات کلیــه کالاهــای مجــاز بازرگانــی، گشــایش اعتبــارات و ال/ ســی بــرای شــرکت نــزد بانــک هــا ، اخــذ و اعطــاء 
ــا کلیــه  نمایندگــی کمپانیهــای معتبــر خارجــی و داخلــی، شــرکت در کلیــه نمایشــگاههای داخلــی و بیــن المللــی- انعقــاد قــرارداد ب
اشــخاص حقیقــی و حقوقــی، ایجــاد شــعب و نمایندگــی در داخــل و خــارج از کشــور- اخــذ وام و اعتبــارات بانکــی بــه صــورت ارزی و 
ریالــی از کلیــه بانکهــای داخلــی و خارجــی شــرکت در کلیــه مناقصــات، و مزایــدات خصوصــی اعــم از داخلــی و بیــن المللــی درصــورت 
لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم از مراجــع ذیربــط مــدت فعالیــت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : اســتان تهــران 
ــان  ــان بــرادران فخارنیا)15متــری دوم( ، خیاب - منطقــه 1۷ ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه افســریه ، خیاب
ــارت اســت از  ــی عب ــرمایه شــخصیت حقوق ــف کدپســتی 1۷84۷58351 س ــه همک ــلاک 219 ، طبق ــی )2۷( ، پ ــر توکل شــهید محمدباق
ــی 0016284518  ــه شــماره مل ــی ب ــی ثان ــر افضل ــای امی ــرکا آق ــک از ش ــرکه هــر ی ــهم الش ــزان س ــدی می ــال نق ــغ 100,000,000 ری مبل
دارنــده 99000000 ریــال ســهم الشــرکه خانــم مینــا افضلــی ثانــی بــه شــماره ملــی 0082۷8۷859 دارنــده 1000000 ریــال ســهم الشــرکه 
اعضــا هیئــت مدیــره آقــای امیــر افضلــی ثانــی بــه شــماره ملــی 0016284518 و بــه ســمت مدیرعامــل بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت 
رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود خانــم مینــا افضلــی ثانــی بــه شــماره ملــی 0082۷8۷859 و بــه ســمت عضــو اصلــی هیئــت 
مدیــره بــه مــدت نامحــدود دارنــدگان حــق امضــا : کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ، بــروات ، 
قراردادهــا، عقــود اســلامی و همچنیــن کلیــه نامــه هــای عــادی و اداری باامضــاء مدیــر عامــل و رئیــس هیئــت مدیــره همــراه بــا مهــر 
شــرکت معتبــر مــی باشــد اختیــارات مدیــر عامــل : طبــق اساســنامه ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور بــه منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه 

فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1061۷49(

کشمش دارای مواد مغذی است که 
مصــرف روزانه آن هنــگام صبح به حفظ 
سلامت عمومیِ بدن کمک می کند. به گفته 
کارشناسان تغذيه کشــمش دارای مواد 
مغذی همچون کلسيم، آهن، فيبر خوراکی 
و آنتی اکسيدان است. برخی از خواص مهم 
کشمش عبارتند از:  بهبود گوارش و هضم 
مواد غذايــی: فيبر موجــود در اين ماده 
خوراکی اثر ملين دارد و حرکات دودیِ روده 
را بهبود می دهد.  پيشــگيری از سرطان: 
آنتی اکسيدان های موجود در کشمش به 
محافظت بدن از عوامل ســرطان زا کمک 
می کند. بهبود بينايی: کشــمش به دليل 
دارابــودن ترکيب های غذايــی گياهی 
پلی فنوليک برای سلامت چشم مفيد است.  
بهبود ســلامت روان: کشــمش به دليل 
داشتن مقدار مناسب آنتی اکسيدان برای 
ســلامت روان نيز مناســب است.  بهبود 
سلامت قلب: وجود آهن در کشمش برای 
قلب مفيد اســت.  کمک به کاهش وزن: 
مصرف اين مــاده خوراکی به کاهش وزن 
کمک می کند.  درمان کم خونی: کشمش 
در پيشگيری از کمبود آهنِ بدن و در نتيجه 

درمان کم خونی موثر است./ايسنا

 صبح ها 
کشمش بخورید

توانایی ذوب آهن اصفهان در تولید 2۵00 تن ریل سوزنی
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خبر گفتگو
100 هزار میلیاردتومان فرار مالیاتی داریم

محمدرضا پورابراهيمی رئيس کميسيون اقتصادی 
مجلس گفت:برآوردها اين است که حدود 100 هزار ميليارد 
تومان فرار مالياتی در کشور وجود دارد که بايد اين موضوع 
ساماندهی شود، عزم مجلس برای اصلاح ساختار بودجه جدی 
است و دولت در اين زمينه قدمی بر نداشت و عزمی هم در اين 
زمينه نداشت البته نمايندگان طرحی را در اين زمينه تدوين 
کردند، در صحن مجلس در حال بررسی آن هستيم که البته 
اين طرح برای اصلاح ساختار کافی نيست،بايد محورهای 
اساسی و پايه بودجه را در مجلس اصلاح کنيم، دولت اعلام 
کرده است که از بودجه نفتی جدا شده ايم اما اعلام نشده است 
که جايگزين نفت در بودجه چه درآمد پايداری است، برای 
درآمد نفت در بودجه بايد درآمدی پايدار پيش بينی شود و اگر 
اين اتفاق رخ ندهد قطعاً اصلاح ساختار بودجه اتفاق نمی افتد، 
در اصلاح ساختار بودجه بايد به سمت اصلاح نظام مالياتی 
کشور که يکی از محورهای آن ايجاد پايه های مالياتی جديد 
اســت، که در جهان اين موضوع در حال اجرايی شدن است 
برويم،يکی از پايه های مالياتی جديد، ماليات بر عايدی سرمايه 
است، ماليات  بر عايدی سرمايه نه تنها به دهک های کم درآمد 
جامعه کاری ندارد، بلکه فشاری نيز به قشرهای متوسط جامعه  
وارد نمی کند، ماليات بر عايدی سرمايه مختص پردرآمد هاست 
و از سفته بازی در بازار ارز، سکه، مسکن و خودرو جلوگيری می 
کند،يکی ديگر از راه های اصلاح نظام مالياتی کشور جلوگيری 
از فرار مالياتی است، برآوردها اين است که حدود 100 هزار 
ميليارد تومان فرار مالياتی در کشور وجود دارد که بايد اين 
موضوع ساماندهی شود ويکی ديگر از راه های اصلاح ساختار 
بودجه مولدسازی اموال دولت است، فروش اموال دولتی يکی 
از راه هاســت امــا اصلی ترين راه اســتفاده از ظرفيت های 
دارايی های دولت است امروز عدم النفع استفاده از دارايی های 
دولت چندين برابر بودجه کل کشــور است، تعيين تکليف 
بودجه شرکتهای دولتی و بانکهای دولتی نيز يکی از راه های 
اصلاح ساختار بودجه اســت، بودجه شرکت های دولتی و 
بانکهای دولتی حدود 2 و نيم برابر بودجه کشــور است اگر 
بتوانيــم 10 درصد از هزينه های آنها را ذخيره کنيم معادل 

فروش نفت در زمان غير طبيعی است./ تسنيم

 استقبال از پویش ایده تا عمل 
موسسه اعتباری ملل

در مــاه اول پويش ايده تا عمل با ملل 2524 طرح برای 
ارزيابی ارسال گرديد.  به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری 
ملل: اين موسسه به منظور ارج نهادن به ذهنهای هوشمند ايده 
ساز پويشی تحت عنوان از ايده تا عمل با ملل برگزار نمود. بنا 
بر اين گزارش در نظر است در سه ماه، اين پويش برگزار و در هر 
ماه به دو ايده تا سقف 5 ميليارد ريال تسهيلات با شرايط ويژه 
پرداخــت گردد. در ماه اول ايــن پويش تعداد 2524 طرح به 
دبيرخانه پويش ارسال شد که ارزيابی طرحها توسط تيم داوری 
از تاريــخ 23 آذر ماه آغــاز و تا اول دی ماه بــه پايان خواهد 
رسيد. متقاضيان می توانند برای حضور در مرحله بعدی پويش 
  www.azidehtaamal.ir :طرحهای خود را بــه آدرس

ارسال نمايند تا طرح آنها مورد ارزيابی قرار گيرد.

صد هزار قطعه باغ تهران از بین رفته است

رئيس شورای اسلامی شهر تهران گفت: در طول 60 
سال گذشــته تاکنون 100 هزار قطعه باغ تهران از بين 
رفته اســت، محسن هاشــمی پس از دويست و پنجاه و 
ششمين جلسه شورای شهر با حضور در جمع خبرنگاران 
درباره پرونده باغات شــورای شهر و اختلاف نظر اعضای 
شورای شهر با يکديگر بر سر اين پرونده ها، اظهار داشت: 
بررسی پرونده باغات در صحن علنی شورای شهر، يکی از 
نشانه های شفافيت شورای پنجم است چرا که در گذشته 

پرونده باغات در جلسات غير علنی بررسی می شد.
وی با بيان اينکه موضوع فضای سبز تهران از اهميت 
برخوردار است و در طول 60 سال گذشته صد هزار پارسل 
باغی تهران از بين رفته است، گفت: اين عدد اغراق آميز 
نيســت و بايد حساسيت بر روی موضوع باغات در تهران 
بالا باشــد، هر چند تعداد زيادی بوستان به تهران اضافه 
شده است، اما، 30 هزار درخت در گذشته در تهران قطع 
شده است، اکنون اداره کل باغات نداريم و اداره کل فضای 
ســبز و بوستان ها در شهر تهران فعال است، پيش از اين 
باغات تهران با استفاده از آب قنات ها آبياری ميشد و باغات 
حق آب داشتند اما اکنون از آب شهری به جای آب قنات 
استفاده می کنند و ديگر موضوع حق آبه مطرح نيست و 
صاحبان باغات به درختان توجهی ندارند و اجازه ميدهند 
که درختان خشک شود، اهميت باغات در شهر تهران به 
حدی اســت که می توان به موضــوع باغات به طور ويژه 
رسيدگی کرد، در طول سال بيش از 10 هزار پرونده ملکی 
درخواســت ساخت می کنند و از آن تعداد حدود 100 تا 
120 پرونده به شــورای شهر اجرا می شــود، دليل اين 
موضوع اين اســت که می خواهيم به طور دقيق بررسی 
کنيم و پاسخ دهيم،گاهی در بررسی پرونده ها بين اعضا 
سوء تفاهم پيش می آيد و گاهی به دو ملک مشابه، رای 
متفاوت داده می شود اما اين موضوعات برای بررسی دقيق 

پرونده های باغات است.

تامین نیمی از هزینه حقوق و 
دستمزد ماهانه دولت از مالیات

محمد مسيحی معاون سازمان امور مالياتی کشور 
گفت:ماهانه بيش از 30 هزار ميليارد تومان هزينه حقوق 
و دستمزد دولت اســت که نيمی از آن از ماليات تامين 
می شــود. تا پيش از اجرای قانون ماليات ارزش افزوده، 
قانون تجميع عوارض وجود داشت که از فعالان اقتصادی 
3 درصــد ماليــات وصول می شــد و نســبت دولت به 
شــهرداری ها از اين درآمد 67 به 33 بود. قانون ماليات 
ارزش افزوده نيز همين نسبت را دارد و اين چنين نيست 
که همه درآمد قانون ماليات ارزش افزوده به شهرداری ها 
اختصاص داده شــود. اکنون دولت در تنگنای شــديد 
بودجه ای است و بايد سطح در آمدهای خود را حفظ کند. 
هزينه جاری دولت و پرداخت حقوق و دســتمزد ماهانه 
بيش از 30هزار ميليارد تومان اســت که فقط 15 هزار 

ميليارد آن از محل ماليات تامين می شود.

اوليــن پيش نشســت همايــش 
کارکردهــای اجتماعــی کتابخانه های 
عمومی با عنــوان » کتابخانه اجتماعی 

من« برگزار شد.
به گزارش اعتبار بــه نقل از  پايگاه 
اطلاع رسانی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور، نشست کتابخانه اجتماعی من با 
حضــور مهدی رمضانی معاون توســعه 
کتابخانه هــای و ترويج کتابخوانی نهاد، 
مهری پريرخ عضو هيئت امنای کتابخانه 
های عمومی کشــور در فضای مجازی 

برگزار شد.
مهــدی رمضانی معاون توســعه 
کتابخانه ها و ترويج کتابخوانی نهاد در اين 
نشســت با اشــاره به ضــرورت تبديل 
کتابخانه های عمومی و بــه پايگاه های 
اجتماعی گفت: سال ها است که صاحب 
نظــران و اســتادان رشــته کتابداری و 
ارتباطات از ضرورت تبديل کتابخانه به 
پايــگاه اجتماعی می گوينــد و بر آن به 
عنوان نکته ای بديهی اصرار می کنند. اين 
اهميــت و ضرورت از نظــر اين عزيزان، 
بيشــتر خاستگاهی دانشــگاهی دارد و 
مبتنی بر پژوهش های علمی است و به 
همين دليل ماهيتی عمدتاً تئوريک دارد. 
وی افزود: بيش از هجده ســال در بخش 
پژوهش و نشر مرکزی فرهنگی فعاليت 
داشته ام و در سه سال گذشته نيز در نهاد 
کتابخانــه های عمومی اين ضرورت را از 
نزديک و بی واســطه احساس کرده ام. 
ديدارهای مکرر با مديران محترم استانی 
و کتابــداران و اطلاع از آمار خريد منابع، 
ميزان امانت و تعداد مراجعان به کتابخانه 
ها و نيز برنامه ريزیِ ستادی برای فعاليت 

های ترويجــی نهاد در حــوزه کتاب و 
کتابخوانــی، ضرورت توجــه به کارکرد 
اجتماعــی کتابخانه را، بيش از پيش، در 

عمل برای بنده اثبات کرده است.
کتابخانه به مثابه سازمانی اجتماعی

معاون توســعه کتابخانه ها و ترويج 
کتابخوانی نهــاد تصريح کــرد: امروزه 
کتابخانه های عمومی، در نظر اســتادان 
کتابداری و مديران آگاه، ســازمانی چند 
منظوره و دارای کارکردهای متنوع است 
که کتابخوانی )يعنی امانت گرفتن کتاب 
و استفاده از سالن های مطالعه( فقط يکی 
از اين کارکردها به حساب می آيد. دست 
کم در مقام نظريه پردازی، اين نگاه سنّتی 
و معصوم بــه کتابخانه عمومی، که آن را 
»مجموعــه ای از کتاب ها« بنامند، ديگر 
وجود ندارد. جالب است که به دنبال اين 
تغيير و تحول در تعريف کارکرد کتابخانه، 
تعريف »کتاب« هم دســتخوش تغيير 
نسبی شده است و ديگر کتاب را صرفاً به 

»مجموعه ای از اطلاعات درباره يک فرد 
يا يک شــیء کــه در صفحاتی کاغذی 
نوشــته يا چاپ می شــود« تعريف نمی 

کنند.
وی تأکيد کرد: ايده و آرمان تبديل 
کتابخانــه به پايگاه اجتماعی  يا به تعبير 
صميمانه تر من »پاتوق«  علاوه بر مجامع 
علمــیِ جهانی، در ايران هم در ســطح 
آکادميک و هم در ســطح اجرايی مطرح 
است. از جمله، نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور، اهميت اين موضوع را دريافته و در 
»سند چشم انداز نهاد در افق 1404« اين 
گونــه به آن اشــاره کرده اســت: »نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور در چشم 
انداز ايران 1404 هـجری شمسی، نهادی 
اســت فرهنگی با هويت اسلامی ايرانی، 
نافذ و اثرگذار بر جامعه، دارای کارکردهای 
آگاهی بخشی، اطلاع رسانی، آموزشی و 
ارشادی، زمينه ساز ارتقای مطالعه مفيد، 
دارای نيروی انسانی متعهد، متخصص و 

آموزش ديده با حفظ جايگاه اول کشور 
در منطقه و موفق در رســاندن کشور در 
زمره پانزده کشــور برتر جهان از جهت 
سرانه فضا، عضو، منابع و امانت کتابخانه 

ای«.
رمضانی با اشــاره به اينکه مديران 
اجرايی به منظور تحقق بحشيدن به اين 
ضــرورت بايد درکی صريــح و عملی از 
کارکرد اجتماعی کتابخانه داشته باشند، 
گفت: به نظر من در يک کلام و بدون وارد 
شــدن به بحث های مفهومیِ تکراری، 
»کارکرد اجتماعی کتابخانه دقيقاً همان 
چيزی است که مورد نياز جامعه است« 
همان طور که مفهوم »اجتماعی شدن« 
و »نهــاد« هم در معنــای عامش چنين 
اطلاقــی دارد. به عبارت ديگر، وقتی می 
گوييم فــلان موضــوع، »اجتماعی« يا 
»نهادينه شده« است، به اين معناست که 
ساخته و پرداخته نيازهای واقعی جامعه 
اســت. وی افــزود: به اين معنــا، همه 
سازمان هايی که بنا بر نياز جامعه و برای 
برطــرف کردن آنهــا ايجاد شــده اند، 
»اجتماعــی« ناميده می شــوند. با اين 
تعريف، حال بايد بپرسيم کدام سازمان را 
اجتماعی تر از کتابخانه سراغ داريم که به 
دنبال برطرف کردن واقعی ترين نياز افراد، 
يعنی نيازهای روحی و فرهنگی او، باشد؟  
سازمان هايی که با توجه به مؤلفه »رفع 
نياز اجتماعی« تعريف می شوند، تا زمانی 
 که جامعه به آنها نيازمند اســت، دارای 
کارکرد هستند و زمانی که از اين ويژگی 
ذاتی خودشان تهی شدند، کارکرد خود 

را از دست می دهند و از بين می روند.
ادامه دارد

 کارکرد اجتماعی کتابخانه دقیقاً همان چیزی است
 که مورد نیاز جامعه است

محمد حسن رهباریان مدیر امور وصول مطالبات بانک صنعت و معدن گفت: تعامل مناسب این بانک با صنعتگران و عارضه یابي مؤثر بخش وصول مطالبات جزو اولویت هاي این بانک بوده و در این راستا از 
همه ظرفیت هاي قانوني براي حمایت از بخش تولید استفاده مي کنیم، این بانک به عنوان بانک تخصصي در حوزه تولید کشور توانسته است با پرداخت ۳۹ هزار و ۱۹۸ میلیارد ریال از محل تبصره ۱۸ قانون 
بودجه سال جاری رتبه اول را در تأمین مالی واحدهای صنعتی و معدنی در بین سایر بانک های کشور در ۲۰ ماهه اخیر به خود اختصاص دهد، و در شرایط همه گیري ویروس کرونا به یاري تولیدکنندگان کشور 
شتافته به طوري که تسهیلاتي بالغ بر 7 هزار میلیارد ریال به واحدهاي فعال در زمینه تولید مواد شوینده و ضد عفوني کننده، شرکت هاي دارویي و تولید کنندگان وسایل محافظتي پرداخت نموده است، در 
خصوص حمایت از شرکت هاي دانش بنیان که یکي از سیاست هاي اساسي این بانک براي حمایت از تولید با کیفیت و پیشرفت تکنولوژي در کشور است از سال ۹7 تا پایان شهریورماه سال جاري بیش از ۲۴ 
هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده است، یکي از منابع بانک براي تداوم فرآیند تسهیلات دهي وصول مطالبات است که بانک در این مورد به دلیل نوع مأموریت و ماهیت تخصصي و توسعه اي خود 
براي وصول مطالبات با مشکلاتي مواجه است. این مشکلات در وهله اول شامل تسهیلات ارزي است که به دلایلي داراي وصول اندکي مي باشد؛ مهمترین این دلایل عبارتند از جهش نرخ ارز در سالهاي اخیر 

که چند برابر حاشیه سود بوده و به تبع آن واحدهاي تولیدي که درآمد ارزي ندارند قادر به باز پرداخت تسهیلات ارزي با نرخ بازار ثانویه نیستند.
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مجمع عمومی فوق العاده بيمه آسيا به منظور تصميم گيری درخصوص افزايش سرمايه اين شرکت، با حضور سهامداران، مديرعامل و اعضای هيأت 
مديره بيمه آسيا، نمايندگان بيمه مرکزی جمهوری اسلامی ايران، سازمان بورس و سازمان حسابرسی برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی بيمه آسيا، در جلسه مجمع عمومی فوق العاده بيمه آسيا، افزايش سرمايه اين شرکت از 230 ميليارد تومان به حدود 2413 
ميليارد تومان )با 949 درصد افزايش(، در پی تجديد ارزيابی دارايی های ثابت مشهود)عرصه و حق کاربری( بيمه آسيا و تأييد حسابرس قانونی، بيمه مرکزی 
و سازمان بورس، تصويب شد. بنا بر اين گزارش، مسعود بادين، نايب رييس هيأت مديره و مديرعامل بيمه آسيا، در ابتدای اين مجمع با ارائه گزارشی، روند و 
مراحل افزايش سرمايه بيمه آسيا را تشريح کرد. مديرعامل بيمه آسيا با اشاره به اهداف اين شرکت بزرگ بيمه ای در افزايش سرمايه، اظهار داشت: اساسا 
افزايش سرمايه، با هدف کاهش سهم واگذاری اتکايی اختياری و افزايش سهم نگهداری انجام می شود و ظرفيت اين شرکت را در قبول ريسک بالا می برد.

مدير امور طرح و اعتبارات بانک مســکن از انعقاد قرارداد 954 ميليارد تومانی برای 15061 واحد بافت فرســوده خبر داد و مبلغ واريز 
تســهيلات به پروژه های بازآفرينی شهری را 730 ميليارد تومان، برشمرد. محمدحسن علمداری مدير امور طرح و اعتبارات بانک مسکن در 
گفت و گو با خبرنگار پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، تازه ترين آمار پرداخت تسهيلات بافت فرسوده را به متقاضيان ساکن در بافت های 
ناکارآمد شهری توضيح داد. مديرامور اعتبارات بانک مسکن گفت: در اجرای بازآفرينی شهری تاکنون تعداد 3151 پروژه تعريف شده است. 
در اجرای اين طرح در بافت های فرسوده شهری 19686 واحد به بانک برای عقد قرارداد معرفی شد که بانک با 15061 مالک واحدهای بافت 
فرسوده برای پرداخت تسهيلات قرارداد منعقد کرده است. علمداری مبلغ قرارداد تسهيلات منعقد شده را 954 ميليارد و 100 ميليون تومان 

عنوان کرد و افزود: مبلغ واريزی تسهيلات به پروژه های اجرای طرح بازآفرينی شهری در بافت های فرسوده 730 ميليارد تومان بوده است.

افزایش949درصدیسرمایهبیمهآسیادرمجمععمومیفوقالعاده،تصویبشد انعقادقرارداد9۵4میلیاردتومانیتسهیلاتبافتفرسودهبرای۱۵۰۶۱واحد

تأکید بر اهمیت نقش و فعالیت کتابخانه ها، راهکارها  در بودجه 1400
با هدف بررسی بودجه 1400 نهاد صورت گرفت؛ديدار 
دبيرکل نهاد با عضو کميســيون برنامه و بودجه مجلس 
شــورای اســلامی، عليرضا مختارپور دبيرکل و هوتن 
والی نژاد معاون اداری مالی نهاد با حضور در مجلس شورای 
اسلامی با عضو کميسيون برنامه و بودجه مجلس شورای 

اسلامی ديدار و گفتگو کردند.
به گزارش اعتبار به نقل از  پايگاه اطلاع رسانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، عليرضا مختارپور دبيرکل و 
هوتن والی نژاد معاون اداری مالی نهاد  هيجدهم آذر ماه 
ســالجاری با حضور در مجلس شورای اسلامی با شمس 
الدين حسينی عضو کميسيون برنامه و بودجه و رييس 
کميســيون ويژه جهش توليد مجلس شورای اسلامی 
ديــدار و درباره بودجه ســال 1400 نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور گفتگو کردند. شمس الدين حسينی در اين 
ديــدار با تأکيد بر اهميت نقــش و فعاليت کتابخانه ها، 
راهکارها و توصيه هايی برای پيگيری اصلاح بودجه نهاد 

ارائه کرد. گفتنی است مسئولان نهاد طی ماه های گذشته 
در نشســت های متعــدد و جداگانــه ای بــا اعضــای 
کميسيون های تخصصی و نمايندگان مجلس شورای 
اسلامی پيگير برخی اصلاحات در قانون نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور و تأمين منابع پايــدار به جز نيم درصد 
شــهرداری ها در بودجه سال 1400 هستند که تاکنون 
قول های مســاعدی در اين خصوص از سوی نمايندگان 

مجلس شــورای اســلامی داده شده اســت نشست با 
فراکســيون روحانيت مجلس، حضور در کميســيون 
فرهنگی مجلس، ديدار و گفت وگو با مجمع نمايندگان 
بسياری از استان ها و نمايندگان مختلف مجلس شورای 
اسلامی بخشــی از پيگيری های انجام شده در خصوص 
اصلاح قانون تأسيس و تأمين منابع پايدار بودجه ای برای 

نهاد کتابخانه های عمومی کشور است.

  گل های راحتی را به حريف تقديم کرديم و متأسفانه اين اتفاق افتاد و 
نتوانستيم قهرمان شويم. واقعاً از اتفاقی که افتاد ناراحتيم. بازيکنان با همه 
کمبودها، کاستی ها و مشکلاتی که بعد از صعودمان به فينال رخ داد، تلاش 
خودشان را کردند. در مجموع عملکرد خوبی داشتيم. از نظر خودمان قهرمان 

واقعی همين بازيکنان هستند.
سرمربی پرسپوليس تصريح کرد: بازيکنان تيم با همه وجودشان و با 
شرف بازی کردند و تا آخرين ثانيه ها جنگيدند، اما اتفاقاتی بازی عليه ما بود. 
جا دارد از همه هواداران عذرخواهی کنم. بايد خودمان را تقويت کنيم تا برای 
دوره های بعد آماده شويم و به قهرمانی آسيا دست پيدا کنيم. به تيم اولسان 
هم تبريک می گويم؛ تيم شايسته ای بودند. از همه کسانی که برای برگزاری 
 AFC اين مسابقات زحمت کشيدند و همينطور فدراسيون قطر و اعضای

تشکر می کنم.
گل محمدی در پاسخ به اين پرسش که آينده تيمش را چطور می بيند 

و برای قهرمانی در آسيا در دوره های آينده چه برنامه ای دارد؟ گفت: من در 
صحبت هايم گفتم، بايد برای دوره های بعد برنامه ريزی خوبی داشته باشيم 
و تيم را تقويت کنيم. بايد ســازماندهی بهتری داشته باشيم تا خودمان را 
تقويت کنيم. باشگاه های ايران از نظر امکانات ضعيف هستند و تيم های ديگر 
آسيا شرايط بهتری دارند. اگر می خواهيم قهرمانی به دست بياوريم حتما 
بايد زير ساختار ها و امکانات خوبی داشته باشيم و در تيم های پايه کار کنيم. 
از اين لحاظ قابل مقايسه با تيم های آسيايی نيستيم، اما با توجه به اينکه ليگ 
را در پيش داريم، بايد بگويم در آن مسابقات هم کار راحتی در پيش نداريم. 
سه، چهار بازی عقب افتاده داريم و تيمی هستيم که فقط بايد پيروز شويم. 
در ليگ و آسيا کار راحتی نداريم. انگيزه های زيادی داريم تا موفق و ان شاءالله 

قهرمان شويم.
سرمربی پرسپوليس درباره اينکه به نظرش تيمش چرا در اين بازی 
تمرکز کافی را نداشت و دوبار مرتکب پنالتی شد، تصريح کرد: شما وقتی در 

آسيا بازی می کنيد بايد حتما از نظر ذهنی خيلی قوی و در شرايط مسابقه 
باشيد تا تمرينات خوبی انجام دهيد. اين ها فاکتور مهمی برای پيروزی است. 
بچه های ما امروز عملکرد خوبی داشتند، اما تمرکزی که بايد در لحظاتی 
داشته باشيم را نداشتيم.وی ادامه داد: گل اولی که دريافت کرديم از وقت 
اضافه نيمه اول هم گذشته بود. داور در آن لحظه پنالتی گرفت و متأسفانه 
VAR عليه ما بود. در تعويض ها هم دست مان خالی بود تا بتوانيم تعويض های 
بهتری داشته باشيم. بازيکنانی که محروم بودند، تأثيرگذار بودند و نبودنشان 
به تيم ما ضربه زد و قدرت تيمی ما را کاهش داد. اتفاقات مسابقه باعث شد 
بازی را واگذار کنيم. در صحنه ای هم که داور برای ما VAR گرفت به نظرم 
داور تمرکز خوبی نداشت و می توانست برای ما پنالتی بگيرد. در صحنه ای 
که من ديدم آن موقعيت پنالتی بود و داور شايد بايد دقتی بيشتری می کرد.
گل محمدی در واکنش به اين پرسش که آيا تيمش به نظر روانی می تواند 
ريکاوری لازم را داشته باشد، عنوان کرد: روز های سختی را در روز های آينده 

سپری می کنيم. در دنيای فوتبال اين اتفاقات می افتد، اما اينکه نسبت به اين 
شکست رفتاری داشته باشيم که باعث شود پيشرفت نکنيم و فوتبال مان 
ضربه بخورد، غير حرفه ای است. از فردا ريکاوری را شروع می کنيم، چه از 
نظر روحی و چــه بدنی؛ با تيم زياد کار داريم و بايد همچنان به جنگيدن 

خودمان ادامه دهيم. مبارزه کردن هنوز ادامه دارد/تسنيم

گل محمدی:  از هر راهی فکر می کردیم گل بخوریم به جز مواردی که اتفاق افتاد
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گفتگو خبر
ذوب آهن اصفهان بانی تمام توفیقات 

صنعت فولاد کشور

عليرضا رزم حسينی وزير صنعت، معدن و تجارت در ادامه 
سفر خود به اصفهان از ذوب آهن اصفهان  بازديد کرد و به همراه 
وجيه ا... جعفــری رئيس هيات عامل ايميدر،عباس رضايی 
استاندار و جمعی از ديگر مسئولين استان و شهرستان لنجان 
ضمن گفتگو با مديــران ذوب آهن و بازديد از خط توليد اين 
شرکت در جريان آخرين اقدامات اين مجتمع عظيم صنعتی 
قرار گرفت، وی با اشاره به نقش مهم ذوب آهن در شکل گيری 
صنايع فولادی کشور و تربيت متخصصين در حوزه صنعت 
گفت : به برکت پيروزی انقلاب اسلامی ، توليد فولاد کشور از 
500 هزار تن به 28 ميليون تن رسيد و در افق 1404 توليد 55 
ميليون تن مد نظر است که بانی همه اين توفيقات ذوب آهن 
اســت و اين امر جای ســپاس و قدردانی از همــه کارگران ، 
متخصصان و مســئولين ذوب آهن دارد . اين مجتمع عظيم 
صنعتی ارزش بسياری برای کشور دارد و لذا چراغ آن بايد روز 
به روز پرفروغ تر باشد و به هر شکلی که می توان بايد بر کميت 
و کيفيت محصولات آن افزود تا جايگاهی جهانی کسب کند .  
ايميدرو پشتيبان ذوب آهن اصفهان است و کميته ای برای حل 
مشکلات صنعت فولاد تشکيل شده که قطعاً حامی اين مجتمع 
عظيم صنعتی خواهد بود، صنايع فولادی کشور نبايد نگاه رقابتی 
داشته باشند بلکه تا آنجا که می توانند بايد از هم پشتيبانی کنند.  
صنايع فولادی کشور با همت ذوب آهن اصفهان به وجود آمدند 
و رشد کردند و حالا بايد از اين صنعت حمايت کنند ، با توجه به 
محدوديت های فروش نفت ، اگر توان صنعت فولاد کشور و 
پتروشيمی نبود ، اداره کشور در 3 سال اخير ميسر نمی شد . 
رزم حسينی مبارزه با فساد ، ويژه خواری و امضاء های طلايی 
را از اولويت های وزارت صمت دانست و گفت : سياست اقتصادی 
کشور در حوزه فولاد مبتنی بر حذف رانت و شفاف سازی است، 
اقتصاد ايران امسال به احتمال زياد رشد مثبت را تجربه می کند 
که اين حاصل قدرتمند شدن صنعت کشور است و در اين راستا 
در توليد 17 کالای مهم رشد داشته ايم .  ذوب آهن اصفهان با 
راه اندازی کوره بلند شماره يک ، بيش از 800 هزار تن به توليد 
خوداضافه می کند که اهميت بسياری دارد . اين شرکت قادر 
به تامين ريل کشور است که دستاورد بزرگی برای ايران است . 
منصور يزدی زاده مدير عامل ذوب آهن در اين ديدار گفت  : اين 
شــرکت در توليد وبومی ســازی گام های مهمی برداشته و 
دستاوردهای مهمی همچون توليد ريل حاصل کرده است . وی 
هزينه انرژی اين شرکت را به دليل روش توليد و عدم بهره مندی 
از يارانه انرژی ، زياد دانست و گفت : معادن زغال سنگ کشور 
وابسته به فعاليت ذوب آهن اصفهان هستند و اين شرکت در 
مسئوليت های اجتماعی از جمله خدمات درمانی ، فعاليت های 
ورزشــی ، عمرانی و ... پيشگام اســت .  مديرعامل ذوب آهن 
اصفهان افزود : اين تصور اشتباه وجود دارد که اين شرکت يک 
صنعت قديمی است و بر اساس آن نتيجه گيری می شود که 
آلاينده هم هست . اين در حالی است که بيشتر بخش های ذوب 
آهن اصفهان نوسازی و مدرن شده است و اين شرکت اولين 
مجموعه ای است که با مشارکت سازمان محيط زيست طرح 
جامع زيست محيطی تدوين کرده است . پروژه های متعدد 
زيســت محيطی از جمله ساخت و تعويض درب های باتری 
شماره سه کک سازی را اجرا نموده و تلاش می کند رضايت 
جامعه را کسب نمايد . عباس رضايی استاندار اصفهان نيز از 
مسئولين وتلاشگران ذوب آهن اصفهن به جهت  تامين ريل 
متروی بهارســتان قدردانی کرد و گفت : اين مجتمع عظيم 
صنعتی ، يک کارخانه معمولی نيست و فعاليت آن بر کل کشور 
تاثير دارد . وجيه ا... جعفری رئيس هيات عامل ايميدرو نيز گفت 
: ذوب آهن اصفهان در تنظيم بازار همراهی بسيار خوبی دارد و 
 لــذا بايد تامين مــواد اوليه برای حفظ توليد اين شــرکت 

تضمين گردد.

آلودگی ناشی از شکستگی لوله نفت 
ارتباطی به آب شرب استان اصفهان و یزد ندارد

مدير عامل شــرکت آب منطقه ای اصفهان گفت: 
شکستگی لوله نفت ارتباطی به آب شرب استان اصفهان 
و يزد ندارد. به گزارش پايگاه اطلاع رســانی وزارت نيرو 
)پاون(، مســعود ميرمحمد صادقــی در اين باره افزود: 
آلودگی جاری شدن نفت ناشی از شکستگی لوله نفت در 
روستای گندمکار بخش ميانکوه از بخش های اردل، هيچ 
گونه تأثيری در حوضــه آب زاينده رود که منبع اصلی 
تأمين آب اســتان است ندارد و مردم نگرانی در اين باره 
نداشته باشند. شکســتگی خطوط لوله انتقال نفت در 
روستای گندمکار بخش ميانکوه از بخش های اردل واقع 
در اســتان چهارمحال و بختياری روز گذشته بيست و 

سوم آذر ماه اتفاق افتاده است.

سهل انگاری دراجرای قانون چک

مهدی طغيانی عضو کميســيون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی گفت:

با وجود گذشت دو سال از تصويب قانون جديد صدور 
چک و اجرای ناقص آن توسط بانک مرکزی، اثرات مثبت 
بخش های اجرا شده آن، مانند کاهش چک های برگشتی 
و کاهش اطاله دادرســی دادگاه ها، قابل مشاهده است، 
قانــون جديــد صــدور چک، نســخه اصلاح شــده و 
به روزرسانی شده قانون قديم است که طبق آن، تغييرات 
مؤثر و مهمی برای کاهش تخلفات و جرم در حوزه صدور 
چک، رخ داده اســت. در صورت اجرای کامل اين قانون، 
تراکنش های انجام شده با چک، به صورت متمرکز و شبيه 
به تمام تراکنش های ديگر بانکی، در سامانه ای متمرکز 
ثبت شده و به همين جهت، سوءاستفاده از عدم شفافيت 
و هم چنين مشکلاتی از قبيل مفقودی، جعل، سرقت و...، 

به حداقل خواهد رسيد.
از طرفی در قانون جديد صدور چک، برخلاف قانون 
قديم، خاصيت پيشــگيری از تخلفات با ايجاد تنبيهاتی 
منطقی برای صدور چک بی محل، در نظر گرفته شده است 
کــه با اين اصلاحات قانون، صــدور چک بی محل، برای 
صادرکننده هزينه زا بوده و به همين دليل، افراد در صدور 
چک، توجه و دقت بيشــتری خواهند داشت. نتيجه اين 
اصلاحــات، بالا رفتن ارزش و اعتبــار چک در جامعه و 
اســتفاده امن از اين ابزار مدت دار مالی خواهد بود، وی 
درباره طرح اصلاح قانون جديد چک گفت: قانون جديد 
چک ازجمله قوانين پيشرو و راهبردی کشور است. قانون 
مذکور در مجلس قبلی تصويب شده و قرار بوده تا پايان 
آذر ماه سال 1399 به صورت کامل اجرايی شود، در حال 
حاضر با توجه بــه اينکه فرصت اجرای قانون رو به پايان 
است، هنوز قانون به صورت کامل اجرايی نشده است. به 
طوری که برخــی از بندهای آن مانند چک الکترونيک، 
هنوز راه اندازی نشده است. در اين زمينه وزارت اقتصاد، 
بانک مرکزی و ســاير دستگاه های مسئول بايد پاسخگو 
باشند، کميسيون اقتصادی مجلس پيگير اجرايی شدن 
قانون جديد چک است. بارها هم اين موضوع را در جلسات 

کارشناسی مطرح کرده ايم. 
به وزير اقتصاد و رئيس بانک مرکزی هم سهل انگاری 
در اجرای قانون جديد چک را تذکر داده ايم، قانون جديد 
چک علی رغــم اينکه به طور ناقص اجرا می شــود، اما 
دســتاوردهای خيلی خوبی در زمينه کاهش چک های 
برگشــتی داشته اســت. اميدواريم قانون مذکور هرچه 
سريع تر اجرايی شود. کاهش هزينه های حکومت و مردم، 
با خاصيت پيشــگيرانه قانون جديد چک ، طبق قانون 
جديــد صدور چک، تا پايان آذر 99، بايد تمامی بندهای 
قانون، عملياتی شده تا جامعه بتواند از مزايای آن بهره مند 
شود. ضمناً نهادهای درگير با حوزه صدور چک نيز با اجرای 
کامل اين قانون، از مزيت های آن استفاده خواهند کرد، 
به طور مثال قوه قضائيه در حال حاضر با پرونده های مربوط 
به حوزه صدور چک تا حدی بالا، دست و پنجه نرم می کند 
و اين پرونده ها بعضاً بالای يک سال به طول می انجامد، با 
بروزرســانی ها و هم چنين خاصيت پيشگيرانه از تخلف 
قانون جديد چک، می توان اذعان داشت که بسياری از اين 
پرونده ها، از چرخه دادرسی خارج شده و هزينه هايی که 
به مردم و حکومت وارد می شود، تا حدی مطلوب کاهش 

خواهد يافت./ مهر

مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان 
معرفی شد

ازسوی هيات مديره فولاد خوزستان علی قلعه  نوی 
به عنوان مديرعامل شرکت فولاد خوزستان منصوب شد.
در حکمی که ازسوی رضا طاهری رئيس هيات مديره 
به امضاء رسيده، چنين آمده است: بدين وسيله جنابعالی 
را به عنوان مديرعامل شرکت فولاد خوزستان منصوب 
می نمايم. اميد است با اتکال به ايزد متعال، رهنمودهای 
رهبر انقلاب و با بهره گيری از تمامی امکانات و ظرفيت های 
موجود در انجام وظايف محوله کوشا باشيد.ضروری است 
با سر لوحه قرار دادن راهبرد تفکر، توکل و تلاش در انجام 
امور محوله و با بکارگيری نيروهای کاردان، متعهد و کارآمد 
و با سازماندهی متفکرانه و هوشمندانه ای تمام امکانات و 
منابــع در اختيار به همراه برنامه ريزی اصولی و هدفمند 
نســبت به انجام وظايفی که بعهــده گرفته ايد، مجدانه 
کوشش نماييد.توفيق هرچه بيشتر جنابعالی را از خداوند 
منان خواســتارم. شايان ذکر اســت، پيش از اين علی 
محمدی از مردادماه ســال 1398 به عنوان مديرعامل 

شرکت فولاد خوزستان خدمت نموده است.

عليرضا رزم حســينی، وزير صنعت، 
معــدن و تجارت که به همــراه جمعی از 
معاونان خود از خطوط توليد فولاد مبارکه 
بازديد می کرد، طی ســخنانی از وجيه الله 
جعفــری رئيس هيئت عامــل ايميدرو 
خواست تا پروژۀ نورد گرم شمارۀ 2 فولاد 
مبارکه را با همکاری مديران اين شرکت در 

کوتاه ترين زمان ممکن عملياتی نمايد.
وی ثبات مديريتی فولاد مبارکه را يکی 
از توفيقات اين مجموعه دانســت و با بيان 
اينکه هر بنگاهی کــه از مديران کارآمد و 
باثبات برخوردار بوده از توفيقات خوبی هم 
بهره مند شده اســت، تصريح کرد: فولاد 
مبارکه ازجمله ســازمان هايی است که با 
مديران شايســتة پيشــين و فعلی خود، 
ازجمله مهندس عظيميان که سکان دار اين 
مجموعه اســت، با برنامه هايی کارآمد به 
ارتقای سطح دانش، فناوری، توليد، کارايی، 
بهره وری و گسترش اين سازمان کمک و 
طرح های توســعة خود را به خوبی دنبال 

کرده اند.
رزم حسينی افزود: يکی از برنامه های 
جديد وزارت صمت تأمين سرمايه از محل 
بازار سرمايه است. امروز نقدينگی در کشور 
بــه 3400 هزار ميليارد تومان رســيده و 
پول های ســرگردان در اقتصــاد ايران در 
بازارهای غيرکارآمد در حال چرخش است؛ 
در اين شــرايط وظيفة دولــت، مديران و 
سياست گذاران در عرصة پول و ارز اين است 
که نقدينگی را به ســمت افزايش توليد و 
برنامه های توليدمحور هدايت کنند. از اين 
رو وزارت صمت جمع آوری اين سرمايه های 
سرگردان در بازار سرمايه و جهت دهی آن ها 
به سوی صنايع خودروسازی، فلزات رنگی و 
نســاجی و لوازم خانگــی را از برنامه های 
اساسی خود می داند. بدون شک اين اقدام 
رشــد اقتصادی و اشــتغال زايی را در پی 

خواهد داشت.
وی رفع قوانين مزاحم و بروکراســی 
اداری را دومين اقدام اين وزارت خانه دانست 
و اظهار داشــت: يکــی از اهــداف ما در 
وزارت خانه اجرای اين راهبرد است و به طور 
قطع آن را اجرا خواهيم کرد و چه بسا ساير 
وزارت خانه هــا هم در اين مســير، وزارت 
صمت را همراهی کنند. ما تا حد توان خود، 
مســير را بــرای مجاهديــن اقتصادی، 
کارآفرينان و صاحبان ســرمايه در حوزۀ 
اقتصاد توليدمحور  و کسانی که در زمينة 
توانمندسازی جوامع محلی کار می کنند، 

هموار خواهيم کرد.

وزيـــــر صـــمت خاطــــرنشان 
ساخــــــت: اگر می خواهيــــــم به 
بـــــرکت جمهوری اسلامی و به برکت 
ثروت هايی که در اين خاک نهفته اســت، 
مردمی متمکن و متدين بسازيم، که اساسا 
انقلاب اســلامی برای فعالان اقتصادی و 
کارآفرينان شکل گرفته است، بايد در جهت 
ارتقای سطح اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی 
مردم بکوشيم. در اين مسير همة کارگزاران، 
مســئولان، علما و روحانيــون بايد برای 
ساختن نسلی با ديانت و تمکن مالی و رفاه 

در جامعه، همراه شوند.
رزم حســينی از وجود کارخانه های 
ســاير  و  پتروشــيمی  فولادســازی، 
توليدکنندگان داخلی به عنوان عاملی مهم 
در تاب آوری در برابر تحريم ها نام برد و گفت: 
اگرچه تحريم ها و مبارزه با کرونا برای دولت 
هزينه های زيادی داشته، اما دولت تا امروز 
سر پا ايستاده و عزت خود و کشور را حفظ 
کرده است. در چنين شرايطی بسياری از 
طرح های توسعه شروع و اجرا شده و به بار 
نشسته که اين امر بسيار بزرگ و مهم است.
وزير صمت افــزود: اگر می خواهيم 
توســعة متوازن داشــته باشــيم، بايد 
شــرکت های کارآمــد آنچنــان بــه 
مسئوليت های اجتماعی خود پايبند باشند 
که هيچ کس بيکار، فقير و ناراحت نباشد؛ 
اين امکان پذير است. وی در همين خصوص 
تصريح کرد: فولاد مبارکه می تواند محور 
توسعة اســتان قرار بگيرد. با برنامه ای که 
مديــران در نظر دارند و برنامة پيوســت 
اجتماعی برای شرکت های نامدار و بزرگ 
که تقويت کنندۀ شرکت های کوچک به 
شــمار می آيند، به راحتی کسب وکارها و  
وضعيــت فرصت هــای شــغلی خرد و 
شاخص های امنيتی بهبود پيدا خواهد کرد 
و بدين ترتيــب ديگر شــاهد مهاجرت 

روستاييان به شهرهای بزرگ نخواهيم بود. 
به خاطر داشته باشيم مهاجرت سالانه 250 
هزار نفر به شهرهای بزرگ و حاشيه نشينی 
25 ميليون نفر از جمعيت کشــور اصلا 
زيبندۀ ايران نيســت. امروز در روســتاها 
اينترنت پرســرعت داريم، امــا مردم اين 
روستاها هنوز کسب وکار ندارند. از اين رو 
چنانچه استاندار محترم اصفهان، نمايندگان 
ولی فقيه و نمايندگان محترم مجلس در اين 
استان همدل باشند، وزارت صمت نيز اين 
آمادگی را دارد که تجار باشرافت و متدين 
را در جهت توســعة پايدار و متوازن در اين 
استان بسيج کند و به يقين اين امر امکان پذير 
است. وزير صمت با تأکيد بر اينکه استان 
اصفهان استان سرآمد صنعت کشور است و 
سهم بزرگی در توليد ناخالص داخلی دارد 
گفت: بسياری از افراد کارآمد و مهم در اين 
اســتان فعاليت می کنند و بســياری از 
دانشــگاه های معتبر نيز در آن قرار گرفته 
اســت. به همين جهت دولــت نيز برای 
خدمت گزاری آماده است. هر موردی که 
استاندار استان صلاح بدانند، وزارت صمت 
می تواند با تفويض اختيارات، حذف مقررات 
زائد و آيين نامه های داخلی، کار را تسهيل 
کند. بانک مرکزی امروز همراه با تجارت و 
صنعت ايران است. وی در بخش ديگری از 
ســخنان خود از آزاد شــدن صادرات در 
هفته های اخير به عنوان گامی بلند در جهت 
توسعة واردات کالاهای ضروری و مواد اوليه 
نام برد و گفت: هم اکنون شرايطی فراهم 
شده است که به جای اينکه صادرکننده در 
دادگاه پرونده پيدا کند، در مســير تأمين 
کالاهای ضــروری و مواد اولية کارخانه ها 
حرکت می کند. طبق تصميم شــجاعانة 
رئيس جمهوری در چند هفتة گذشته، قرار 
است 8400 ميليون کالای رسوب شده در 
گمرکات کشور ترخيص شود و اين کار در 

حال انجام اســت. وزيــر صنعت، معدن و 
تجــارت در ادامه گفت: اين کشــور برای 
آبادانی هرچه بيشتر، فرصت های طلايی 
بسياری دارد و اگر همه دست به دست هم 
دهيم، مطمئنا می توان کشوری سرآمد و 
متکی به خود داشــته باشيم که استقلال، 
آزادی و جمهوری اسلامی خود را در منطقه 
حفظ کرده است. اگرچه تحريم هستيم، 
ولی با تمام توان تحريم ها را می شکنيم و دور 
می زنيم.  وی همچنين در پاسخ به سؤال 
خبرنگاران با بيان اينکه عرضة محصولات 
فولادی در بورس به سبب حمايت از توليد 
بوده است، گفت: بر اساس شيوه نامة ابلاغی 
ستاد اقتصادی دولت، تمامی محصولات 
فولادی بايد در بورس کالا عرضه شوند و از 

مازاد آن صادرات صورت گيرد.
عليرضا رزم حسينی همچنين تصريح 
کرد: هدف از ابلاغ اين شــيوه نامه تقويت 
توليد بوده است تا عرضه و تقاضای محصول 
در بورس کالا به صورت شفاف انجام گيرد. 
استفاده از اين روش و شيوه نامه باعث تعادل 
قيمت ها خواهد شــد. وی افزود: در سند 
فولادی کشور با تعامل تشکل های بخش 
خصوصی، سهميه بندی ها انجام شده و هيچ 
محدوديتی در صادرات وجود ندارد و با اين 

روش صادرات نيز می تواند انجام گيرد.
رزم حسينی يکی از اهداف بازديد خود 
و هيئت همراه را راه انــدازی و آغاز جدی 
فعاليت های مربوط به طرح توسعة خط نورد 
گرم شمارۀ2 فولاد مبارکه خواند و ادامه داد: 
طرح هــای توســعه ای ايــن شــرکت با 
سرمايه گذاری نزديک به يک ميليارد يورو 
و 30 هزار ميليارد تومان در دست اجراست 
که يک سرمايه گذاری بسيار خوب است. 
وی با بيان اينکه صنعت فولاد کشور در رفع 
تحريم ها و تأمين مواد اولية کارخانه های 
مرتبط نقش مهمی ايفا کرده است، ادامه داد: 
صنعت فولاد کشور علاوه بر تأمين نيازهای 
داخلی، بخش مهمی از محصولات خود را 
صادر کرده و برای کشور در مقطع حساس 
کنونی ارزآوری داشته است. وزير صمت با 
اعلام اين مطلب که در اين وزارت خانه بالغ بر 
100 هزار ميليارد تومان پروژۀ اقتصادی در 
حوزۀ صنعت و معدن تدوين شــده است 
گفت: بــرای تأمين مالی ايــن پروژه ها با 
همکاری خوب وزارت اقتصاد و ســازمان 
بورس، از بازار سرمايه کمک می گيريم تا به 
بانک ها فشار وارد نشود و مردم هم می توانند 
با مشارکت در اين پروژه ها به طور مستقيم 

در توليد شرکت کنند.

وزیر صمت دستور اجرای پروژۀ نورد گرم شمارۀ 2 
فولاد مبارکه را صادر کرد
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 مهدی عبوری،معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری کشور گفت: از سه هزار هکتار وسعت شهر بم ۸۰۰ هکتار آن را بافت ناکارآمد تشکیل داده 
که باید دغدغه مدیریت شهری رسیدگی به وضعیت نابسامان خیابان ها، محلات هدف و بافت ها و سکونت گاه های غیر رسمی باشد، متاسفانه با توجه به زلزله سال ۸۲ در 
شهرستان بم و بازسازی های رخ داده هنوز شاهد نارسایی ها در محدوده قانونی شهر بم هستیم، حدود سه میلیون و ۱۸۰ هزار مترمربع یعنی بیش از سه هزار کوچه و خیابان 
در شهر بم خاکی بوده که حدود ۳۰ هزار تن قیر جهت آسفالت این کوچه ها و خیابان ها مورد نیاز است، مشکلات و کمبودهایی که برای شهری مانند بم به عنوان اولین و تنها 
شــهر ثبت جهانی در ایران مشاهده می کنیم واقعا ناخوشایند است،تامین اعتبار جهت آسفالت کوچه های خاکی رقم بسیار سنگینی است که حتما با مشارکت استانداری، 
شهرداری و وزارت راه و  شهرسازی با محوریت شرکت بازآفرینی شهری ظرف زمان بندی حداکثر سه ساله کل خیابان ها و معابر سطح شهر بم را آسفالت خواهیم کرد.وی 
با  اشاره به اینکه پشتوانه ها و میراث طبیعی غنی در شهر بم وجود دارد اظهار داشت: بازدیدهای صورت گرفته از این شهر جهت ارتقای کیفی و احیای فضاهای شهری بم است، 

شهری که با پیشینه تاریخی که دارد لایق بهترین ها است.

8۰۰هکتار
ازشهرتاریخیبم،

بافتناکارآمد
است

 تفاهم نامه گســترش همکاری های بانک صادرات 
ايران با ســازمان منطقه آزاد قشــم با حضور حجت اله 
صيدی، مديرعامل بانک و حميدرضا مؤمنی، مديرعامل 
اين سازمان در برج سپهر بانک صادرات ايران امضا شد.

به گزارش اعتبــار به نقــل از روابط عمومی بانک 
صادرات ايران، حجت اله صيــدی در آيين امضای اين 
تفاهم نامه برای تأمين مالی پروژه های سرمايه گذاری و 
حمايت از توليد و توسعه اين منطقه اعلام آمادگی کرد 
و گفت: بانک صادرات ايران از تمامی ظرفيت های خود 
در اســتان هرمزگان و شعب سراسر کشور، برای تأمين 
مالی، ارائه انواع خدمات بانکی و سرمايه گذاری در منطقه 

آزاد قشم استفاده خواهد کرد.
مديرعامل بانک صادرات ايران با اشاره به اينکه اين 
منطقه از ظرفيت های مناسبی در حوزه های گردشگری، 
صنعت و معدن، کشاورزی )پرورش آبزيان و شيلات( و 
تجارت برخوردار است، اظهار کرد: بانک صادرات ايران 
از تمامــی اختيارات خود برای حمايت از رونق و جهش 
توليد در اين منطقه استفاده خواهد کرد و با استفاده از 
شبکه گسترده شعب خارجی خود، صدور ضمانت نامه ، 
اعتبارات اسنادی، نقل و انتقال پول، استقرار خودپرداز 
و پايانه هــای فروش و ارائه انــواع درگاه های بانکداری 
الکترونيکــی تلاش خواهد کرد تا نيازهای مالی و ارزی 
مشتريان، سازمان ها و فعالان اقتصادی را برطرف کند، 
ترجيــح می دهيم تا منابــع بانک را بــه بخش توليد، 
سرمايه گذاری، اشتغال و توسعه اقتصادی هدايت کنيم.

توسعه يک حلقه مفقوده دارد و آن سرمايه گذاری 
است. از اين رو بانک صادرات ايران آمادگی دارد طرح های 
ســرمايه گذاری داخلی و خارجی مورد تاييد ســازمان 
منطقه آزاد قشم را مورد حمايت قرار دهد که در اين ميان 

تمرکز ما بر حمايت از تأمين مالی پروژه ها اســت، طرح 
طراوت توليد به عنوان طرح اعتباری ويژه توليد، تامين 
مالی بنگاه هــا به صورت خريد دين، صــدور اعتبارات 
اســنادی داخلی و مرابحه را ارائه داده که از ابتدای سال 
98 با استقبال مناسبی از سوی فعالان اقتصادی همراه 
بوده اســت. در ســال جاری طرح طراوت توسعه برای 
توسعه و افزايش ظرفيت واحدهای توليدی توسط بانک 
صادرات ايران ارائه شده که قابليت های اين طرح شرايط 
مناسبی را برای توسعه منطقه آزاد قشم مهيا خواهد کرد، 
طرح طراوت مسکن نيز برای توسعه فضاهای گردشگری 
و مسکن مناســب بوده و برای حمايت از احداث هتل و 

انبوه سازی مسکن در اين منطقه قابل استفاده است.
در اين مراسم حميد رضا مؤمنی، مديرعامل منطقه 
آزاد قشــم نيز بــا ارائه گزارشــی از زيرســاخت ها و 
دستاوردهای سال های اخير اين منطقه به بيان انتظارات 
خود از بانک ها و موسسات مالی پرداخت و گفت: بانک 
صــادرات ايران را از زمان های دور می شناســيم که در 
عرصه های مختلف منشاء خدمات زيادی بوده است. وی 
با اشــاره به اينکه دولت ماموريت های فراوانی برای 16 

منطقــه آزاد تجاری و 60 منطقه ويژه اقتصادی تعريف 
کرده، اظهار کرد: اگر اين مأموريت ها به درســتی انجام 
می گرفــت و درک صحيحی از تاثيرگذاری اين مناطق 
وجود داشت، امروز در رقابت با همسايگان حاشيه خليج 
فارس، در جذب ســرمايه گذاری و توسعه، شرايطی به 
مراتب بهتر از اغلب آنها داشــتيم، طی سال های اخير 
ســعی شــده تا ضمــن انتقــال دانش  فنــی، جذب 
سرمايه گذاری و اشتغال و توليد با هدف صادرات، توسعه 
در منطقه آزاد قشم سرعت بيشتری به خود بگيرد. قشم 
از نظر قيمت و کيفيت سوخت رسانی به ناوگان حمل و 
نقل دريايی و مسير کوتاه تر، شرايط بهتری برای رقابت 
دارد و در حوزه کشــاورزی و صيادی نيز ظرفيت توليد 
50 ميليون تن ميگو را داراست. اين منطقه با وجود 202 
واحد توليدی فعــال در حوزه های مختلف صنعت، در 
حــوزه نفــت و گاز و پتروشــيمی و توليد بــرق نيز از 
ظرفيت های بسيار بالايی برخوردار است و از نظام بانکی 
انتظار مــی رود تــا در تأمين مالی پروژه ها و توســعه 
زيرســاخت های اين منطقه مســاعدت کند تا شرايط 

ماندگاری منابع مالی در اين منطقه بهتر فراهم شود.

گام بلند بانک صادرات ایران برای توسعه قشم
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قیمت بازار )تومان(نوع سکه

11/850/000سکه طرح جدید
11/445/000سکه طرح قدیم

6/270/000نیم سکه
4/258/000ربع سکه
قیمت بازار )تومان(نوع ارز

25/500د                    لار
31/340یورو
34/094پوند                    
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تجلی  گاه ، رونق تولید ، جهش 
تولید  در مجتمع فولاد مبارکه

ادامه از صفحه اول
 مصاحبه ها و برنامه های مختلف آقاي حميدرضا عظيميان مديرعامل 
مجتمع فولاد مبارکه ، ديگر بار نقش تعيين کنندگان چنين مديريتي را در 
تمشيت بهينه امور باز نمايي کرد و تأثير شگرف آن را در عبور از بحرانها ، 

در شرايط سخت تحريم به اثبات رساند.
بي شک برونداد چنين مديريت خلاق و مقتدري که ژرف بيني ، باريک 
انديشي ، شايسته سالاري وخود باوري از  مولفه هاي اصلي و درون مايه اي 
آنســت ، نيک فرجامي و توفيق در شکوفا ئي و رونق توليد ملي در صنعت 

فولاد بوده است .
واکاوي و تبيين علل و عوامل و نيز چگونگي برون رفت از بحرانهاي اين 
صنعت ، فزون از حد تقرير و تحريم در اين نوشتار کوتاه است و شايسته است 
که تحليل گران بخش صنعت بيشتر در اين باب قلم پردازي کنند، اما برنامه 
های توسعه و پيشرفت ، در فولاد مبارکه  ، غبار فراموشي از خاطرات ديرين 
روزنامه نگاري ام زدود که اين مدير لايق و کار آزموده قريب به 28 سال پيش 
در مقام شهردار اصفهان با سر انگشت تدبير ، گره ها از سيماي شهر اصفهان 
گشود  و در کمال خضوع ، فروتني و مردم داري و نيز به پشتوانه برنامه ريزي 
جامع و کلان ، جاي ديگر در کالبد خسته و نيمه جان اصفهان دميد تا بدين 
ترتيب خشت بناي توسعة پايدار و متوازن اين بوم کهن به نيک پي افکنده 
شود ، زمين هاي مشارکت مردم در فرايند توسعة شهري فراهم ايد ، حس 
تعلق شهروندي در فضاي شهري بر انگيخته و تقويت گردد ، بذري که آن 
دوران در اين خاک خوب افشاند ، امروز به ثمر بنشيند و نهال توسعه اي که 
در اين سامان بنشاند اينک به درخت تناوري مبدل گردد. آري ، حلق مفقودۀ 
توسعه در اين کشور فقدان و به بيان دقيق تر اندک بودن مديران خلاق و 
فروتني هم چون مديرعامل کنوني بوده اســت که قريب به سه دهه پيش 
لياقت ذاتي خويش را در عرصه مديريت شــهري اصفهان به اثبات رسانده 
بود . بنابراين بايد عزم و اراده ملي در سيانت حرمت اينگونه مديران بيش از 
پيش مستحکم تر گردد ، تا در شرايط سختي که تحريم به عنوان يک تهديد 
جدي قلب نظام را نشانه رفته است ، دسايس و ترفندهاي دشمن نقش بر 
آب شود بنا به فرموده مقام معظم رهبري،  مبرّم ترين نياز ملي » رونق توليد 
، جهش توليد « است ، هدفهاي بزرگ و راهبردي که همانا عزت ملي است 
محقق گردد . باشــد که حاســدان رقيب نمايي که  در صحنه رقابت هاي 
مديريتي ، منافع و مصالح فردي خود را در مصالح و منافع جامعه  ارجح مي 

شمارند ، از کارشکني و رفتارهاي نا بخردانه اجتناب ورزند . ان شاء ا..... 

سرمقاله

خانواده پرشتاب جدید نارنجی پوشان

ســايپا در عصر جديد فعاليت و در دوران مديريت 
سيد جواد سليمانی طی حدود دوسال گذشته پرشتاب 
ترين خودروساز در مسير ايجاد سبد متنوع و گسترده 
ای از محصــولات بومی و جديد بوده اســت. نگاهی به 
گستره محصولات کنونی ســايپا ، نشان دهنده تغيير 
اساســی چهره اين خودروساز در مسير بومی سازی و 
ايجاد تنوع در محصولات است . شاهين هفته گذشته 
وارد خط توليد انبوه شــد تا مهمترين ثمره مهندسی 
سايپای نوين به بار بنشيند . نکته حائز اهميت در مسير 
حرکت ســايپا در دوران مديريت جديد اين شرکت ، 
تنوع بخشــی بدون توجه به موانــع موجود و با تمامی 
امکانات موجود اســت . اين خودروساز در دوران بعد از 
خداحافظی با پرايد به هر بها نه ای و با هر ابزاری اقدام 
به معرفــی و طراحی محصول جديــدی کرده که در 
صنعت خودروســازی کشور بی ســابقه است و سبد 
محصولات کنونی اين شــرکت و برنامه های آينده آن 
هيچ تشابهی با روند 3 دهه گذشته اين خودروساز که 

متکی بر پرايد بود ندارد.
سايپای نوين در گام نخستی با خداحافظی پرايد 
قدم به ميدان گذاشــت و پلتفــرم X ۲00 که ميزبان 
خودروهای کوچک اقتصادی بود نخســتين پازل اين 
شرکت برای ايجاد تنوع شد . پس از معرفی نسخه های 

پايه تيبا ، ســاينا و کوييک ، سايپا به دنبال ايجاد تنوع 
به سراغ فيس ليفت ســاينا و کوييک رفت و همزمان 
مگاپلتفرم SP 100  را تا حدی توســعه داد که پس از 
شاهين ، نخستين کراس اوور ايران را بر پايه آن توسعه 
داد . در حالی که پيش بينی حرکت بعدی سايپا سخت 
بــود و انتظار می رفت اين خودروســاز برای توســعه 
محصولات جديدش مدتی خــودرو ديگری را معرفی 
نکند به نظر می رسد سايپايی ها دست از تلاش نکشيده 
بودند و در حالی که شــاهين را با استانداردهای ايمنی 
اروپا توسعه می داند و آنرا آماده ورود به خط توليد انبوه 
مــی کردند ، پلتفــرم تندر 90 روی کارآمــد تا با اين 
مالکيت سايپا نيز خودرويی جديد طراحی و آماده ورود 

به بازار شود .
 امروز که شاهين به مرحله توليد انبوه قدم گذاشته 
و نسخه اتوماتيک آن مراحل نهايی را می گذارند ، اين 
شــرکت آماده عرضه گسترده نسخه های فيس ليفت 
ساينا و کوييک با تغييرات قابل توجه است و کراس اوور 
آريا نيز هر روز به مرحله نهايی توليد نزديک تر می شود 
. در اين بين پس از انتشار تصاوير گرافيکی از 90p که 
ســايپا آن را بر پايه تندر 90 توسعه داده و حتی آن را 
نسبت به نســخه قبلی تا حد قابل توجهی ارتقاء داده 
اســت بايد منتظر اخبار جديد از توليد آزمايشــی اين 
خودرو باشــيم و با سرعت سايپا در مسير تنوع بخشی 
به ســبد محصــولات در دوران مديريت ســيد جواد 
ســليمانی دور از انتظار نيست اگر طی روزهای آينده 

خبری از محصول جديد اين شرکت بشنويم ! 
 تمام اين رويدادها و تلاش های پرشتاب سايپا در 
عصر جديد فعاليت در شرايطی رقم می خورد که تحريم 
ها در شــديد ترين وضــع در طول تاريخ هســتند و 
مشکلات اقتصادی متعددی گريبان گير اقتصاد کشور 
است . سايپا در اين شرايط حتی آهنگ فعاليت هايش 
به مراتب تندتر از پيش از تحريم ها ی ســنگين است و 
بيش از هر زمان به توســعه محصولات بومی فکر می 

کند .
مســأله ديگر کيفيت توسعه محصولات است که 
ممکن اســت از نظر بسياری در مسير پرشتاب معرفی 
محصولات جديد مغفول بماند اما اســناد منتشر شده 
خلاف اين موضوع را نشان می دهد . انتشار ويديوهای 
آزمايش ايمنی ايربک و تســت تصادف جانبی شاهين 
بر اساس استاندارد اروپايی ECE برای نخستين بار در 
صنعت خودرو کشــور اتفاق افتاد و تصويری جديد از 
ايمنی محصولات جديد ســايپا را به نمايش گذاشت . 
اين در حالی است که پاس کردن چنين استانداردهايی 
برای توليد يک خودرو در ايران ضروری نيســت و تنها 
خودروهــا برای ورود به بــازار اروپا ملزم به رعايت اين 

الزامات هستند .
سايپا هر چند در زمانی کوتاه ، تنوع گسترده ای از 
محصولات بومی را معرفی کرده اما مدتی قبل مشخص 
شــد که اين مســير از پيش برنامه ريزی شده تا مسير 
تنوع محصولات همچنان ادامه داشــته باشــد . گروه 
خودروسازی سايپا در همين راستا پس از زمزمه های 
فراوان  مبنی بر طراحــی خودرويی بومی برپايه  تندر 
90 ،  نخســتين طراحی گرافيکی از پروژه P 90   را به 
صورت عمومی منتشــر کرد که نشان دهنده سدانی بر 
پايه تندر 90 بود که قرار است تفاوت های زيادی با اين 

ســدان محبوب بازار ايران داشته باشد . در درجه اول 
اين حرکت سايپا را می توان تصميمی هوشمندانه در 
راســتای کاهش برخی هزينه ها در طراحی محصول 
جديد عنوان کرد که با اشتراک برخی قطعات و دانش 
ها در پروژه تندر 90 امکان پذير شــده است و در پروژه 
جديد با زبان جديد طراحی قرار است عضوی مؤثر در 

سبد محصولات متنوع سايپا باشد.
طراحی ظاهری p 90 به طــور کامل از تندر 90 
فاصله گرفته و تنها شمايی از اين خودرو را باقی گذاشته 
است . در قلب اين خودرو قرار است پيشرانه و مجموعه 
قوای محرکه اختصاصی جديد ســايپا قرار بگيرد و در 
بخش امکانات ديگر قرار نيســت شــاهد يک خودرو 
اقتصادی با امکانات پايه باشيم بلکه حتی مواردی نظير 
نمايشگر ، کروز کنترل و .....   نيز برای آن در نظر گرفته 
شــده اســت و خودرويی کــه در آخرين فــاز توليد 
اســتانداردهای 55 گانه را پاس کرده بود در پروژه 90 
P قرار است استانداردهای جديد 85 گانه که منطبق 
بر اســتانداردهای اروپايی است را پاس کند . سايپا در 
پروژه های شــاهين و آريا نشان داد که استانداردهای 
کنونی کشــور بســنده نمــی کند و حتی به ســراغ 
استانداردهای اروپايی مانند ECE رفته و قبل از توليد 
اين استانداردها که الزامی نيستند را اخذ کرده است . 
سايپا در طراحی شــاهين و آريا ، حتی ايمنی عابرين 
پياده را در نظر گرفته است و طراحی سپر و درب موتور 
به گونه اســت که کمترين آســيب را به عابر پياده در 

صورت تصادف وارد کند لذا در پروژه 90P نيز مطمئناً 
اين نکته در نظر گرفته شــده اســت تا از پايه تندر 90 
خودرويی به سبک سايپای نوين بيرون بيايد که حتی 
امنيت عابرين پياده با وجود الزامی نبودن ، لحاظ شده 

باشد.
صنعت خودرو ايران تا پيش از رويداد های عجيب 
اقتصادی و تحريم های يکی دو سال اخير چند محصول 
قديمی را به توليد می رســاند و مونتاژی ها سهم ويژه 
ای در ايجاد تنوع محصولات داشتند اما با روی کارآمدن 
مديران تصميم گير و ارشدی مانند سيد جواد سليمانی 
، اتفاقات تاريخ سازی نظير خداحافظی با پرايد و ايجاد 
گسترده ترين تنوع محصولات ، آن هم با برند مهندسی 
کامــلًا بومی در اولويت فعاليت ها قرار گرفته اســت و 
اخباری که هر روز از سايپا منتشر می شود نشان دهنده 
آن اســت که اين حرکــت موقتی نيســت و با قدرت 

پيگيری می شود .
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